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00:02:55.443 --> 00:02:57.825 
Szanowni Państwo, bardzo proszę już o zajęcie miejsc. 
 
00:02:57.845 --> 00:03:00.206 
Wybiła godzina 8:00. 
 
00:03:00.286 --> 00:03:04.509 
Otwieram III zwyczajną sesję Rady Miejskiej w Sulechowie 
IX kadencji. 
 
00:03:04.549 --> 00:03:08.151 
Witam na dzisiejszej sesji Burmistrza Sulechowa Pana 
Wojciecha Sołtysa. 
 
00:03:08.191 --> 00:03:10.393 
- Dzień dobry. 
 
00:03:10.433 --> 00:03:13.074 
- Zastępcę Burmistrza Pana Wojciecha Szefnera. 
 
00:03:13.134 --> 00:03:14.515 
- Dzień dobry. 
 
00:03:14.575 --> 00:03:16.757 
- Zastępcę Burmistrza Pana Marcina Górznego. 
 
00:03:16.837 --> 00:03:18.077 
- Dzień dobry. 
 
00:03:18.137 --> 00:03:20.699 
- Sekretarza Gminy Sulechów Panią Magdalenę Klucznik. 
 
00:03:20.779 --> 00:03:22.120 
- Dzień dobry. 
 
00:03:22.160 --> 00:03:25.102 
- Skarbnika Gminy Sulechów Pana Marcina Fafułę. 
- Dzień dobry. 
 
00:03:30.012 --> 00:03:33.453 
- Witam Sołtysów sołectw z Gminy Sulechów, 
 
00:03:33.493 --> 00:03:35.294 
kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego, 
 
00:03:35.314 --> 00:03:39.035 
obsługę prawną i kierowników jednostek organizacyjnych. 
 
00:03:39.055 --> 00:03:41.916 
Serdecznie witam mieszkańców Gminy Sulechów oraz 
wszystkich Państwa 
 
00:03:41.956 --> 00:03:44.377 
obecnych na dzisiejszej sesji. 
 
00:03:44.397 --> 00:03:46.017 
Szanowni Państwo, informuję Państwa, 
 
00:03:46.057 --> 00:03:50.119 
że sesja jest transmitowana, nagrywana i publikowana. 
 
00:03:50.159 --> 00:03:52.639 

Wysoka Rado, stwierdzam na podstawie sprawdzenia w 
sposób 
 
00:03:52.679 --> 00:03:53.920 
elektroniczny kworum. 
 
00:03:53.980 --> 00:03:56.381 
Bardzo proszę Państwa Radnych o potwierdzenie. 
 
00:03:56.401 --> 00:04:04.473 
Jest potwierdzone, tak? 
 
00:04:04.513 --> 00:04:06.934 
Wysoka Rado, stwierdzam na podstawie sprawdzenia w 
sposób 
 
00:04:07.015 --> 00:04:10.956 
elektroniczny kworum, że na ustawowy stan wynoszący 21 
radnych Rady 
 
00:04:10.976 --> 00:04:15.539 
Miejskiej w Sulechowie na dzisiejszej sesji obecnych jest 18 
radnych. 
 
00:04:15.559 --> 00:04:18.660 
W związku z tym stwierdzam, że obrady III sesji IX kadencji 
Rady 
 
00:04:18.700 --> 00:04:22.422 
Miejskiej w Sulechowie są prawomocne do podejmowania 
uchwał. 
 
00:04:22.462 --> 00:04:24.483 
Porządek obrad wszyscy radni otrzymali, 
 
00:04:24.503 --> 00:04:26.003 
a więc nie będę odczytywać porządku. 
 
00:04:26.063 --> 00:04:29.825 
Czy do proponowanego porządku obrad ktoś z Państwa 
Radnych lub Pan 
 
00:04:29.865 --> 00:04:31.326 
Burmistrz zgłasza jakieś propozycje? 
 
00:04:33.245 --> 00:04:34.480 
Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 
 
00:04:40.115 --> 00:04:41.296 
- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
 
00:04:41.336 --> 00:04:44.698 
szanowni Państwo, proszę o wprowadzenie do porządku 
obrad dwóch 
 
00:04:44.758 --> 00:04:46.279 
projektów uchwał. 
 
00:04:46.339 --> 00:04:49.561 
Informowałem już Państwa wcześniej o takiej potrzebie. 
 
00:04:49.641 --> 00:04:56.665 
To jest druk 845 i druk 847. 
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00:04:56.665 --> 00:04:59.407 
Pierwszy dotyczy przekazania środków finansowych 
Komendzie Miejskiej 
 
00:04:59.447 --> 00:05:02.649 
Policji w Zielonej Górze z przeznaczeniem dla Komisariatu 
Policji 
 
00:05:02.689 --> 00:05:06.771 
w Sulechowie, a drugi w sprawie stanowiska w 
przedmiocie nabycia 
 
00:05:06.811 --> 00:05:09.253 
nieruchomości na rzecz Gminy Sulechów. Dziękuję. 
 
00:05:10.237 --> 00:05:14.759 
- Dziękuję. Ja również chciałbym wprowadzić do porządku 
obrad druk 
 
00:05:14.819 --> 00:05:20.862 
numer 846, to jest zmiana terminu wyborów sołtysa w 
Leśnej Górze. 
 
00:05:20.942 --> 00:05:24.264 
To na prośbę sołtysa taką informację Państwo w zeszłym 
tygodniu 
 
00:05:24.284 --> 00:05:26.265 
otrzymali drogą mailową. 
 
00:05:26.305 --> 00:05:29.527 
Musimy tutaj zmienić termin, żeby sołtys mógł wziąć udział 
 
00:05:29.567 --> 00:05:31.819 
w wyborach. 
 
00:05:31.839 --> 00:05:35.522 
Czy jeszcze ktoś do proponowanego porządku obrad 
chciałby wnieść 
 
00:05:35.542 --> 00:05:36.844 
jakieś punkty? 
 
00:05:36.864 --> 00:05:40.186 
Panie Burmistrzu, w punkcie dwunastym, 
 
00:05:40.226 --> 00:05:41.688 
kolejne punkty, tak? 
 
00:05:41.748 --> 00:05:44.390 
Myślę że możemy utrzymać numerację uchwał, 
 
00:05:44.450 --> 00:05:48.413 
tak, czyli 845, 6, 7, po kolei, tak? 
 
00:05:48.454 --> 00:05:49.715 
Dobrze. Panie Bartku? 
 
00:05:51.536 --> 00:05:57.081 
Bardzo proszę Państwa Radnych o kliknięcie kworum. 
 
00:05:57.141 --> 00:06:10.505 

19 będzie, tak? 20? Panie Bartku? 
 
00:06:10.545 --> 00:06:13.887 
Sprawdźmy to jeszcze w sposób taki wizualny. 
 
00:06:18.691 --> 00:06:22.233 
Ja widzę dziewiętnastu, więc teraz Pani Krysiu, 
 
00:06:22.293 --> 00:06:30.879 
ja widzę dziewiętnastu, ale może źle liczę coś. 
 
00:06:30.919 --> 00:06:38.851 
A może dwadzieścia. 19, tak jest. 
 
00:06:39.753 --> 00:06:43.863 
Stwierdzam, że na sesji obecnych jest 19 radnych. 
 
00:06:43.923 --> 00:06:46.604 
Przechodzimy do głosowania zmian w porządku obrad. 
 
00:06:46.664 --> 00:06:47.665 
Na początek... 
 
00:06:47.705 --> 00:06:50.065 
- Panie Przewodniczący, nie zdążyłem się zgłosić, 
 
00:06:50.125 --> 00:06:51.906 
bo nieco się spóźniłem, za co przepraszam. 
 
00:06:51.926 --> 00:06:53.427 
- Pan Bartek kliknął za Pana. 
 
00:06:53.487 --> 00:06:56.188 
- Jasne, natomiast jeśli chodzi o porządek obrad ja mam 
tylko pytanie, 
 
00:06:56.228 --> 00:06:58.969 
bo na komisjach omawialiśmy kwestie apelu, 
 
00:06:59.029 --> 00:07:03.330 
a nie widzę tego punktu w porządku obrad. 
 
00:07:03.390 --> 00:07:06.892 
A zgłaszałem, że zgodnie z ustaleniami na posiedzeniu 
 
00:07:06.932 --> 00:07:10.313 
przewodniczących klubów, że ten, 
 
00:07:11.254 --> 00:07:13.735 
apel ma się pojawić zgodnie z Pana propozycją, 
 
00:07:13.755 --> 00:07:15.436 
która wpłynęła na komisję. 
 
00:07:15.476 --> 00:07:17.357 
- Tak, ale nie ma takiego zgłoszenia. 
 
00:07:17.397 --> 00:07:21.399 
Czy chce Pan takie zgłoszenie zrobić? 
- No myślę, że tak. 
 
00:07:21.439 --> 00:07:23.100 
- A ma Pan ten apel gdzieś tutaj? 
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00:07:23.140 --> 00:07:24.661 
- Znaczy jeżeli był na komisjach, to przecież jest 
 
00:07:24.701 --> 00:07:26.562 
ogólnodostępny, tak? 
 
00:07:26.582 --> 00:07:27.662 
To poprosiłbym o zamieszczenie. 
 
00:07:29.303 --> 00:07:33.145 
- Czyli kolejna, Panie Radny, kolejna zmiana do porządku 
obrad, 
 
00:07:33.165 --> 00:07:34.226 
tak? Druk numer... 
 
00:07:34.246 --> 00:07:36.887 
Jak ten druk miał numer? 
 
00:07:36.927 --> 00:07:40.852 
To musimy tutaj teraz znaleźć numer. 
 
00:07:58.588 --> 00:08:00.030 
Nie miał nadanej numeracji, tak? 
 
00:08:00.090 --> 00:08:02.652 
Ale mamy ten apel, tak? 
 
00:08:02.672 --> 00:08:05.327 
Panie Bartku, jakby Pan go ściągnął, to żeby... 
 
00:08:32.967 --> 00:08:34.989 
Poczekajmy chwilę. 
 
00:08:35.049 --> 00:08:42.215 
848, tak? Jakby Panie Bartku można było go załączyć, 
 
00:08:43.396 --> 00:08:47.840 
to byśmy mieli go tutaj w eSesji, 
 
00:08:47.900 --> 00:08:50.222 
to będzie łatwiej nam ustalić nad czym głosujemy, 
 
00:08:50.262 --> 00:08:51.543 
żeby nie było żadnych wątpliwości. 
 
00:10:08.594 --> 00:10:11.635 
- Panie Przewodniczący, bo zgłosiłem się jeszcze z jednym 
wnioskiem, 
 
00:10:11.695 --> 00:10:14.716 
a mianowicie jeśli chodzi o porządek obrad, 
 
00:10:14.776 --> 00:10:20.877 
to wnioskuję o usunięcie z porządku obrad druku numer 
840. 
 
00:10:20.877 --> 00:10:28.599 
Dziękuję. 
- 840... 
 
00:10:28.639 --> 00:10:32.900 

Panie Radny, chce Pan to jakoś uzasadnić? No bo mamy... 
- A muszę? 
 
00:10:33.714 --> 00:10:36.915 
- No mi się wydaje, że powinien, no bo to jest, że tak 
powiem... 
 
00:10:36.975 --> 00:10:39.036 
- To jest chyba, przepraszam w innym porządku, 
 
00:10:39.196 --> 00:10:40.236 
w innym miejscu. 
 
00:10:40.256 --> 00:10:42.837 
Na razie uwagi zgłaszamy tylko co do porządku obrad. 
 
00:10:43.137 --> 00:10:46.459 
- Tak, tak, ale jeżeli mamy głosować nad usunięciem czegoś 
z porządku 
 
00:10:46.499 --> 00:10:48.319 
obrad, to chcielibyśmy poznać uzasadnienie, 
 
00:10:48.339 --> 00:10:49.500 
jaka jest, że tak powiem... 
 
00:10:49.520 --> 00:10:50.640 
- Mam odmienne zdanie. 
 
00:10:50.680 --> 00:10:54.501 
Uważam, że nie należy wykupować tych obligacji, 
 
00:10:54.561 --> 00:10:56.762 
a środki przeznaczyć na inny cel. 
 
00:10:56.822 --> 00:10:59.903 
A jaki, no to jeżeli Państwo przyjmiecie to uzasadnienie, 
 
00:10:59.943 --> 00:11:01.844 
to wtedy rozszerzę. Dziękuję. 
- Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 
 
00:11:03.796 --> 00:11:04.957 
- Szanowni Państwo, powtórzę to, 
 
00:11:05.017 --> 00:11:07.180 
co mówiliśmy między innymi na komisjach. 
 
00:11:07.200 --> 00:11:09.043 
W naszej ocenie nadpłacanie obligacji, 
 
00:11:09.063 --> 00:11:12.528 
które jak Państwo wiecie, od sześciu lat wspólnie z 
Skarbnikiem Gminy 
 
00:11:12.548 --> 00:11:15.933 
realizujemy jest ze wszech miar korzystnym dla gminy 
działaniem. 
 
00:11:15.993 --> 00:11:19.598 
Stąd proszę, aby tej uchwały nie wycofywać i ją oczywiście 
podjąć. 
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00:11:20.038 --> 00:11:22.779 
Dzięki temu oszczędzamy w praktyce, 
 
00:11:22.819 --> 00:11:26.579 
być może dla niektórych niedużo, ale kilkadziesiąt tysięcy 
złotych. 
 
00:11:26.619 --> 00:11:30.200 
Natomiast każde te pieniądze w praktyce dają nam 
większe możliwości 
 
00:11:30.220 --> 00:11:31.740 
rozwojowe w przyszłości. 
 
00:11:32.500 --> 00:11:34.261 
I to jest clou. 
 
00:11:34.301 --> 00:11:35.781 
Myślę, że nic więcej mówić nie muszę, 
 
00:11:35.801 --> 00:11:37.981 
bo wszystko było też już mówione wcześniej. 
 
00:11:38.041 --> 00:11:41.942 
- Ja mogę też dodać, że jak sobie Państwo zobaczycie tam 
raport 
 
00:11:42.002 --> 00:11:45.983 
o stanie gminy, to tam na odsetki od obligacji prawie 
1000000,00 złotych 
 
00:11:46.023 --> 00:11:49.392 
wydajemy rocznie. 1000000,00 złotych to nie jest mała 
suma, 
 
00:11:49.453 --> 00:11:52.695 
a wcale nasz dług nie jest duży. 
 
00:11:52.735 --> 00:11:54.497 
Jakby był większy jak w niektórych gminach, 
 
00:11:54.557 --> 00:11:59.021 
to byłoby to dużo bardziej bolesne. 
 
00:11:59.141 --> 00:12:01.623 
Dobrze. Mamy kolejną zmianę do porządku obrad. 
 
00:12:01.663 --> 00:12:08.548 
Panie Bartku, czy już mamy załączony ten plik? 
 
00:12:08.849 --> 00:12:11.191 
Szanowni Państwo, bardzo proszę zwróćcie uwagę, 
 
00:12:11.231 --> 00:12:13.593 
że tam załączyliśmy teraz też apel apteki. 
 
00:12:13.633 --> 00:12:18.724 
To jest ten apel jak rozumiem, który został przygotowany 
przeze mnie 
 
00:12:18.784 --> 00:12:23.628 
i był poddany dyskusji na posiedzeniu komisji i część z 
Państwa 

 
00:12:23.688 --> 00:12:27.411 
uznała, żeby tego apelu na razie nie podejmować. 
 
00:12:27.451 --> 00:12:30.354 
Dlatego ja go nie wprowadzałem do porządku obrad. 
 
00:12:35.037 --> 00:12:39.020 
Dobrze. Zatem przejdźmy do głosowania zmian do 
porządku obrad. 
 
00:12:39.040 --> 00:12:43.004 
Na początek zmiana wprowadzenie druku numer 845, 
 
00:12:43.004 --> 00:12:47.703 
Panie Bartku, tak? 
 
00:12:47.763 --> 00:12:51.085 
W punkcie 12.6. 
 
00:12:51.085 --> 00:12:53.786 
Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach, 
 
00:12:53.806 --> 00:12:58.589 
wprowadzenie do porządku obrad Komisariat Policji. 
 
00:12:58.649 --> 00:13:05.073 
Komenda [niezrozumiałe], to jest ta dotacja 2000,00 zł. 
 
00:13:05.113 --> 00:13:07.834 
Za 19 radnych. Stwierdzam, że zmiana do porządku obraz 
została 
 
00:13:07.894 --> 00:13:10.994 
przyjęta. Przechodzimy do głosowania kolejnej zmiany, 
 
00:13:11.054 --> 00:13:15.355 
to jest wprowadzenie do porządku obraz druku numer 
846, 
 
00:13:15.355 --> 00:13:20.636 
to jest zmiana terminu wyborów sołtysa w Leśnej Górze. 
 
00:13:20.656 --> 00:13:23.997 
Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
00:13:24.037 --> 00:13:28.617 
To będzie punkt 12.7, tak? Kolejne. 
 
00:13:28.678 --> 00:13:30.718 
Za 19 radnych. Stwierdzam, że zmiana do porządku obraz 
 
00:13:30.738 --> 00:13:32.919 
została przyjęta. 
 
00:13:32.959 --> 00:13:34.660 
Przechodzimy do głosowania kolejnej zmiany, 
 
00:13:34.700 --> 00:13:39.562 
druk numer 847 w sprawie stanowiska nabycia 
nieruchomości na rzecz 
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00:13:39.602 --> 00:13:42.685 
gminy, to jest punkt 12.8. 
 
00:13:43.224 --> 00:13:54.710 
Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
00:13:54.950 --> 00:13:56.431 
Za 19 radnych. 
 
00:13:56.491 --> 00:14:00.146 
Stwierdzam, że zmiana do porządku obrad została 
Przyjęta. 
 
00:14:00.206 --> 00:14:01.667 
i mamy dwa kolejne wnioski. 
 
00:14:01.687 --> 00:14:05.068 
Wniosek Radnego Sebastiana Różyckiego, 
 
00:14:05.088 --> 00:14:08.475 
wprowadzenie w punkcie 12.9 
 
00:14:08.475 --> 00:14:12.412 
do porządku obrad apelu w sprawie aptek. 
 
00:14:12.452 --> 00:14:15.873 
Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
00:14:16.093 --> 00:14:21.278 
Druk numer, tu nie mamy nadanego druku, 848, tak? 
 
00:14:21.278 --> 00:14:22.739 
- Panie Przewodniczący, chciałem tylko nadmienić, 
 
00:14:22.799 --> 00:14:27.963 
że to było stanowisko podczas posiedzenia szefów klubów 
 
00:14:27.983 --> 00:14:32.826 
o przygotowanie takiego apelu, więc dlatego jeżeli 
Państwo uznacie, 
 
00:14:32.906 --> 00:14:35.708 
że szefowie klubów nie działali zgodnie z waszym 
porozumieniem, 
 
00:14:35.728 --> 00:14:38.030 
no to ja zaakceptuję to, że tego apelu nie ma. 
 
00:14:38.170 --> 00:14:41.452 
- Ale trzeba tylko dodać, że to było ustalone miesiąc temu. 
 
00:14:41.512 --> 00:14:43.613 
Potem była dyskusja na komisjach, która... 
 
00:14:44.374 --> 00:14:46.695 
No tak, bo to nie było na ostatnim posiedzeniu klubów, 
 
00:14:46.735 --> 00:14:48.937 
tylko na jeszcze wcześniejszym posiedzeniu klubów. 
 

00:14:50.802 --> 00:14:53.183 
- Panie Przewodniczący, na komisji wyniknęła sprawa, 
 
00:14:53.243 --> 00:14:57.445 
żeby apel poszerzyć o kwestię związaną ze skierowaniem 
tego apelu 
 
00:14:57.485 --> 00:14:59.366 
do przedsiębiorców. 
 
00:14:59.446 --> 00:15:03.888 
Taką sugestię zaproponował Pana Wiceprzewodniczący, 
więc... 
 
00:15:03.908 --> 00:15:08.170 
Natomiast samej kwestii odrzucenia apelu ja nie 
usłyszałem, 
 
00:15:08.210 --> 00:15:11.151 
dlatego zgodnie z po prostu sugestią, 
 
00:15:11.192 --> 00:15:16.374 
która wyniknęła i wnioskiem, który był ujęty dla obrad 
komisji, 
 
00:15:16.714 --> 00:15:19.376 
dlatego sugeruję, żeby ten apel się pojawił. 
 
00:15:19.416 --> 00:15:23.678 
Nadmieniam, że na komisji, kiedy miała posiedzenie 
tydzień temu, 
 
00:15:23.718 --> 00:15:28.941 
nie wpłynęły żadne dokumenty potwierdzające fakty, 
 
00:15:28.981 --> 00:15:31.882 
które były przytaczane podczas posiedzenia komisji. 
 
00:15:31.942 --> 00:15:37.585 
Zatem zasadne jest to, aby dbając o dobro mieszkańców 
zaapelować 
 
00:15:37.746 --> 00:15:42.748 
do powiatu o to, żeby ludzie mogli mieć dostęp w 
weekendy, 
 
00:15:42.788 --> 00:15:45.690 
podkreślam, do nabycia leków. 
 
00:15:47.131 --> 00:15:49.813 
- Ja myślę Panie Radny, że wczoraj wpłynęło. 
 
00:15:50.133 --> 00:15:56.258 
- Panie Przewodniczący, rozmawiamy o temacie 
związanych z posiedzeniem komisji. 
 
00:15:56.298 --> 00:15:58.840 
Wczorajsze wpłynięcie wniosku, który jest, 
 
00:15:58.860 --> 00:16:04.043 
to jest dla mnie takie gaszenie pożaru i próbowanie 
wyklarowania 
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00:16:04.123 --> 00:16:07.386 
pewnych zdań, które padły podczas komisji. 
 
00:16:07.930 --> 00:16:10.371 
Przyjąłem do wiadomości pismo, które wpłynęło. 
 
00:16:10.451 --> 00:16:16.012 
Jednakże uważam, że apel w związku z tym powinien być 
na posiedzeniu 
 
00:16:16.052 --> 00:16:18.433 
dzisiejszej sesji. Dziękuję bardzo. 
 
00:16:18.453 --> 00:16:19.494 
- Dziękuję. Przechodzimy do głosowania. 
 
00:16:19.554 --> 00:16:23.335 
Panie Bartku, bardzo proszę o uruchomienie głosowania. 
 
00:16:23.355 --> 00:16:29.196 
Wprowadzenie do porządku obrad druku numer 848, 
 
00:16:29.196 --> 00:16:30.957 
apel w sprawie uruchomienia dyżurów aptek. 
 
00:16:39.756 --> 00:16:41.778 
Za trzech radnych, przeciw jeden, 
 
00:16:41.798 --> 00:16:43.339 
piętnastu radnych się wstrzymało. 
 
00:16:43.379 --> 00:16:47.702 
Stwierdzam, że zmiana do porządku obrad nie została 
przyjęta. Nie. 
 
00:16:47.742 --> 00:16:49.003 
To trzeba było być na szkoleniu. 
 
00:16:51.726 --> 00:16:52.866 
Naprawdę. 
 
00:16:52.927 --> 00:16:57.510 
Zmiana do porządku obrad musi mieć jedenastu radnych 
za. 
 
00:16:57.550 --> 00:17:00.733 
Są różne głosowania. 
 
00:17:00.773 --> 00:17:06.117 
Bardzo proszę Państwa Radnych nie wprowadzać tutaj 
niepotrzebnych... 
 
00:17:07.250 --> 00:17:09.631 
Przechodzimy do głosowania kolejnego punktu, 
 
00:17:09.671 --> 00:17:15.194 
wniosek Pana Radnego Sebastiana Różyckiego o usunięcie 
z porządku 
 
00:17:15.234 --> 00:17:20.196 
obrad druku numer 840 o zmianie uchwały w sprawie 
emisji obligacji 
 

00:17:20.256 --> 00:17:22.097 
oraz określenia zasad ich zbywania, 
 
00:17:22.157 --> 00:17:24.018 
nabywania i wykupu. 
 
00:17:24.058 --> 00:17:28.681 
Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
00:17:28.741 --> 00:17:33.363 
Wniosek usunięcie wcześniejszej spłaty obligacji. 
 
00:17:34.923 --> 00:17:37.264 
Usunięcie z porządku obrad tej uchwały oczywiście. 
 
00:17:38.784 --> 00:17:41.144 
Za czterech radnych, przeciw piętnastu radnych. 
 
00:17:41.164 --> 00:17:43.825 
Stwierdzam, że zmiana do porządku obrad nie została 
przyjęta. 
 
00:17:43.865 --> 00:17:45.605 
Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
00:17:45.685 --> 00:17:49.426 
Punkt trzeci, informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej 
w Sulechowie 
 
00:17:49.526 --> 00:17:52.787 
o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
00:17:52.827 --> 00:17:55.988 
Taką informację Państwo otrzymaliście tradycyjnie drogą 
mailową 
 
00:17:56.008 --> 00:17:59.328 
w dniu wczorajszym, więc ja tej informacji nie będę 
odczytywał. 
 
00:17:59.408 --> 00:18:01.749 
Czy ktoś z Państwa Radnych lub Pan Burmistrz ma jakieś 
uwagi, 
 
00:18:01.769 --> 00:18:02.929 
wnioski do tej informacji? 
 
00:18:03.865 --> 00:18:05.286 
To zachęcam do zadawania pytań. 
 
00:18:06.326 --> 00:18:08.407 
Nie widzę, zatem przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
00:18:08.468 --> 00:18:11.129 
Punkt czwarty, informacja przewodniczących Komisji Rady 
Miejskiej 
 
00:18:11.169 --> 00:18:14.911 
w Sulechowie z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 
 
00:18:14.931 --> 00:18:18.413 
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I tutaj macie załączony protokół ze wspólnego posiedzenia 
komisji, 
 
00:18:18.473 --> 00:18:21.495 
także sprawozdanie Komisji Przestrzegania Prawa i 
Ochrony Środowiska, 
 
00:18:21.515 --> 00:18:24.016 
która się zbierała osobno. 
 
00:18:24.056 --> 00:18:26.597 
Wiem, że również wczoraj zbierała się Komisja Skarg, 
 
00:18:26.617 --> 00:18:28.839 
Wniosków i Petycji. 
 
00:18:28.899 --> 00:18:31.340 
Tutaj protokołu jeszcze załączonego nie mamy. 
 
00:18:33.794 --> 00:18:36.475 
Bo to będzie dopiero, jak będzie jakiś rozpatrzony wniosek, 
 
00:18:37.475 --> 00:18:40.096 
także tutaj nie ma obowiązku zamieszczania tego 
protokołu, 
 
00:18:40.116 --> 00:18:42.276 
więc tych protokołów oczywiście odczytywać nie 
będziemy. 
 
00:18:42.336 --> 00:18:44.717 
Czy ktoś z Państwa Radnych lub Pan Burmistrz ma pytania 
 
00:18:44.897 --> 00:18:51.778 
do przedstawionych tutaj Państwu protokołów z 
posiedzeń komisji? 
 
00:18:51.818 --> 00:18:53.759 
Nie widzę, zatem przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
00:18:53.839 --> 00:18:56.600 
Punkt piąty, sprawozdanie z działalności Burmistrza 
Sulechowa 
 
00:18:56.620 --> 00:19:01.461 
w okresie międzysesyjnym. 
 
00:19:01.501 --> 00:19:02.501 
Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 
 
00:19:03.358 --> 00:19:06.101 
- Szanowni Państwo, ja podobnie jak Pan Przewodniczący 
przedstawiłem 
 
00:19:06.161 --> 00:19:08.023 
Państwu w formie elektronicznej sprawozdanie. 
 
00:19:08.043 --> 00:19:09.464 
Natomiast chciałem tylko zwrócić uwagę, 
 
00:19:09.504 --> 00:19:12.667 
że udało nam się w zakresie oświaty pozyskać kolejne, 
 

00:19:12.727 --> 00:19:15.850 
choć nieduże tym razem środki zewnętrzne na wsparcie 
naszych 
 
00:19:15.890 --> 00:19:20.074 
jednostek w takich programach związanych z 
czytelnictwem, 
 
00:19:20.134 --> 00:19:25.179 
ale również posiłkiem w szkole. 
 
00:19:25.239 --> 00:19:28.762 
Pozostałe sprawy macie Państwo w formie zestawienia. 
 
00:19:29.900 --> 00:19:32.241 
- Tak, pozostałe sprawy są natury bieżącej. 
 
00:19:32.261 --> 00:19:34.802 
Macie to Państwo Radni przedstawione. 
 
00:19:34.862 --> 00:19:39.324 
Czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do 
przedłożonego 
 
00:19:39.364 --> 00:19:44.646 
sprawozdania Burmistrza Sulechowa z okresu 
międzysesyjnego? 
 
00:19:44.706 --> 00:19:47.387 
Nie widzę, zatem przechodzimy do punktu szóstego, 
 
00:19:47.427 --> 00:19:50.568 
informacje o stanie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie 
 
00:19:51.273 --> 00:19:53.275 
działania Komisariatu Policji w Sulechowie, 
 
00:19:53.295 --> 00:19:58.100 
w tym Miasta i Gminy Sulechów za rok 2023. 
 
00:19:58.100 --> 00:19:59.721 
Macie Państwo przedłożoną taką informację. 
 
00:19:59.782 --> 00:20:01.463 
Czy do tej informacji są pytania? 
 
00:20:01.503 --> 00:20:03.325 
Bardzo proszę, Pan Radny Sebastian Różycki. 
 
00:20:09.445 --> 00:20:11.387 
- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, ja mam jedną 
uwagę tylko 
 
00:20:11.427 --> 00:20:15.671 
do tego sprawozdania, informacji w sumie, 
 
00:20:15.771 --> 00:20:20.335 
że należałoby zwrócić szczególną uwagę na dynamikę 
wykroczeń, 
 
00:20:20.355 --> 00:20:23.538 
które są związane z narkotykami w naszej gminy. 
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00:20:23.578 --> 00:20:26.081 
Dynamika jest niepokojąca, bo wynosi 133%. 
 
00:20:30.525 --> 00:20:32.747 
Już, momencik, otwieram tą informację. 
 
00:20:51.885 --> 00:20:57.688 
To jest strona trzecia, tabela 'przestępczość narkotykowa'. 
 
00:20:57.708 --> 00:21:00.050 
Wszczęte postępowania w roku 2022 było ich 39, 
 
00:21:00.050 --> 00:21:01.410 
w roku 2023 52. Dynamika wynosi 133%. 
 
00:21:01.430 --> 00:21:02.591 
Jeśli chodzi o stwierdzone przestępstwa, 
 
00:21:02.671 --> 00:21:13.176 
tu mamy niewielki spadek. 
 
00:21:13.216 --> 00:21:15.858 
Wykrywalność jest na porównywalnym poziomie. 
 
00:21:15.958 --> 00:21:20.200 
Należy tutaj nadmienić, że mamy taką jednostkę, 
 
00:21:20.620 --> 00:21:25.342 
która zajmuje się tego typu sprawami i alkoholizmem, 
 
00:21:25.682 --> 00:21:29.624 
która dysponuje znaczącymi środkami, 
 
00:21:29.664 --> 00:21:31.745 
bo mamy tam między innymi pieniądze z [niezrozumiałe], 
 
00:21:31.805 --> 00:21:33.482 
to jest ponad 700000,00 złotych. 
 
00:21:33.482 --> 00:21:37.224 
Część środków żeśmy przeznaczali na place zabaw. 
 
00:21:37.224 --> 00:21:41.012 
Natomiast wydaje mi się, że trend ten należałoby nieco 
odmienić, 
 
00:21:41.012 --> 00:21:47.283 
skoro okazuje się, że problem tkwi w innym źródle, typu 
narkotyki. 
 
00:21:47.283 --> 00:21:52.689 
Dlatego tylko chciałem zgłosić, że jest to niepokojąca dana, 
 
00:21:52.689 --> 00:22:00.629 
nad którą powinna się przede wszystkim komisja nad tym 
zastanowić 
 
00:22:00.689 --> 00:22:04.611 
i na tym etapie sugerowałbym do doprowadzenia takiego 
spotkania tej 
 
00:22:04.671 --> 00:22:07.213 

komisji z radnymi. Dziękuję bardzo. 
 
00:22:08.902 --> 00:22:11.744 
- Dziękuję. Komisji Przestrzegania Prawa i Ochrony 
Środowiska jak 
 
00:22:11.784 --> 00:22:13.306 
rozumiem? 
 
00:22:13.346 --> 00:22:16.488 
- Nie, Komisji do spraw Alkoholowych, tak? 
 
00:22:16.588 --> 00:22:20.531 
Dlatego, że te osoby prowadzą, są fachowcami w tej 
dziedzinie, 
 
00:22:20.551 --> 00:22:25.675 
to one powinny nam zasugerować jakie Rada może mieć 
kompetencje, 
 
00:22:25.735 --> 00:22:30.779 
żeby wspomóc chociażby środkami, którymi dysponujemy, 
 
00:22:31.000 --> 00:22:34.442 
aby przeciwdziałać po prostu wzrostowi tej narkomanii. 
 
00:22:34.462 --> 00:22:37.605 
Być może po prostu działania, które były podejmowane 
dotychczas, 
 
00:22:38.565 --> 00:22:42.608 
no niewiele przyniosły, a o tym wskazuje ta statystyka. 
 
00:22:42.628 --> 00:22:47.351 
Być może też na tym spotkaniu powinna być pani 
komendant Komisariatu 
 
00:22:47.411 --> 00:22:51.834 
Policji, która też może ma jakieś inne spostrzeżenia i 
fachowym okiem 
 
00:22:51.914 --> 00:22:54.916 
też by nam tutaj udzieliła jakichś dodatkowych wskazówek. 
 
00:22:54.976 --> 00:22:56.016 
Dziękuję bardzo. 
 
00:22:56.097 --> 00:22:57.758 
- Czyli jeszcze, jeżeli dobrze zrozumiałem, 
 
00:22:57.798 --> 00:22:59.459 
bo to może już wniosek do mnie jest, 
 
00:22:59.519 --> 00:23:06.317 
zorganizowanie spotkania radnych z przedstawicielami 
Komisji do spraw 
 
00:23:06.337 --> 00:23:11.962 
Przeciwdziałania Alkoholizmowi i Narkomanii i być może 
warto byłoby, 
 
00:23:12.002 --> 00:23:14.905 
jeżeli pani komendant będzie czuła też taką potrzebę, 
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00:23:14.945 --> 00:23:17.086 
żeby nam się tu jakimiś informacjami podzielić. 
 
00:23:17.126 --> 00:23:19.048 
Może też by nas zaszczyciła obecnością. 
 
00:23:19.148 --> 00:23:20.950 
Dziękuję. 
 
00:23:21.010 --> 00:23:23.512 
- To co, na wrzesień? Przy okazji dyskusji. 
 
00:23:23.552 --> 00:23:27.535 
- Panie Przewodniczący, myślę, że to 
w kuluarach możemy sobie ustalić termin. Dziękuję. 
 
00:23:32.285 --> 00:23:33.366 
- Dziękuję. 
 
00:23:33.407 --> 00:23:35.028 
Nie widzę więcej głosów w tym punkcie. 
 
00:23:35.048 --> 00:23:38.072 
Widzę. Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 
 
00:23:38.332 --> 00:23:42.557 
- Ja mam pytanie do Pana Sebastiana, jeśli Państwo 
pozwolicie. 
- Bardzo proszę. 
 
00:23:42.618 --> 00:23:45.461 
- Rozumiem, że chodzi o tą tabelę 'przestępczość 
narkotykowa'? 
 
00:23:52.627 --> 00:23:54.690 
- Ale w stwierdzonych jest 91, nie? 
 
00:23:54.690 --> 00:23:58.475 
- Właśnie, bo chciałem zauważyć, chciałem się upewnić, 
tak? 
 
00:23:58.555 --> 00:24:02.520 
Bo patrząc na to, o czym tutaj rozmawiamy, 
 
00:24:02.560 --> 00:24:04.523 
ja nie mówię, żeby nie zorganizować spotkania. 
 
00:24:04.583 --> 00:24:05.945 
To żeby to było jasne. 
 
00:24:05.985 --> 00:24:08.068 
Tylko z tej tabeli wynika dla mnie coś innego, 
 
00:24:08.813 --> 00:24:11.895 
że jest spadek, jeśli chodzi o rzeczywiste, 
 
00:24:11.935 --> 00:24:14.557 
że tak powiem, stwierdzenie. 
 
00:24:14.617 --> 00:24:20.121 
Więc to wcale nie oznacza, że postępowanie było, 
 

00:24:20.181 --> 00:24:22.663 
czy nie doprowadziło do wykrycia sprawcy, 
 
00:24:23.464 --> 00:24:25.505 
tylko może to być zupełnie inny, 
 
00:24:25.806 --> 00:24:28.147 
że tak powiem, wyraz, czyt. 
 
00:24:28.167 --> 00:24:30.969 
ktoś mówi, jest tak, a sprawdzenie powoduje, 
 
00:24:30.989 --> 00:24:32.651 
że wcale tak nie jest. 
 
00:24:32.691 --> 00:24:34.652 
To tylko, Panie Sebastianie, chciałem się upewnić, 
 
00:24:34.692 --> 00:24:36.794 
tak, bo ja coś innego czytam z tej tabeli. 
 
00:24:38.360 --> 00:24:41.782 
To dla mnie nie jest, nie świadczy o zwiększeniu problemu 
 
00:24:41.842 --> 00:24:43.583 
narkotykowego akurat. 
 
00:24:43.663 --> 00:24:45.104 
- Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący... 
 
00:24:45.124 --> 00:24:47.125 
- Pani Krystyno, ja bardzo przepraszam. 
 
00:24:47.165 --> 00:24:49.506 
Ja słyszę co Pani mówi i to jest po prostu niegrzeczne! 
 
00:24:55.430 --> 00:24:58.519 
- Pani Krystyno. 
 
00:24:58.579 --> 00:25:01.300 
Bardzo proszę Państwa Radnych o zabieranie głosu 
zgodnie 
 
00:25:01.340 --> 00:25:03.021 
z kolejnością, czyli zgłaszanie się. 
 
00:25:03.621 --> 00:25:05.222 
- Panie Przewodniczący, ja proszę o zabieranie głosu 
zgodnie 
 
00:25:05.282 --> 00:25:07.163 
z kulturą, Panie Przewodniczący, przede wszystkim. 
 
00:25:07.203 --> 00:25:08.703 
- Ale ja nie słyszę tam tutaj co się... 
 
00:25:10.024 --> 00:25:13.065 
- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 
 
00:25:13.125 --> 00:25:15.386 
przestępstwa stwierdzone to te, 
 
00:25:15.426 --> 00:25:19.367 
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które zostały już zakończone przez Policję. 
 
00:25:19.407 --> 00:25:23.089 
Natomiast sam fakt wszczęcia postępowania nie oznacza, 
 
00:25:23.109 --> 00:25:24.970 
że to postępowanie zostało zakończone. 
 
00:25:26.290 --> 00:25:28.751 
Dla mnie niepokojącym jest sygnałem jedna rzecz, 
 
00:25:28.791 --> 00:25:31.452 
że jest dość spora dynamika i myślę, 
 
00:25:31.492 --> 00:25:34.252 
że komisja jest właściwym organem, 
 
00:25:34.312 --> 00:25:39.034 
która z radnymi może wydyskutować próbę rozwiązania 
tego problemu. 
 
00:25:39.054 --> 00:25:40.534 
Nic więcej. 
 
00:25:40.554 --> 00:25:42.875 
Fakt wykrywalności jest na podobnym, 
 
00:25:42.915 --> 00:25:46.076 
niemalże na podobnym poziomie, bo tam było 90,7, 
 
00:25:46.076 --> 00:25:48.176 
a rok wcześniej 89. 
 
00:25:48.176 --> 00:25:51.858 
Stąd też uznaję, że myślę, że my jako radni powinniśmy się 
nad tym 
 
00:25:51.898 --> 00:25:53.498 
tematem pochylić. Dziękuję bardzo. 
 
00:25:55.139 --> 00:25:57.701 
- Ja też widzę potrzebę dyskusji na ten temat. 
 
00:25:57.741 --> 00:25:59.322 
Myślę, że takie spotkanie zrobimy. 
 
00:25:59.362 --> 00:26:00.684 
Była kiedyś robiona ankieta. 
 
00:26:00.724 --> 00:26:03.126 
Pamiętacie Państwo Radni, z poprzedniej kadencji. 
 
00:26:03.146 --> 00:26:07.049 
Ta ankieta wzbudziła duże wątpliwości co do jakości tych 
wyników. 
 
00:26:07.089 --> 00:26:11.192 
Myślę że można przedyskutować czy w naszych szkołach 
średnich, 
 
00:26:11.232 --> 00:26:13.955 
może nie tylko podstawowych, takie badanie 
przeprowadzić, 

 
00:26:14.015 --> 00:26:17.898 
bo jak Państwo słyszycie, nieraz te narkotyki z Ameryki do 
nas 
 
00:26:17.938 --> 00:26:22.063 
przychodzą. Ja już ostatnio słyszałem że w Poznaniu się taki 
fentanyl pojawił. 
 
00:26:22.083 --> 00:26:25.564 
A nie chcemy tutaj budować takich rzeczy jak tam się 
dzieje, nie? 
 
00:26:25.604 --> 00:26:27.244 
Więc warto na ten temat dyskutować. 
 
00:26:27.464 --> 00:26:29.204 
Zorganizujemy takie spotkanie. 
 
00:26:29.264 --> 00:26:31.645 
Poddamy pod dyskusję te tematy i myślę, 
 
00:26:31.685 --> 00:26:35.726 
że może warto taką ankietę gdzieś krótką spróbować 
zorganizować 
 
00:26:35.966 --> 00:26:38.426 
w placówkach szkolnych, żeby wykryć, 
 
00:26:38.446 --> 00:26:43.227 
zidentyfikować ten temat i zobaczymy co dalej. 
 
00:26:43.307 --> 00:26:44.507 
Do głosu się zgłasza... 
 
00:26:44.527 --> 00:26:45.808 
Nikt się nie zgłasza. 
 
00:26:45.848 --> 00:26:47.308 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
00:26:47.368 --> 00:26:51.843 
punkt siódmy, analiza działań ratowniczo-gaśniczych 
prowadzonych 
 
00:26:51.883 --> 00:26:55.705 
w roku 2023 na terenie Miasta i Gminy Sulechów przez 
jednostkę 
 
00:26:55.745 --> 00:26:58.267 
ratowniczo-gaśniczą PSP w Sulechowie. 
 
00:26:58.327 --> 00:27:02.809 
Czy ktoś z Państwa Radnych lub Pan Burmistrz chciałby 
zabrać głos 
 
00:27:02.829 --> 00:27:04.650 
w tym punkcie? 
 
00:27:04.690 --> 00:27:07.612 
Sprawozdanie strażaków. 
 
00:27:07.672 --> 00:27:09.105 
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Nie widzę. 
 
00:27:09.145 --> 00:27:10.345 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
00:27:10.385 --> 00:27:13.406 
punkt ósmy, sprawozdanie z realizacji programu 
'Bezpieczna Gmina 
 
00:27:13.466 --> 00:27:14.526 
Sulechów' 
 
00:27:15.926 --> 00:27:17.367 
za 2023 rok. 
 
00:27:17.387 --> 00:27:19.727 
Czy ktoś z Państwa Radnych lub Pan Burmistrz chciałby 
zabrać głos 
 
00:27:19.747 --> 00:27:21.427 
w tym punkcie? 
 
00:27:21.467 --> 00:27:24.028 
Nie widzę, zatem przechodzimy do punktu dziewiątego, 
 
00:27:24.068 --> 00:27:29.509 
rozpatrzenie i debata nad raportem o stanie Gminy 
Sulechów za 2023 rok. 
 
00:27:29.549 --> 00:27:32.329 
Na początek punkt pierwszy, przedstawienie raportu o 
stanie Gminy 
 
00:27:32.369 --> 00:27:36.030 
Sulechów za 2023 rok. Bardzo proszę Panie Burmistrzu. 
 
00:27:38.752 --> 00:27:39.974 
- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
 
00:27:40.015 --> 00:27:44.202 
szanowni Państwo, na wstępie pozwólcie, 
 
00:27:44.242 --> 00:27:47.478 
że Powiem tak. 
 
00:27:47.558 --> 00:27:52.041 
To był rok, w którym podejmowaliśmy całkiem sporo 
inicjatyw 
 
00:27:52.081 --> 00:27:56.584 
zmierzających do tego, aby móc po raz pierwszy od wielu 
lat 
 
00:27:56.624 --> 00:28:01.148 
powiedzieć, że nasz budżet będzie miał wynik pozytywny. 
 
00:28:01.188 --> 00:28:05.511 
I właściwie gdyby nie jedno zdarzenie, 
 
00:28:05.571 --> 00:28:10.014 
a więc nie wpłynięcie środków związanych z budową 
ścieżki w Klępsku, 
 

00:28:10.055 --> 00:28:12.313 
tak by było. 
 
00:28:12.353 --> 00:28:15.895 
I wtedy pewnie pełnia, tak kolokwialnie powiem, 
 
00:28:15.955 --> 00:28:18.556 
szczęścia w moim przypadku byłaby duża, 
 
00:28:18.636 --> 00:28:20.937 
ale tak się nie stało. 
 
00:28:20.977 --> 00:28:23.878 
Natomiast wszystkie inne wskaźniki pokazują, 
 
00:28:23.958 --> 00:28:26.339 
że zmierzamy w bardzo dobrym kierunku. 
 
00:28:26.379 --> 00:28:29.081 
Szanowni Państwo, dochody w roku 2023 plan 
170000000,00. 
 
00:28:32.622 --> 00:28:36.064 
Wykonanie na poziomie 162000000,00. 
 
00:28:36.124 --> 00:28:39.005 
Ta różnica to jest właśnie brak tego wpływu, 
 
00:28:39.045 --> 00:28:43.307 
a więc właściwie jednostkowe zdarzenie. 
 
00:28:43.347 --> 00:28:47.609 
Nawet tak bym to opisał, ponieważ zgodnie z tym co 
Państwo myślę, 
 
00:28:47.649 --> 00:28:50.190 
którzy byli dotychczas radnymi wiedzą, 
 
00:28:50.250 --> 00:28:54.132 
mieliśmy właściwie pewność, że w grudniu te środki na 
nasze konta 
 
00:28:54.152 --> 00:29:01.168 
wpłyną. Niestety bank BGK przelał je dopiero w roku 
kolejnym. 
 
00:29:01.228 --> 00:29:06.673 
Szanowni Państwo, wydatki były zaplanowane na poziomie 
177000000,00 złotych. 
 
00:29:06.713 --> 00:29:09.975 
Wydatkowaliśmy 168. 
 
00:29:09.975 --> 00:29:11.637 
Skąd ta różnica? 
 
00:29:11.817 --> 00:29:14.760 
Z tego co realizujemy już od kilku lat, 
 
00:29:14.800 --> 00:29:19.504 
a więc generalnie staramy się oszczędzać i mówiąc wprost, 
 
00:29:19.524 --> 00:29:20.865 
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nie wydajemy pieniądze na siłę. 
 
00:29:21.926 --> 00:29:25.569 
To spowodowało, że ostatecznie i tak nasz wynik był 
bardzo dobry 
 
00:29:25.609 --> 00:29:29.632 
na końcu roku, czyli kiedy zestawimy te dwie pozycje 
budżetu, 
 
00:29:29.672 --> 00:29:32.274 
a więc z jednej strony nasze dochody, 
 
00:29:32.334 --> 00:29:36.558 
a z drugiej strony wydatki, to dzięki temu oszczędzaniu i 
tak 
 
00:29:36.598 --> 00:29:39.280 
na koniec roku mogliśmy się cieszyć z tego jak ten budżet 
 
00:29:39.300 --> 00:29:40.701 
zrealizowaliśmy. 
 
00:29:40.761 --> 00:29:42.883 
Dość istotna informacja jest taka, 
 
00:29:43.063 --> 00:29:48.108 
że 32000000,00 złotych to były wydatki inwestycyjne. 
 
00:29:48.168 --> 00:29:55.434 
20% wykonanych wydatków, a więc 20% środków gmina, 
 
00:29:55.454 --> 00:29:58.136 
mówiąc wprost, zainwestowała. 
 
00:29:58.217 --> 00:30:02.640 
Jeśli chodzi o deficyt planowaliśmy, że będzie na poziomie 
 
00:30:02.700 --> 00:30:05.203 
planistycznie 6700000,00. 
 
00:30:05.223 --> 00:30:10.482 
Wykonaliśmy na poziomie 6000000,00 złotych. 
 
00:30:10.542 --> 00:30:11.583 
Ciekawostką myślę, że dość istotną, 
 
00:30:11.643 --> 00:30:15.225 
ale też pokazującą jak również Państwo jako Rada w 
międzyczasie 
 
00:30:15.265 --> 00:30:19.188 
pracowali, ale też tutaj służby finansowe i tak naprawdę 
wszystkie 
 
00:30:19.208 --> 00:30:21.330 
jednostki podległe urzędowi, sam urząd, 
 
00:30:21.370 --> 00:30:24.652 
to budżet zmieniał się 44 razy. 
 
00:30:24.692 --> 00:30:30.456 

Dokładnie tak, 44 razy w ciągu roku zmienialiśmy budżet 
dostosowując 
 
00:30:30.516 --> 00:30:33.959 
go do realnych warunków i sytuacji nie tylko tej lokalnej, 
 
00:30:33.979 --> 00:30:35.700 
ale również makroekonomicznej. 
 
00:30:36.729 --> 00:30:44.179 
Szanowni Państwo, zadłużenie gminy to 10900000,00 
złotych i można 
 
00:30:44.219 --> 00:30:49.006 
powiedzieć, że to znowu był pewien rekord. 
 
00:30:49.086 --> 00:30:51.189 
Historycznie można powiedzieć, że takiego zadłużenia 
 
00:30:51.689 --> 00:30:53.294 
od dawna nie było. 
 
00:30:53.294 --> 00:30:56.769 
Nie chcę sięgać czasów, kiedy było zadłużenie 
 
00:30:56.769 --> 00:31:01.780 
na poziomie 32000000,00 a budżet wtedy wynosił 
66000000,00, 
 
00:31:01.780 --> 00:31:04.320 
bo to było można powiedzieć 50% budżetu. Ale chcę 
oczywiście 
 
00:31:05.541 --> 00:31:08.363 
podkreślić, że ostatnie 5 lat, szanowni Państwo, to stałe 
zmniejszanie 
 
00:31:10.065 --> 00:31:13.167 
zadłużenia gminy. 
 
00:31:14.208 --> 00:31:22.715 
I obecnie ten poziom zadłużenia w roku 2023 przy 
dochodach wykonanych 
 
00:31:22.755 --> 00:31:27.137 
na poziomie 162000000,00 to było jedynie 8%. 
 
00:31:27.197 --> 00:31:31.520 
Oczywiście budżet został oceniony bardzo pozytywnie, 
 
00:31:31.560 --> 00:31:34.922 
pozytywnie przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 
 
00:31:34.942 --> 00:31:36.303 
Dlaczego mówię bardzo pozytywnie? 
 
00:31:36.363 --> 00:31:37.844 
Ponieważ bez uwag. 
 
00:31:37.884 --> 00:31:39.845 
Natomiast jeśli chodzi, szanowni Państwo, 
 
00:31:39.865 --> 00:31:44.188 
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o sytuację gminy, to pozwólcie, że odniosę się tylko do 
kilku 
 
00:31:44.228 --> 00:31:46.349 
elementów. 
 
00:31:46.409 --> 00:31:50.592 
Macie Państwo oczywiście w formie wydrukowanej na 
pewno te raporty 
 
00:31:50.612 --> 00:31:54.514 
bądź elektronicznej, więc możecie też na bieżąco śledzić to 
co będę 
 
00:31:54.534 --> 00:31:56.915 
mówił, ale chcę zwrócić uwagę na tabelę, 
 
00:31:56.935 --> 00:32:00.957 
która znajduje się na stronie piątej tego opracowania. 
 
00:32:01.017 --> 00:32:02.417 
Co z niej wynika? 
 
00:32:02.637 --> 00:32:04.998 
To, że systematycznie od roku 2019 do roku 2023 i zrobimy 
wszystko, 
 
00:32:05.018 --> 00:32:12.255 
aby oczywiście tak było również w roku 2024, 
 
00:32:12.255 --> 00:32:14.978 
nasze dochody rosły. 
 
00:32:15.018 --> 00:32:19.864 
Natomiast chcę zwrócić uwagę, w tym zestawieniu 
pojawia się kwota 
 
00:32:19.884 --> 00:32:24.750 
w roku 2023 dotycząca dochodów własnych na poziomie 
ponad 
 
00:32:24.790 --> 00:32:27.380 
67000000,00. 
 
00:32:27.420 --> 00:32:30.264 
Jak Państwo zerkniecie na to zestawienie, 
 
00:32:30.304 --> 00:32:34.870 
to widać wyraźnie i to uznaję za najważniejszą rzecz, 
 
00:32:34.890 --> 00:32:39.997 
którą chciałbym powiedzieć, o 14000000,00 więcej w tej 
pozycji, 
 
00:32:40.057 --> 00:32:42.600 
czyli dochodów własnych niż w roku poprzednim, 
 
00:32:42.640 --> 00:32:45.267 
a więc roku 2022. 
 
00:32:45.267 --> 00:32:46.568 
Dla mnie to jest niezbity dowód na to, 
 

00:32:46.628 --> 00:32:50.889 
że nasze działania choćby w zakresie rozwoju 
gospodarczego i tych 
 
00:32:50.929 --> 00:32:54.431 
działań inwestycyjnych przynoszą zamierzony efekt. 
 
00:32:54.471 --> 00:32:58.752 
Mam nadzieję, że będzie to kontynuowane w latach 
kolejnych. 
 
00:32:58.812 --> 00:33:01.413 
Powiem pewien banał, ale rzecz bardzo istotna. 
 
00:33:01.474 --> 00:33:05.035 
Szanowni Państwo, tylko poprzez wzrost dochodów 
własnych jesteśmy tak 
 
00:33:05.075 --> 00:33:09.777 
naprawdę w stanie sami stanowić o sobie jako Gmina 
Sulechów. 
 
00:33:09.797 --> 00:33:13.698 
Uzależnienie od subwencji, dotacji zewnętrznych to jest 
zawsze 
 
00:33:13.738 --> 00:33:17.919 
oczekiwanie na wsparcie zewnętrzne, a jeśli nasze 
dochody będą 
 
00:33:17.959 --> 00:33:21.920 
wystarczająco duże, wypracowane na własnym poziomie, 
 
00:33:21.960 --> 00:33:25.721 
to będziemy w stanie realizować zamierzone cele. 
 
00:33:25.761 --> 00:33:29.082 
Zaryzykowałbym nawet marzenia naszych mieszkańców. 
 
00:33:29.122 --> 00:33:32.582 
Szanowni Państwo, stan mienia komunalnego na dzień 31 
grudnia 2023 roku 
 
00:33:32.602 --> 00:33:41.575 
wyniósł 28290411,00 zł. 
 
00:33:41.635 --> 00:33:43.735 
Rzeczą istotną jest to, że to był kolejny rok, 
 
00:33:43.755 --> 00:33:47.216 
w którym gmina nie tylko sprzedaje majątek, 
 
00:33:47.236 --> 00:33:51.257 
ale również kupuje majątek i to jest też pewien 
ewenement. 
 
00:33:51.297 --> 00:33:53.797 
We wcześniejszych latach tego nie było. 
 
00:33:53.857 --> 00:33:56.158 
Nabyliśmy mienie o wartości 1372000,00 zł. 
 
00:33:58.878 --> 00:34:00.498 
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- Panie Burmistrzu, ja się tylko wtrącę, 
 
00:34:00.538 --> 00:34:03.699 
bo gruntów stan 28000000,00. 
 
00:34:04.359 --> 00:34:06.339 
My mienie na pewno mamy dużo większe. 
 
00:34:06.399 --> 00:34:08.800 
- Ale tak, ja nie powiedziałem gruntów? 
 
00:34:09.280 --> 00:34:10.480 
- Nie, mienie. 
 
00:34:10.580 --> 00:34:12.839 
- Gruntów. 
 
00:34:13.079 --> 00:34:15.942 
To słuszna uwaga, jeśli nie pominąłem. Gruntów. 
 
00:34:15.982 --> 00:34:18.904 
Szanowni Państwo, te najważniejsze zadania, 
 
00:34:18.944 --> 00:34:22.246 
które były realizowane, zadania inwestycyjne, 
 
00:34:22.286 --> 00:34:24.568 
nie sposób wymienić wszystkie. 
 
00:34:24.608 --> 00:34:26.109 
Mam nadzieję, że Państwo tego nie oczekujecie, 
 
00:34:26.129 --> 00:34:30.233 
że te 32000000,00 będę po kolei cytował, 
 
00:34:30.273 --> 00:34:33.955 
ale te najważniejsze realizowane w roku ubiegłym to 
budowa ścieżki 
 
00:34:33.995 --> 00:34:40.621 
rowerowej relacji Sulechów-Klępsk i dalej w kierunku 
Janowca. 
 
00:34:41.301 --> 00:34:44.648 
To budowa drogi ulicy Słowikowej w Kruszynie. 
 
00:34:44.708 --> 00:34:48.435 
To budowa, zakończenie właściwie budowy drogi 
inwestycyjnej w strefie 
 
00:34:48.475 --> 00:34:50.680 
Krężoły, rozliczanie tej inwestycji. 
 
00:34:50.720 --> 00:34:56.480 
To również zakup wozu strażackiego, który został 
zakupiony dzięki 
 
00:34:56.540 --> 00:34:59.142 
Państwa decyzji i wsparciu Gminy Sulechów przez naszych 
druhów 
 
00:34:59.222 --> 00:35:02.364 
ochotników z OSP Mozów. 

 
00:35:02.424 --> 00:35:05.706 
To rozpoczęty remont szkoły podstawowej w Brodach, 
 
00:35:05.746 --> 00:35:09.048 
te wydatki na poziomie 2000000,00 złotych w roku 
ubiegłym. 
 
00:35:09.068 --> 00:35:11.770 
W tym roku jak Państwo wiecie, będziemy ten remont 
kończyli, 
 
00:35:11.790 --> 00:35:13.471 
właściwie finiszujemy. 
 
00:35:13.491 --> 00:35:17.094 
To termomodernizacja Szkoły Podstawowej nr 3 w 
Sulechowie, 
 
00:35:17.154 --> 00:35:19.035 
kolejny etap. 
 
00:35:19.095 --> 00:35:23.719 
Wydatki na poziomie blisko 3500000,00 złotych. 
 
00:35:23.759 --> 00:35:26.762 
Szanowni Państwo, w sumie, tak jak wcześniej Państwu 
podawałem, 
 
00:35:26.842 --> 00:35:34.367 
te wydatki to blisko 32000000,00 złotych i 20% procent 
środków 
 
00:35:34.407 --> 00:35:37.870 
zainwestowanych przez Gminę Sulechów. 
 
00:35:37.930 --> 00:35:41.113 
Tradycyjnie już pozwolę sobie też dodać, 
 
00:35:41.173 --> 00:35:45.536 
że kiedy zestawimy te nasze działania i wydatki w zakresie 
ochrony 
 
00:35:45.576 --> 00:35:49.279 
środowiska i szeroko rozumianego zielonego budżetu, 
 
00:35:49.319 --> 00:35:53.662 
czyli takiego, który ma wpływ na tą dbałość o środowisko, 
 
00:35:53.722 --> 00:36:01.466 
to tutaj te wydatki w roku 2023 opiewały na kwotę blisko 
8500000,00 złotych. 
 
00:36:01.526 --> 00:36:05.589 
Realizujemy tam bardzo różne, od inwestycji właśnie 
związanych 
 
00:36:05.629 --> 00:36:09.651 
z termomodernizacją, ale również sukcesywnie 
realizowane programy jak 
 
00:36:09.671 --> 00:36:15.214 
chociażby program nasadzeń na terenie Gminy Sulechów. 
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00:36:15.234 --> 00:36:17.155 
Jak Państwo wiecie, co roku staram się, 
 
00:36:17.215 --> 00:36:21.737 
aby około stu drzew było w tej przestrzeni publicznej, 
 
00:36:21.797 --> 00:36:26.779 
otwartej, dostępnej dla mieszkańców sadzone. 
 
00:36:26.799 --> 00:36:29.020 
W mojej ocenie, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
 
00:36:29.060 --> 00:36:32.362 
szanowni Państwo, to bardzo dobrze zrealizowany budżet. 
 
00:36:33.503 --> 00:36:38.866 
To również moment, w którym chciałbym Państwu jako 
Radzie podziękować 
 
00:36:38.907 --> 00:36:41.949 
za współpracę przy jego realizacji. 
 
00:36:42.009 --> 00:36:43.690 
Te zmiany, o których wcześniej wspominałem, 
 
00:36:43.730 --> 00:36:48.593 
ponad 40 zmian realizowanych, to również kilkadziesiąt 
spotkań 
 
00:36:48.634 --> 00:36:52.576 
właśnie na temat budżetu, podejmowanych działań, 
 
00:36:52.616 --> 00:36:55.679 
działań, z których musieliśmy zrezygnować ze względów 
finansowych 
 
00:36:55.739 --> 00:36:57.380 
bądź takich, które przesuwaliśmy w czasie. 
 
00:36:57.840 --> 00:37:01.263 
To jest po prostu systematyczna praca nad realizacją. 
 
00:37:01.283 --> 00:37:03.425 
W mojej ocenie doprowadziliśmy do sytuacji, 
 
00:37:03.445 --> 00:37:08.010 
w której możemy powiedzieć, że jesteśmy przygotowani 
na nową 
 
00:37:08.050 --> 00:37:12.334 
perspektywę finansową, a stan gminy jest naprawdę 
dobry. 
 
00:37:13.433 --> 00:37:17.577 
Jeśli nasze działania, a mam nadzieję tak się stanie Panie 
Skarbniku, 
 
00:37:17.617 --> 00:37:19.739 
będą w tym roku kontynuowane, to wierzę, 
 
00:37:19.799 --> 00:37:22.162 
że w tym roku po raz pierwszy to, 

 
00:37:22.182 --> 00:37:26.106 
o czym wcześniej mówiłem, od czego rozpocząłem swoją 
wypowiedź mogą 
 
00:37:26.166 --> 00:37:30.170 
się ziścić, czyli wykażemy pozytywny wynik budżetu, 
 
00:37:30.250 --> 00:37:32.993 
ale równocześnie i na to zwracam przede wszystkim 
uwagę szanowni 
 
00:37:33.033 --> 00:37:34.915 
Państwo, bo to też warto powiedzieć. 
 
00:37:35.721 --> 00:37:38.145 
Myślę, że w wielu sytuacjach warto się zadłużać, 
 
00:37:38.185 --> 00:37:40.468 
jeśli po drugiej stronie są cele inwestycyjne, 
 
00:37:40.528 --> 00:37:44.114 
cele rozwojowe dające naszym mieszkańcom 
zdecydowanie lepszą 
 
00:37:44.594 --> 00:37:47.839 
perspektywę. Natomiast doprowadziliśmy do sytuacji tak 
niskiego 
 
00:37:47.879 --> 00:37:50.042 
zadłużenia, które pozwoli nam, 
 
00:37:50.883 --> 00:37:54.385 
tak sądzę, w najbliższych latach zaciągać właśnie kolejne 
kredyty 
 
00:37:54.425 --> 00:37:59.148 
i zobowiązania po to, żeby zrealizować bardzo wiele 
wyzwań związanych 
 
00:37:59.228 --> 00:38:05.251 
chociażby z KPO, na które czekamy i nowym rozdaniem 
środków unijnych. 
 
00:38:05.311 --> 00:38:07.272 
Ja Państwu bardzo dziękuję za ten wspólny rok. 
 
00:38:07.312 --> 00:38:10.414 
Chcę w tym miejscu również podziękować moim 
współpracownikom, 
 
00:38:10.454 --> 00:38:11.515 
pracownikom Urzędu. 
 
00:38:12.435 --> 00:38:14.856 
Wszystkim bez wyjątku, również dyrektorom, 
 
00:38:14.916 --> 00:38:18.957 
pracownikom jednostek podległych, ponieważ to co się 
dzisiaj dzieje, 
 
00:38:18.977 --> 00:38:23.458 
a więc podsumowanie z jednej strony sytuacji stanu gminy, 
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00:38:23.558 --> 00:38:27.339 
a z drugiej strony budżetowej sytuacji, 
 
00:38:27.419 --> 00:38:30.420 
to jest właśnie wynik wspólnej pracy. Bardzo dziękuję za 
uwagę. 
 
00:38:32.014 --> 00:38:33.155 
- Dziękuję Panie Burmistrzu. 
 
00:38:33.195 --> 00:38:36.457 
Przechodzimy do punktu drugiego, debata nad raportem o 
stanie Gminy 
 
00:38:36.497 --> 00:38:39.699 
Sulechów za 2023 rok. 
 
00:38:39.739 --> 00:38:42.181 
Bardzo proszę Państwa Radnych o rozpoczęcie debaty. 
 
00:38:46.043 --> 00:38:48.345 
Pan Radny Sebastian Różycki, bardzo proszę. 
 
00:38:51.133 --> 00:38:54.355 
- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 
 
00:38:54.455 --> 00:38:59.960 
szanowni Radni, mieszkańcy, mamy przed sobą dokument 
dotyczący 
 
00:39:00.140 --> 00:39:03.182 
raportu stanu gminy. 
 
00:39:03.242 --> 00:39:09.207 
Na wstępie, materiał w mojej ocenie nie uwzględnia 
zgłoszeń, 
 
00:39:09.247 --> 00:39:15.232 
które sugerowaliśmy jako klub w poprzednim materiale, 
 
00:39:15.492 --> 00:39:20.975 
czyli rok temu, a miał dotyczyć liczby osób zatrudnionych i 
wydatków 
 
00:39:21.015 --> 00:39:25.337 
związanych z wynagrodzeniami, które dotyczą gminy. 
 
00:39:25.377 --> 00:39:31.220 
I dlatego troszeczkę ubolewam, że tej informacji tutaj nie 
ma, 
 
00:39:31.280 --> 00:39:36.963 
a o co wnioskuję, żeby w następnym raporcie taki materiał 
się mógł pojawić. 
 
00:39:36.983 --> 00:39:38.884 
Jeśli chodzi o sytuację finansową gminy. 
 
00:39:39.645 --> 00:39:44.812 
Wielokrotnie tutaj słyszeliśmy z ust Pana Skarbnika i Pana 
 
00:39:44.872 --> 00:39:48.999 

Burmistrza, że mamy problemy z dochodami bieżącymi. 
 
00:39:49.059 --> 00:39:56.344 
Na te dochody własne rzeczywiście, tak jak Pan Burmistrz 
wspomniał, 
 
00:39:56.424 --> 00:40:01.127 
zapracowała cała Rada między innymi dzięki temu, 
 
00:40:01.287 --> 00:40:06.310 
że pojawiły się inwestycje na terenie Sulechowa 
wielkopowierzchniowe, 
 
00:40:06.350 --> 00:40:12.614 
które dały nam bardzo wysoki napływ środków 
zasilających ten budżet. 
 
00:40:13.214 --> 00:40:15.718 
Nie zgadzam się natomiast z informacją, 
 
00:40:15.858 --> 00:40:20.784 
że dochody wynikające chociażby z podatków PIT i CIT 
znacząco 
 
00:40:20.804 --> 00:40:25.811 
wpłynęły na zmniejszenie tych wpływów, 
 
00:40:26.271 --> 00:40:32.699 
czy tych dochodów, gdyż sytuacja gospodarcza w roku 
2023 wszystkim 
 
00:40:32.799 --> 00:40:34.980 
jest nam wiadoma. 
 
00:40:35.040 --> 00:40:39.402 
Zwiększenie stopy inflacji wpłynęło między innymi na to, 
 
00:40:39.562 --> 00:40:45.766 
że jak i mieszkańcy prywatni, jak i podmioty gospodarcze 
musiały 
 
00:40:45.806 --> 00:40:48.707 
wydatkować więcej pieniędzy z wydatków bieżących, 
 
00:40:48.747 --> 00:40:54.971 
stąd też dochody spadły, a więc i dochody ze źródeł w 
postaci podatku 
 
00:40:55.031 --> 00:40:57.632 
PIT i CIT też są mniejsze. 
 
00:40:59.413 --> 00:41:02.735 
Mam z tyłu głowy oczywiście zapisy ustawowe, 
 
00:41:02.775 --> 00:41:07.458 
które jakiś czas temu zabrały te dochody naszej gminie, 
 
00:41:07.518 --> 00:41:12.510 
ale analizując to w jakiś sposób szczegółowy to między 
rokiem 2019, 
 
00:41:12.510 --> 00:41:13.922 
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2020 i rokiem 2023 nie widzę jakiejś dużej różnicy w tej 
kwocie jeśli 
 
00:41:13.962 --> 00:41:22.948 
chodzi o PIT i CIT. 
 
00:41:23.028 --> 00:41:28.134 
Dużą część naszych dochodów stanowiły środki 
zewnętrzne i tego w tym 
 
00:41:28.174 --> 00:41:30.457 
raporcie nie widzę. 
 
00:41:30.517 --> 00:41:34.602 
Pan Burmistrz tylko wspomniał, że wydatki inwestycyjne 
sięgnęły ponad 
 
00:41:35.082 --> 00:41:38.566 
30000000,00 złotych, że 20% stanowił wkład własny, 
 
00:41:38.607 --> 00:41:41.458 
czyli tak naprawdę... 
 
00:41:41.518 --> 00:41:43.639 
Tak, Panie Burmistrzu, tak usłyszałem, 
 
00:41:43.699 --> 00:41:46.460 
że 20% z tego stanowiły środki własne, 
 
00:41:46.480 --> 00:41:50.201 
więc być może jeżeli to była, źle zinterpretowałem 
wypowiedź, 
 
00:41:50.221 --> 00:41:53.983 
no to przepraszam, ale należałoby wspomnieć, 
 
00:41:54.103 --> 00:42:00.465 
że znacząca część środków zewnętrznych zasiliła nasze 
inwestycje. 
 
00:42:00.705 --> 00:42:02.986 
Te, o których Pan między innymi Burmistrz wspominał, 
 
00:42:03.406 --> 00:42:08.888 
no to w znaczącej właśnie ilości były finansowane w 
postaci programów 
 
00:42:08.968 --> 00:42:13.270 
rządowych i zawsze jakiś, nie wiem, 
 
00:42:13.330 --> 00:42:17.211 
widzę taki hamulec, żeby się tym pochwalić, 
 
00:42:17.251 --> 00:42:19.172 
bo to nie jest zła rzecz. 
 
00:42:19.572 --> 00:42:21.952 
Bo to wszystkie pieniądze wpływają dla nas, 
 
00:42:21.972 --> 00:42:26.353 
dla mieszkańców, ale brakowało mi tego w tym raporcie 
wykazać, 
 

00:42:26.433 --> 00:42:33.955 
że te środki zewnętrzne stanowiły takie albo inne 
wsparcie. 
 
00:42:34.035 --> 00:42:38.115 
Jeśli chodzi o kwestię zadłużenia. 
 
00:42:38.215 --> 00:42:43.996 
Rozumiem, że wysokość stóp procentowych bardzo nam 
przeszkadza, 
 
00:42:44.036 --> 00:42:47.797 
jeśli chodzi o koszty związane z obsługą tego długu. 
 
00:42:49.128 --> 00:42:52.550 
Ponoszą te konsekwencje wszyscy, mali i duzi, 
 
00:42:52.570 --> 00:42:55.431 
w tym jednostka samorządu terytorialnego. 
 
00:42:55.471 --> 00:43:01.754 
Niestety wydaje mi się, że ten trend troszeczkę jest za 
bardzo taki 
 
00:43:01.794 --> 00:43:02.895 
bym powiedział łagodny. 
 
00:43:03.785 --> 00:43:06.867 
Wydaje mi się, że to są właśnie dobre czasy na to, 
 
00:43:06.947 --> 00:43:09.988 
żeby wydać pieniędzy troszeczkę więcej. 
 
00:43:10.028 --> 00:43:11.129 
Dlaczego? 
 
00:43:11.169 --> 00:43:13.630 
Dlatego, że chociażby w dzisiejszym budżecie, 
 
00:43:13.670 --> 00:43:18.192 
w którym będziemy za chwileczkę przyjmować poprawki 
są wzrosty 
 
00:43:18.252 --> 00:43:20.233 
wydatków chociażby na dokumentację. 
 
00:43:20.773 --> 00:43:25.156 
Więc może czasami warto byłoby część pieniędzy zamiast 
przeznaczać 
 
00:43:25.196 --> 00:43:29.418 
na wcześniejszą spłatę obligacji, za którą już zapłaciliśmy, 
 
00:43:29.478 --> 00:43:33.700 
bo między innymi koszt pozyskania tych obligacji to też 
była prowizja 
 
00:43:33.741 --> 00:43:35.101 
zapłacona. 
 
00:43:35.141 --> 00:43:38.943 
Wydatkowaliśmy te pieniądze, więc dlatego dzisiaj 
zawnioskowałem 
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00:43:39.003 --> 00:43:44.567 
o usunięcie z porządku obrad spłaty obligacji w kwocie 
300000,00 złotych, 
 
00:43:44.607 --> 00:43:49.710 
bo jeżeli Państwo Radni sobie spojrzycie chociażby w 
wieloletni plan 
 
00:43:49.770 --> 00:43:52.731 
finansowy, mamy tam bardzo dużo zadań, 
 
00:43:52.871 --> 00:43:55.573 
które wiążą się z przygotowaniem dokumentacji. 
 
00:43:55.653 --> 00:44:00.156 
Skoro chcemy jako gmina inwestować, żeby ona się 
rozwijała, 
 
00:44:00.216 --> 00:44:03.578 
to ta dokumentacja nam koniecznie będzie potrzebna. 
 
00:44:03.638 --> 00:44:07.540 
Zauważcie Państwo, że proces przygotowania 
dokumentacji jest 
 
00:44:07.580 --> 00:44:12.023 
strasznie długi, więc wydane pieniądze dzisiaj i tak 
zaprocentują, 
 
00:44:12.043 --> 00:44:18.610 
dlatego że z każdym przetargiem trzeba dokładać tych 
pieniędzy, 
 
00:44:18.630 --> 00:44:23.196 
więc zaoszczędzenie chociażby w przypadku obligacji 
20000,00 złotych 
 
00:44:23.812 --> 00:44:25.654 
do mnie nie przemawia. 
 
00:44:25.714 --> 00:44:29.177 
Mamy w wieloletnim planie finansowym wiele inwestycji, 
 
00:44:29.257 --> 00:44:32.900 
ale o tym będę opowiadał później. 
 
00:44:32.940 --> 00:44:37.323 
Jeśli chodzi o zakupy nieruchomości, to cieszy mnie fakt, 
 
00:44:37.363 --> 00:44:42.728 
że nasza gmina dokonuje zakupów gruntów pod miejsca 
strategiczne, 
 
00:44:42.768 --> 00:44:47.252 
istotne z punktu widzenia mieszkańców i tu pochwalę Pana 
Burmistrza 
 
00:44:47.292 --> 00:44:48.573 
i Radę w tym zakresie. 
 
00:44:49.033 --> 00:44:54.975 

Bo jeśli temat związany z budową centrum 
przesiadkowego chodzi po 
 
00:44:55.015 --> 00:44:57.356 
głowie mojej i wielu radnych od wielu, 
 
00:44:57.396 --> 00:44:59.197 
wielu lat, a chciałbym tylko wspomnieć, 
 
00:44:59.237 --> 00:45:04.279 
że w 2015 roku to ja odkurzyłem temat związany z tym 
centrum 
 
00:45:04.319 --> 00:45:06.360 
przesiadkowym i cieszy mnie to, 
 
00:45:06.400 --> 00:45:10.941 
że znaleźliśmy porozumienie na linii całej Rady, 
 
00:45:11.042 --> 00:45:14.563 
że to centrum przesiadkowe wcześniej czy później 
powstanie. 
 
00:45:14.623 --> 00:45:18.804 
Jest to na razie dokumentacja, ale ma to sens. 
 
00:45:18.824 --> 00:45:24.486 
Jeśli chodzi o cmentarz komunalny, to tutaj nie wiem czy 
dobrą kwotę 
 
00:45:24.506 --> 00:45:27.288 
widzę, 580000,00, bo z tego co wiem, 
 
00:45:27.488 --> 00:45:30.070 
gmina chyba takich środków nie asygnowała, 
 
00:45:30.110 --> 00:45:32.992 
bo teren był przekazany, (w cudzysłowie) miał być 
przynajmniej 
 
00:45:33.033 --> 00:45:36.195 
za symboliczną złotówkę, chyba że tu jest tylko opisana 
wartość 
 
00:45:36.235 --> 00:45:41.079 
rynkowa, to prosiłbym tylko ewentualnie o wyjaśnienie w 
tej kwestii. 
 
00:45:41.159 --> 00:45:45.123 
Budującym jest fakt, że przechodzę teraz do etapu piątego, 
 
00:45:45.183 --> 00:45:47.985 
czy rozdziału piątego, realizacja inwestycji. 
 
00:45:49.120 --> 00:45:52.763 
Zakres tych inwestycji jest bardzo szeroki i myślę, 
 
00:45:52.823 --> 00:45:56.787 
że jeżeli takie tempo jako gmina utrzymamy realizacji tych 
 
00:45:56.807 --> 00:45:59.028 
inwestycji, to jest budujące. 
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00:45:59.128 --> 00:46:03.312 
Oby tylko, że tak powiem, nie spadał nam ten trend, 
 
00:46:03.352 --> 00:46:09.637 
no bo to oznaczać może, że nie spełnimy większości 
oczekiwań naszego 
 
00:46:09.717 --> 00:46:11.399 
społeczeństwa. 
 
00:46:11.439 --> 00:46:16.963 
Jeśli chodzi o dział siódmy, czyli realizacja strategii 
programów 
 
00:46:17.023 --> 00:46:21.206 
i polityk, tutaj mam pewne drobne uwagi, 
 
00:46:21.246 --> 00:46:22.887 
które dotyczyły, może nie drobne, 
 
00:46:22.947 --> 00:46:29.272 
ale które uważam, że szkoda, że nie zostały poparte i 
wpisane. 
 
00:46:29.332 --> 00:46:33.254 
A mianowicie w strategii rozwoju gminy Klub Prawa i 
Sprawiedliwości 
 
00:46:33.354 --> 00:46:37.097 
składał sugestie, czy nie warto byłoby się zastanowić nad 
tym, 
 
00:46:37.177 --> 00:46:43.541 
aby jednak w przyszłości zaplanować rozbudowę sieci 
oczyszczalni ścieków. 
 
00:46:43.601 --> 00:46:48.804 
Przypomnę Państwu, że nasza oczyszczalnia ścieków działa 
w 100% mocy 
 
00:46:48.844 --> 00:46:53.747 
przerobowych i dlatego mamy uwzględnioną jej 
modernizację. 
 
00:46:53.767 --> 00:47:00.870 
Natomiast uwzględniając dynamiczny rozwój gminy oraz 
rozbudowaną sieć 
 
00:47:00.930 --> 00:47:05.093 
budowy domów jednorodzinnych, chociażby Brzezie 
lewostronne, 
 
00:47:05.173 --> 00:47:08.514 
prawostronne, Obłotne, Krężoły, Kruszyna, 
 
00:47:08.574 --> 00:47:13.317 
Mozów, Kije, wydaje mi się, że w przyszłości wizja, 
 
00:47:13.397 --> 00:47:15.018 
bo proszę tylko mnie dobrze zrozumieć, 
 
00:47:15.478 --> 00:47:19.542 

w strategii rozwoju gminy ważne jest tylko wskazanie 
kierunków, 
 
00:47:19.582 --> 00:47:21.644 
czy my to zrealizujemy, czy też nie. 
 
00:47:21.664 --> 00:47:24.646 
Niestety ten pomysł się spotkał z niepowodzeniem, 
 
00:47:24.686 --> 00:47:30.151 
został usunięty, czyli całość obsługi jeśli chodzi o 
kanalizację 
 
00:47:30.191 --> 00:47:32.133 
będzie spoczywała tylko na jednym obiekcie, 
 
00:47:32.153 --> 00:47:35.916 
który mamy, bo w strategii nie została zaplanowana 
kolejna 
 
00:47:35.956 --> 00:47:37.237 
oczyszczalnia. 
 
00:47:37.297 --> 00:47:41.381 
Moją wizją i klubu było to, żeby budować małe takie 
oczyszczalnie 
 
00:47:41.421 --> 00:47:45.964 
w przyszłości, które by odciążały tą infrastrukturę, 
 
00:47:46.004 --> 00:47:51.249 
która jest, a dawała też możliwość przede wszystkim 
skanalizowania 
 
00:47:51.309 --> 00:47:52.790 
większości naszej gminy. 
 
00:47:52.810 --> 00:47:58.394 
Niestety są obszary, które borykają się z problemem 
odprowadzania 
 
00:47:58.454 --> 00:48:05.941 
odpadów, a koszty tych odpadów i odbioru tych odpadów 
będą coraz większe. 
 
00:48:06.001 --> 00:48:08.163 
Dlatego szkoda, że to nie udało się nam, 
 
00:48:08.223 --> 00:48:09.764 
szanowni Państwo, wpisać. 
 
00:48:09.784 --> 00:48:12.747 
Jeśli chodzi o studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania 
 
00:48:12.807 --> 00:48:15.890 
przestrzennego, no tutaj też ubolewam, 
 
00:48:15.950 --> 00:48:22.176 
bo udało się nam przyjąć studium po bardzo licznych 
dyskusjach. 
 
00:48:22.256 --> 00:48:28.100 
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Jednakże nie udało się nam wpisać w to studium 
wniosków, 
 
00:48:28.120 --> 00:48:33.402 
które też zgłaszali mieszkańcy, efektem czego Rada 
musiała podjąć 
 
00:48:33.482 --> 00:48:38.385 
decyzje odrębne dotyczącą zmiany tych planów 
zagospodarowania 
 
00:48:38.425 --> 00:48:43.888 
przestrzennego, co oznacza, że musimy być chyba bardziej 
otwarci 
 
00:48:43.928 --> 00:48:49.631 
i bardziej elastyczni na podejście do tej sprawy, 
 
00:48:49.651 --> 00:48:51.672 
jeśli chodzi o mieszkańców. 
 
00:48:53.417 --> 00:48:55.698 
Kolejnym tematem, który chciałbym poruszyć, 
 
00:48:55.778 --> 00:48:58.779 
a jest też uwzględniony w raporcie, 
 
00:48:58.839 --> 00:49:03.501 
jest wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych 
 
00:49:03.561 --> 00:49:04.921 
i kanalizacyjnych. 
 
00:49:04.961 --> 00:49:09.543 
On się jakby pokrywa z tym co miałem wizję i klub jeśli 
chodzi 
 
00:49:09.583 --> 00:49:14.908 
o strategię, dlatego że wielokrotnie mieszkańcy, 
 
00:49:14.989 --> 00:49:17.692 
głównie sołectw, zgłaszają nam sygnał, 
 
00:49:17.832 --> 00:49:21.777 
że widzą potrzebę, aby skanalizować ich obszary. 
 
00:49:21.837 --> 00:49:25.842 
Ostatnio dość mocno była taka kwestia w Łęgowie, 
 
00:49:25.882 --> 00:49:29.424 
ale myślę, że tematy, które wracają jak bumerang, 
 
00:49:29.504 --> 00:49:33.646 
bo trzeba tutaj nadmienić, że wiele lat temu, 
 
00:49:33.766 --> 00:49:39.829 
to bodajże chyba dwie kadencje temu była kwestia 
rozważań związanych 
 
00:49:39.909 --> 00:49:42.591 
z tą kanalizacją w obszarze Pomorsko, 
 

00:49:42.651 --> 00:49:44.672 
Brody, Kije, Mozów. 
 
00:49:44.712 --> 00:49:47.313 
Niestety z tego nic nam nie wyszło. 
 
00:49:47.973 --> 00:49:51.737 
A myślę, że należałoby powrócić do tego tematu, 
 
00:49:51.817 --> 00:49:57.102 
aby jednak próbować skanalizować te obszary, 
 
00:49:57.162 --> 00:50:00.445 
bo zdarza się i to czasami nagminnie, 
 
00:50:00.485 --> 00:50:04.148 
że niestety te odpady nie trafiają na oczyszczalnię, 
 
00:50:04.228 --> 00:50:07.111 
a tutaj już to kwestia jest tylko sprawdzenia. 
 
00:50:08.511 --> 00:50:11.392 
Także w wieloletnim planie rozwoju modernizacji urządzeń 
 
00:50:11.432 --> 00:50:18.194 
wodociągowych też Klub Forum zgłaszał tutaj kwestię 
rozwoju tej sieci 
 
00:50:18.234 --> 00:50:23.575 
wodociągowej i w zakresie możliwości myślę, 
 
00:50:23.635 --> 00:50:29.676 
że warto byłoby się też zastanowić czy nie przeznaczyć jako 
gmina 
 
00:50:29.716 --> 00:50:35.277 
więcej środków na to, aby po prostu tą wodę do tych 
mieszkańców 
 
00:50:35.358 --> 00:50:37.238 
próbować doprowadzić. 
 
00:50:38.038 --> 00:50:43.842 
Jeśli chodzi o kwestie wpisane w punkcie 2.6, 
 
00:50:43.842 --> 00:50:48.285 
czyli program Bezpieczna Gmina to Piotr Miszkiewicz i nasz 
klub 
 
00:50:48.365 --> 00:50:52.408 
sygnalizował wielokrotnie żeby zwiększyć kwotę 
wydatkowania 
 
00:50:52.448 --> 00:50:54.690 
na monitoring. 
 
00:50:54.750 --> 00:50:58.252 
Nawet taka próba zwiększenia wydatkowania z kwoty 
15000,00 
 
00:50:58.812 --> 00:51:01.594 
do 30000,00, zobaczcie Państwo o jakich kwotach 
rozmawiamy, 
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00:51:01.634 --> 00:51:03.676 
żeby poprawić monitoring w gminie. 
 
00:51:04.236 --> 00:51:06.657 
Niestety to się nie spotkało z przychylnością, 
 
00:51:06.697 --> 00:51:12.179 
żeby wyasygnować 15000,00 złotych na poprawę w tym 
zakresie. 
 
00:51:12.239 --> 00:51:17.440 
Teraz dopiero jest posiedzenie Komisji Przestrzegania 
Prawa, 
 
00:51:17.480 --> 00:51:20.481 
gdzie będą rozważane kolejne lokalizacje. 
 
00:51:20.521 --> 00:51:23.963 
Więc szanowni Państwo, bezpieczeństwo gminy w 
momencie, 
 
00:51:24.043 --> 00:51:29.587 
kiedy teraz napłynęło do nas wiele osób z innych krajów, 
 
00:51:29.628 --> 00:51:34.231 
gdzie problem dotyczący alkoholizmu i narkomanii się 
szerzy, 
 
00:51:34.291 --> 00:51:36.493 
wydaje się nieodwracalny. 
 
00:51:36.533 --> 00:51:41.336 
My musimy iść w kierunku tego, aby próbować wspólnie z 
Policją, 
 
00:51:41.396 --> 00:51:45.959 
z rozbudowaną Strażą Miejską ten monitoring w jak 
największym 
 
00:51:45.999 --> 00:51:47.681 
zakresie poszerzać. 
 
00:51:49.822 --> 00:51:55.848 
Jeśli chodzi o program, to jest 2.11, 
 
00:51:55.848 --> 00:51:58.390 
Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, 
 
00:51:58.410 --> 00:52:01.733 
już na początku sesji zgłaszałem fakt właśnie, 
 
00:52:01.833 --> 00:52:06.617 
że niepokojący jest sygnał wzrostu zgłaszanych 
przestępstw 
 
00:52:06.637 --> 00:52:12.502 
narkotykowych i dlatego posiedzenie tej komisji wspólnej 
jest 
 
00:52:12.582 --> 00:52:14.604 
konieczne. 

 
00:52:14.624 --> 00:52:16.085 
Jeszcze chwilkę proszę cierpliwości. 
 
00:52:17.958 --> 00:52:24.161 
Jeśli chodzi o stronę 26., a mianowicie zasady udzielania 
 
00:52:24.201 --> 00:52:27.583 
oraz rozliczania dotacji celowej, chodzi o żłobki, 
 
00:52:27.643 --> 00:52:31.705 
kluby dziecięce oraz zatrudnienie dziennych opiekunów. 
 
00:52:32.765 --> 00:52:37.506 
Ponownie nasz klub składał interpelację popartą wcześniej 
 
00:52:37.566 --> 00:52:42.567 
konsultacjami z mieszkańcami w kwestii zwiększenia liczby 
miejsc 
 
00:52:42.887 --> 00:52:51.029 
pobytu dla dzieci właśnie w wieku mniej niż 3 lata. 
 
00:52:51.069 --> 00:52:55.630 
Taka interpelacja wpłynęła i ona się spotkała z odmową. 
 
00:52:55.690 --> 00:53:00.291 
Chociażby działają takie programy typu Maluch Plus i tak 
dalej, 
 
00:53:00.331 --> 00:53:05.075 
które w tym zakresie pomagają budżetowi, 
 
00:53:05.195 --> 00:53:08.659 
gminie na stworzenie takich miejsc pobytu. 
 
00:53:08.719 --> 00:53:16.227 
Nadmieniam, że wydaliśmy na żłobki w tym punkcie 
prawie 370000,00 złotych, 
 
00:53:16.267 --> 00:53:20.392 
więc być może te środki znalazłyby miejsce w 
wydatkowaniu gminy. 
 
00:53:21.155 --> 00:53:24.419 
Dlatego myślę, że warto byłoby się zastanowić nad tym, 
 
00:53:24.499 --> 00:53:30.606 
aby zapewnić opiekę dzieciom tym małym po to, 
 
00:53:30.666 --> 00:53:34.890 
żeby rodzice będący w wieku produkcyjnym mogli swoją 
siłę i energię 
 
00:53:34.910 --> 00:53:39.676 
przeznaczyć na pracę, a nie na wydatkowanie i wsparcie 
podmiotów, 
 
00:53:39.736 --> 00:53:42.519 
które te dotacje od gminy otrzymują. 
 
00:53:44.260 --> 00:53:48.081 
Warto byłoby się też zastanowić, mówię o punkcie 4.8, 
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00:53:48.081 --> 00:53:50.942 
czyli działania w zakresie gospodarki komunalnej. 
 
00:53:50.962 --> 00:53:53.983 
Chodzi o kwestię związaną z utrzymaniem zieleni. 
 
00:53:55.904 --> 00:53:58.985 
Widać częściową poprawę powiem Państwu szczerze, 
 
00:53:59.045 --> 00:54:04.307 
jednakże nie widać takiej czystości jakiej ja jako radny bym 
 
00:54:04.347 --> 00:54:06.908 
oczekiwał. 
 
00:54:06.948 --> 00:54:13.693 
I myślę, że to jest temat na taką też kolejną spotkanie i 
debatę, 
 
00:54:13.713 --> 00:54:19.638 
dlatego że wydaliśmy na, cytując dokładnie tutaj zapisy z 
tego 
 
00:54:19.718 --> 00:54:24.141 
raportu, na tereny gminne wydatkowane no jeśli chodzi o 
czystość 
 
00:54:24.602 --> 00:54:30.126 
910000,00 złotych, na zieleń wydano 810000,00 złotych, 
na utrzymanie 
 
00:54:30.186 --> 00:54:33.909 
urządzeń komunalnych 210000,00 złotych. 
 
00:54:33.970 --> 00:54:36.211 
Nie mnie oceniać czy to dużo, czy to mało. 
 
00:54:36.231 --> 00:54:37.973 
Natomiast ja powiem Państwu szczerze. 
 
00:54:38.613 --> 00:54:42.376 
życzyłbym sobie, żeby było jednak bardziej czysto, 
 
00:54:42.436 --> 00:54:49.761 
a być może kwestia jest też zastanowienia się jaką formę 
zasadzeń 
 
00:54:49.841 --> 00:54:51.662 
byśmy sobie życzyli. 
 
00:54:51.702 --> 00:54:54.704 
Być może sadzenie bratków albo innych rozwiązań, 
 
00:54:54.744 --> 00:54:58.847 
które jest coroczne, warto byłoby pomyśleć i zasadzać 
rośliny 
 
00:54:58.887 --> 00:55:04.591 
wieloletnie, które raz wydatkowane pozwoliłyby po prostu 
dbać o tą 
 
00:55:04.671 --> 00:55:07.753 

zieleń w szerszym zakresie. 
 
00:55:08.373 --> 00:55:13.476 
Ale to myślę, że jest to kwestia, którą Rada wraz z Panem 
Burmistrzem 
 
00:55:13.516 --> 00:55:15.237 
powinna sobie wypracować. 
 
00:55:15.277 --> 00:55:23.262 
Ja myślę, że to jest część, nad którą należałoby 
popracować. 
 
00:55:23.363 --> 00:55:31.330 
I chyba... 
 
00:55:31.390 --> 00:55:36.091 
Jeszcze kwestia gospodarowania odpadami, dział 9. 
 
00:55:36.131 --> 00:55:39.732 
Jest to rzecz, która powraca jak bumerang, 
 
00:55:39.772 --> 00:55:45.313 
którą zajmowała się też Komisja Rewizyjna. 
 
00:55:46.274 --> 00:55:49.054 
To był też temat dwóch odrębnych komisji, 
 
00:55:49.074 --> 00:55:51.835 
która była stworzona przez radnych jak i przez Burmistrza. 
 
00:55:52.774 --> 00:55:55.236 
I kwestie będą powracać. 
 
00:55:55.276 --> 00:55:56.417 
Dlaczego będą powracać? 
 
00:55:56.437 --> 00:55:59.720 
Dlatego, że kończy się za chwileczkę nam przetarg na 
odpady, 
 
00:55:59.820 --> 00:56:04.684 
a ostatni wzrost niektórym mieszkańcom albo większości 
mieszkańców 
 
00:56:04.724 --> 00:56:07.467 
bardzo to odczuli. 
 
00:56:07.527 --> 00:56:14.332 
Myślę, że szkoda, że nie udało nam się w poprzedniej 
Radzie 
 
00:56:14.392 --> 00:56:16.774 
jednak podejść do założeń inwestycyjnych, 
 
00:56:16.794 --> 00:56:18.816 
które mamy cały czas z tyłu głowy, 
 
00:56:18.896 --> 00:56:24.520 
a dotyczącą PSZOK-u, dotyczącą kubłów, 
 
00:56:24.580 --> 00:56:30.583 
dotyczącą chociażby wspomnianej wcześniej aplikacji. 
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00:56:30.623 --> 00:56:35.865 
Należy mieć na uwadze to, że zawsze będzie istniało 
ryzyko, 
 
00:56:35.905 --> 00:56:37.586 
że kolejny przetarg będzie oznaczał, 
 
00:56:37.626 --> 00:56:41.348 
że będą mieszkańcy nasi musieli wydatkować więcej 
pieniędzy. 
 
00:56:41.388 --> 00:56:43.929 
Więc intencją Rady powinna być, 
 
00:56:43.989 --> 00:56:48.632 
i Burmistrza, działania, które mogłyby zmniejszyć 
wydatkowanie tych 
 
00:56:48.672 --> 00:56:51.013 
pieniędzy. 
 
00:56:51.033 --> 00:56:52.974 
Więc niektóre miasta poszły w tym kierunku, 
 
00:56:53.014 --> 00:56:59.197 
dlatego my jako Rada i gmina powinniśmy się nad tym 
pochylić. 
 
00:56:59.237 --> 00:57:02.498 
Nadmieniam, Zielona Góra zbudowała swój PSZOK. 
 
00:57:02.538 --> 00:57:05.419 
Dzięki temu obsługa może być tańsza, 
 
00:57:05.479 --> 00:57:12.483 
ale czy będzie, tego nie zagwarantuje, bo to trzeba byłoby 
dokonać analizy. 
 
00:57:12.543 --> 00:57:17.006 
Natomiast kubły na śmieci wydają się sensownym 
rozliczeniem i istotną 
 
00:57:17.066 --> 00:57:19.148 
argumentacją. 
 
00:57:19.228 --> 00:57:22.990 
Wielokrotnie ja oraz Komisja Rewizyjna podkreślała fakt, 
 
00:57:23.130 --> 00:57:30.435 
że w miesięcznej opłacie za odbiór odpadów każdy z nas 
ponosi koszt 
 
00:57:30.476 --> 00:57:35.972 
utrzymania takiego kubła i I wielokrotnie może się trzeba 
byłoby 
 
00:57:36.032 --> 00:57:38.613 
nad tym zastanowić czy nie lepiej byłoby, 
 
00:57:38.674 --> 00:57:44.437 
aby nasza gmina zakupiła tego typu pojemniki i tylko 
startując 

 
00:57:44.477 --> 00:57:47.319 
do przetargu oferowała danej firmie, 
 
00:57:47.359 --> 00:57:53.310 
że my mamy i wtedy wartość tej opłaty może byłaby 
mniejsza. 
 
00:57:53.350 --> 00:57:56.814 
Kiedyś próbowaliśmy się pokusić o wyliczenie i o ile, 
 
00:57:56.854 --> 00:58:00.618 
więc przedział wynosił między 2,00 a 4,00 złote 
miesięcznie. 
 
00:58:00.638 --> 00:58:06.145 
Przy czteroosobowej czy pięcioosobowej 
rodzinie zaczyna się robić różnica. Dziękuję. 
 
00:58:07.866 --> 00:58:09.147 
- Dziękuję. 
 
00:58:09.227 --> 00:58:12.509 
Przypominam Państwu Radnym, że debata nad raportem 
o stanie gminy 
 
00:58:12.549 --> 00:58:13.570 
nie ma ograniczeń czasowych. 
 
00:58:13.590 --> 00:58:15.951 
Tutaj Radni mogą się swobodnie wypowiadać, 
 
00:58:16.011 --> 00:58:18.693 
także do czego zachęcam oczywiście. 
 
00:58:18.733 --> 00:58:20.774 
Dyskusja jest najważniejsza w samorządzie. 
 
00:58:20.814 --> 00:58:24.756 
Panie Burmistrzu, czy nie lepiej na koniec? 
 
00:58:24.796 --> 00:58:27.898 
- Obawiam się, że wtedy ilość wątków będzie trudna do 
ogarnięcia. 
 
00:58:27.958 --> 00:58:29.419 
Staram się na bieżąco notować po to, 
 
00:58:29.459 --> 00:58:30.900 
żeby na bieżąco odpowiedzieć. 
 
00:58:30.960 --> 00:58:33.962 
Może niektórzy jeszcze ogarną inne wątki. 
 
00:58:34.002 --> 00:58:35.743 
Dobrze, jak Pan Burmistrz chce, to bardzo proszę. 
 
00:58:40.192 --> 00:58:43.256 
- Panie Sebastianie, szanowni Państwo, 
 
00:58:43.356 --> 00:58:45.478 
pierwsza rzecz, o której Pan powiedział, 
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00:58:46.059 --> 00:58:47.700 
20% wydatków. 
 
00:58:47.740 --> 00:58:51.524 
Ja podawałem procent wydatków poniesionych przez 
gminę, 
 
00:58:51.544 --> 00:58:54.768 
czyli 20% naszych wydatków to były inwestycje. 
 
00:58:54.808 --> 00:58:58.151 
Ja nie mówiłem nic o wkładzie własnym i o tym czy ze 
środków 
 
00:58:58.211 --> 00:58:59.292 
zewnętrznych. 
 
00:58:59.352 --> 00:59:02.393 
Jak Państwo wiedzą, myślę że Pan też, 
 
00:59:02.433 --> 00:59:08.274 
ja przy każdej okazji podkreślałem indywidualnie z jakich 
środków 
 
00:59:08.354 --> 00:59:10.315 
i czyniłem to, że tak powiem na bieżąco, 
 
00:59:10.375 --> 00:59:12.395 
realizowane są nasze inwestycje. 
 
00:59:12.415 --> 00:59:14.736 
W związku z tym chyba Pan przyzna, 
 
00:59:14.796 --> 00:59:19.597 
że nawet w moich mediach społecznościowych zawsze 
znajduje się źródło 
 
00:59:19.617 --> 00:59:24.838 
finansowania i powiem wprost każdemu też za to za to 
dziękowałem, 
 
00:59:24.858 --> 00:59:26.358 
kto nas wspierał. 
 
00:59:26.398 --> 00:59:29.301 
Jeśli chodzi o zakup mienia, przywoływał Pan tam kwestię 
działki, 
 
00:59:29.341 --> 00:59:31.502 
to był zakup od osoby fizycznej. 
 
00:59:31.543 --> 00:59:33.756 
Pan pewnie myśli o przekazaniu nam działki od PKP, 
 
00:59:33.756 --> 00:59:38.551 
a działkę od PKP przejmowaliśmy w różnych formach 
 
00:59:38.551 --> 00:59:41.791 
i przejmowaliśmy je w tym roku, jeśli chodzi o park, 
 
00:59:42.191 --> 00:59:46.434 
a stan mienia rozumiem oceniamy za rok ubiegły, 
 

00:59:46.475 --> 00:59:51.445 
w związku z tym do bieżącego roku się absolutnie nie 
odnoszę. Jeśli chodzi o... 
 
00:59:51.445 --> 00:59:54.166 
- Panie Burmistrzu, to dotyczyło, że wejdę, cmentarz 
komunalny, bo 
 
00:59:54.166 --> 00:59:55.841 
centrum przesiadkowe to było zrozumiałe. 
 
00:59:55.901 --> 00:59:59.061 
Chodzi o cmentarz komunalny, bo jest wartość 580000,00. 
 
00:59:59.101 --> 01:00:01.542 
- To ja w takim razie nie zrozumiałem, że chodzi o to, 
 
01:00:01.602 --> 01:00:05.543 
bo chyba to tak nie wybrzmiało. 
 
01:00:05.603 --> 01:00:09.364 
To ta działka akurat została przejęta od KOWR-u, 
 
01:00:10.004 --> 01:00:12.225 
decyzją KOWR-u została nam po wielu latach przekazana. 
 
01:00:12.285 --> 01:00:14.425 
Tyle mogę tylko dopowiedzieć właściwie. 
 
01:00:14.465 --> 01:00:19.066 
Jeśli chodzi o dbałość o bezpieczeństwo, liczba 
monitoringu, 
 
01:00:19.106 --> 01:00:20.587 
no to pozwolę sobie zacytować. 
 
01:00:22.045 --> 01:00:26.948 
17 kamer kiedy zostałem burmistrzem, 80 kamer na koniec 
roku. 
 
01:00:27.548 --> 01:00:29.189 
80 kamer w przestrzeni otwartej. 
 
01:00:29.229 --> 01:00:32.191 
Oprócz tego kamery na naszych obiektach jak na przykład 
Ośrodek 
 
01:00:32.231 --> 01:00:35.893 
Sportu i Rekreacji, nieliczony do tej ilości. 
 
01:00:35.933 --> 01:00:40.096 
Więc jeśli Państwo mówicie, że nie podjęliśmy działania, 
 
01:00:40.136 --> 01:00:45.619 
no to ja powiem wykonaliśmy ponad 400% tego, co było 
wcześniej. 
 
01:00:45.659 --> 01:00:49.622 
Jeśli chodzi o kwestie związane z bezpieczeństwem, 
 
01:00:49.662 --> 01:00:55.046 
to tylko pozwolę sobie zauważyć, że było to tematem 
omawianym podczas 
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01:00:55.086 --> 01:00:59.289 
zespołu kryzysowego i wspólnego posiedzenia z Komisją 
Przestrzegania 
 
01:00:59.349 --> 01:01:02.672 
Prawa i Porządku Publicznego i tam te wątki też 
szczegółowo były 
 
01:01:02.692 --> 01:01:05.854 
omawiane również w tym zakresie, ale ponieważ Państwo 
ustaliście, 
 
01:01:05.874 --> 01:01:07.255 
że też niedługo będziecie się spotykać, 
 
01:01:07.295 --> 01:01:09.297 
to już tego nie będę rozwijał. 
 
01:01:09.317 --> 01:01:14.380 
Jeśli chodzi o czystość i dbałość o zieleń. 
 
01:01:14.440 --> 01:01:19.543 
Panie Sebastianie, wydatki blisko 2000000,00 złotych, 
które są 
 
01:01:19.563 --> 01:01:23.085 
z jednej strony związane z tym co musimy wykonać w 
zakresie naszych 
 
01:01:23.125 --> 01:01:26.307 
obowiązków, jak chociażby koszenie. 
 
01:01:26.347 --> 01:01:30.930 
Na tą chwilę to są 3-4 koszenia w roku. 
 
01:01:30.990 --> 01:01:32.871 
Tak przy okazji pozwolę sobie dopowiedzieć. 
 
01:01:32.911 --> 01:01:35.373 
To jest pewien kompromis pomiędzy tym, 
 
01:01:35.413 --> 01:01:38.936 
żeby było wystrzyżone na równo, a tym żeby było też 
ekologicznie, 
 
01:01:38.976 --> 01:01:41.879 
szanowni Państwo. I tutaj pewnie nigdy nie dojdziemy do 
pełnego 
 
01:01:41.919 --> 01:01:45.542 
konsensusu, bo myślę, że wszyscy sobie Państwo zdajecie 
z tego 
 
01:01:45.562 --> 01:01:49.666 
sprawę, że jedni chcą mieć równiutkie trawniki w pełni 
zielone, 
 
01:01:49.686 --> 01:01:55.231 
a więc jeszcze dodatkowo podlewane w trakcie często 
upalnych 
 
01:01:55.271 --> 01:01:56.913 

w ostatnim czasie okresów. 
 
01:01:57.533 --> 01:01:59.995 
A z drugiej strony ekologicznego działania, 
 
01:02:00.035 --> 01:02:04.119 
więc takiego, które zmierza z jednej strony do tego, 
 
01:02:04.139 --> 01:02:06.201 
aby gleba w sposób właściwy funkcjonowała, 
 
01:02:06.221 --> 01:02:10.765 
a z drugiej strony żeby było to ekonomicznie uzasadnione 
 
01:02:10.825 --> 01:02:12.946 
i nie powodowało nadmiernego zużycia naszych środków. 
 
01:02:13.946 --> 01:02:15.911 
Bo mamy, chociażby to Państwo również, 
 
01:02:15.911 --> 01:02:18.364 
przynajmniej część z Państwa pamięta, wnioski 
 
01:02:18.364 --> 01:02:21.842 
o np. nieużywanie kos i urządzeń spalinowych. 
 
01:02:21.842 --> 01:02:26.907 
Takie wnioski również Państwo jako Radni rozpatrywaliście 
w poprzedniej kadencji. 
 
01:02:26.907 --> 01:02:31.971 
One dotyczyły, z tego co pamiętam, właśnie chyba roku 
2023 między innymi. 
 
01:02:31.971 --> 01:02:36.498 
Natomiast chcę powiedzieć, Panie Sebastianie, że to o 
czym Pan wspomniał, 
 
01:02:36.498 --> 01:02:40.243 
czyli nasadzenia wieloletnie, one się sukcesywnie dzieją. 
 
01:02:41.203 --> 01:02:45.546 
Natomiast sukcesywnie to w ramach posiadanych 
środków. 
 
01:02:45.586 --> 01:02:48.849 
Gdybym otrzymał od Państwa i gdybym uznał, 
 
01:02:48.889 --> 01:02:50.190 
że nas w tym momencie na to stać, 
 
01:02:50.210 --> 01:02:52.171 
wiecie Państwo, ja czasami żartobliwie mówię, 
 
01:02:52.191 --> 01:02:54.433 
że to jest jeszcze malowanie trawy na zielono i że to jest 
na pewno 
 
01:02:54.453 --> 01:03:00.017 
przed nami, otrzymał od Państwa powiedzmy 500000,00 
złotych, aby 
 
01:03:00.057 --> 01:03:04.440 
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takie rzeczy zrobić, to byśmy bez problemu to ogarnęli i 
byśmy to zrobili. 
 
01:03:04.500 --> 01:03:09.102 
Natomiast te 500000,00 staramy się póki co wydawać na 
inne działania, 
 
01:03:09.202 --> 01:03:13.444 
a wiele z tych rzeczy, o których Pan wspomniał jest robione 
systemem 
 
01:03:13.484 --> 01:03:18.286 
gospodarczym, czyli najbardziej ekonomicznie 
uzasadnionym dla nas. 
 
01:03:18.366 --> 01:03:26.810 
Stąd ta zmiana nie następuje jak za pstryknięciem i w 
sposób tak szybki. 
 
01:03:26.870 --> 01:03:31.272 
Natomiast to się dzieje bez dwóch zdań i nie jestem 
przygotowany, 
 
01:03:31.312 --> 01:03:33.012 
żeby pokazać dokumentację fotograficzną, 
 
01:03:33.092 --> 01:03:38.134 
ale jeśli Pan sobie tego życzy, to zapraszam do Pani 
Kierownik 
 
01:03:38.194 --> 01:03:39.834 
Gasperowicz. 
 
01:03:39.874 --> 01:03:42.295 
Spokojnie, że tak powiem, jesteśmy w stanie pokazać 
właśnie taką 
 
01:03:42.355 --> 01:03:47.097 
formę zorganizowania tej przestrzeni ogólnodostępnej. 
 
01:03:49.418 --> 01:03:53.000 
I właściwie Panie Sebastianie, jeśli chodzi o takie rzeczy 
konkretne, 
 
01:03:53.640 --> 01:03:58.743 
to chyba tyle, bo nie chciałbym wchodzić w polemikę, 
 
01:03:58.783 --> 01:04:00.885 
dlaczego niektóre wnioski są uwzględniane, 
 
01:04:00.905 --> 01:04:02.085 
a które nie. 
 
01:04:02.145 --> 01:04:04.587 
To Państwo też jako Rada głosujecie często, 
 
01:04:04.667 --> 01:04:08.169 
czy coś mamy wykonać, czy też nie i chciałem zwrócić 
uwagę na jeszcze 
 
01:04:08.189 --> 01:04:14.573 
jedną rzecz, tylko na kwestie związane z gospodarką 
wodno-ściekową. 

 
01:04:15.754 --> 01:04:18.797 
Szanowni Państwo, przecież my wprost wskazaliśmy, 
 
01:04:18.977 --> 01:04:22.420 
że te miejscowości, które nie są skanalizowane, 
 
01:04:22.480 --> 01:04:25.423 
biorąc pod uwagę, że my jesteśmy w aglomeracji w 
niektórych 
 
01:04:25.483 --> 01:04:27.886 
programach, póki co nie mamy szansy się załapać, 
 
01:04:27.926 --> 01:04:32.850 
dopóki nie nastąpi zmiana kryteriów ewentualnie 
przyznawania tych środków. 
 
01:04:32.890 --> 01:04:36.872 
Powinny być te zadania realizowane w oparciu o 
kanalizację 
 
01:04:36.912 --> 01:04:43.676 
ciśnieniową, a więc zupełnie inną i to wskazywałem już, 
 
01:04:43.716 --> 01:04:47.778 
zresztą nie tak dawno, jako w mojej ocenie jedyną w 
najbliższym 
 
01:04:47.818 --> 01:04:53.241 
czasie możliwą formę do realizacji. 
 
01:04:53.321 --> 01:04:56.702 
Panie Sebastianie, jeśli chodzi o gospodarkę odpadami, 
 
01:04:56.722 --> 01:05:01.945 
to ja uważam, że działanie, które kilka lat temu 
rozpoczęliśmy, 
 
01:05:02.641 --> 01:05:07.344 
to było działanie polegające, że w końcu od wielu lat nie 
chowaliśmy 
 
01:05:07.384 --> 01:05:09.545 
głowy w piasek. 
 
01:05:09.605 --> 01:05:11.887 
Radni poprzedniej kadencji wiedzą, 
 
01:05:11.947 --> 01:05:14.769 
jaka była wysokość realnych kosztów, 
 
01:05:14.829 --> 01:05:21.132 
a ile gmina ponosiła, tego, że w tej chwili ustawowo 
również mamy 
 
01:05:21.172 --> 01:05:25.274 
obowiązek księgowania wszelkich wydatków związanych z 
tą gospodarką 
 
01:05:25.354 --> 01:05:29.376 
w określonym miejscu, a nie mówiąc wprost rozpisywanie 
tego na różne 
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01:05:29.396 --> 01:05:31.157 
działy, rozdziały i paragrafy po to, 
 
01:05:31.197 --> 01:05:33.658 
że czasami czegoś nie widać. 
 
01:05:33.698 --> 01:05:37.520 
Poprzednia Rada, Państwo to zrobiliście i w mojej ocenie 
dzisiaj mamy 
 
01:05:37.560 --> 01:05:38.820 
w końcu klarowną sytuację. 
 
01:05:38.840 --> 01:05:41.101 
Ja nie odnoszę się w tej chwili absolutnie do kosztu, 
 
01:05:41.121 --> 01:05:46.366 
który też uważam za wysoki i nie zamierzam polemizować, 
 
01:05:46.426 --> 01:05:48.849 
że gdzieś jest drożej, bo to też Państwo wiecie, 
 
01:05:48.909 --> 01:05:50.771 
że w międzyczasie są takie samorządy, 
 
01:05:50.791 --> 01:05:54.515 
które nas wyprzedziły, ale ja też nie boję się to powiedzieć. 
 
01:05:54.575 --> 01:05:57.338 
Są też samorządy, które dokładają do tej działalności. 
 
01:05:57.839 --> 01:06:01.860 
Podjęły też stosowne uchwały i dołożyły środki. 
 
01:06:01.900 --> 01:06:05.841 
Też wiecie Państwo, w ubiegłej kadencji prawo się w tym 
zakresie 
 
01:06:05.881 --> 01:06:09.142 
zmieniło, ustawodawca dopuścił też taką możliwość po 
podjęciu 
 
01:06:09.182 --> 01:06:12.103 
stosownej uchwały, że gmina będzie dopłacać. 
 
01:06:12.183 --> 01:06:16.864 
Ale to co zawsze podkreślałem, jest to działalność bieżąca 
związana 
 
01:06:16.904 --> 01:06:18.085 
z ponoszeniem kosztów. 
 
01:06:18.105 --> 01:06:22.446 
W związku z tym w praktyce ograniczałaby nasze 
możliwości rozwojowe. 
 
01:06:22.506 --> 01:06:24.286 
Dziękuję. 
 
01:06:24.326 --> 01:06:27.187 
- Dziękuję. Bardzo proszę, Pani Radna Krystyna 
Jagodzińska-Kochaniak. 

 
01:06:32.062 --> 01:06:36.023 
- Chciałabym odnieść się do punktu ósmego, 
 
01:06:36.063 --> 01:06:38.985 
gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy, 
 
01:06:39.225 --> 01:06:41.765 
strona 27. 
 
01:06:41.765 --> 01:06:45.047 
I tutaj jest pokazany taki stan rzeczy, 
 
01:06:45.107 --> 01:06:53.090 
że na koniec roku 2023 zapotrzebowanie na mieszkania 
według tego 
 
01:06:53.110 --> 01:06:57.471 
raportu wynosiło 94 lokale mieszkalne, 
 
01:06:57.511 --> 01:07:03.128 
33 lokale w najmie socjalnym, czyli takie było 
zapotrzebowanie według 
 
01:07:03.148 --> 01:07:08.010 
wniosku, czyli 127 lokali. 
 
01:07:08.110 --> 01:07:11.211 
Niestety stan, jaki my posiadamy w tej chwili, 
 
01:07:11.271 --> 01:07:15.372 
jeśli chodzi o zasoby komunalne w tym zakresie, 
 
01:07:15.472 --> 01:07:20.734 
nie wystarczają, żeby te mieszkania ludziom, 
 
01:07:20.754 --> 01:07:25.956 
którym się te mieszkania należą, czyli mieszkańcom o 
niskich 
 
01:07:25.996 --> 01:07:27.517 
dochodach przydzielić. 
 
01:07:29.520 --> 01:07:34.481 
Cały czas jest podobny poziom, jeśli chodzi o te 
możliwości. 
 
01:07:34.521 --> 01:07:37.082 
Nic nie idzie ani do przodu, ani do tyłu. 
 
01:07:37.122 --> 01:07:39.802 
Trochę się zmienia, ale nie jest to ruch, 
 
01:07:39.842 --> 01:07:46.003 
który by umożliwił nam gminie zrealizowanie zadań, 
 
01:07:46.023 --> 01:07:48.764 
które są zadaniem własnym gminy. 
 
01:07:48.844 --> 01:07:52.304 
Czyli nie mamy lokali mieszkalnych. 
 
01:07:52.364 --> 01:07:54.465 
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Co roku jest to samo. 
 
01:07:54.545 --> 01:08:00.484 
Mieszkańcy piszą, piszą, piszą, oczekują na jakikolwiek 
ruch, 
 
01:08:00.524 --> 01:08:02.865 
by dostać mieszkanie, a ten ruch polega na tym, 
 
01:08:02.925 --> 01:08:07.706 
że ktoś zwolni mieszkanie lub nie i oczekiwanie na 
mieszkanie 
 
01:08:07.726 --> 01:08:13.808 
w Gminie Sulechów to jest około 4-5 lat. 
 
01:08:13.888 --> 01:08:15.729 
Także szanse są niewielkie. 
 
01:08:15.789 --> 01:08:19.150 
Dlatego chciałabym zwrócić uwagę na to, 
 
01:08:19.370 --> 01:08:25.112 
że my jako gmina przystąpiliśmy do dwóch programów 
mieszkaniowych. 
 
01:08:26.465 --> 01:08:30.086 
w okolicach 2001 roku. 
 
01:08:30.146 --> 01:08:33.707 
Te programy były równolegle ogłoszone. 
 
01:08:33.767 --> 01:08:39.228 
Był to program budowy bloków, domów, 
 
01:08:39.248 --> 01:08:44.269 
mieszkań w zakresie społecznej inicjatywy mieszkaniowej i 
do tego 
 
01:08:44.329 --> 01:08:51.160 
programu nasza gmina przystąpiła i drugi program bardziej 
skierowany 
 
01:08:51.220 --> 01:08:54.803 
do tych osób, o których mówię, do tych osób, 
 
01:08:54.823 --> 01:09:00.166 
których poziom bytowy jest na tyle niski, 
 
01:09:00.286 --> 01:09:04.429 
że nie stać ich na to, żeby nawet otrzymać mieszkania 
komunalne. 
 
01:09:04.469 --> 01:09:08.112 
Kwalifikują się na socjalne, którymi my nie dysponujemy. 
 
01:09:08.232 --> 01:09:14.977 
Dlatego też Rada przystąpiła do programu z Polskiego 
Ładu, 
 
01:09:15.217 --> 01:09:20.216 
gdzie dofinansowanie jest powyżej 90% kosztów budowy 
 

01:09:20.316 --> 01:09:22.578 
inwestycji. 
 
01:09:22.638 --> 01:09:27.883 
I muszę stwierdzić z przykrością, że ten temat jest po 
prostu 
 
01:09:27.963 --> 01:09:33.468 
traktowany po macoszemu i są opóźnienia w realizacji tych 
programów. 
 
01:09:33.548 --> 01:09:37.552 
Jest jakiś taki, taka opieszałość w tym temacie. 
 
01:09:38.317 --> 01:09:41.699 
Wygląda to tak, jakby nie zależało nam na tym, 
 
01:09:41.779 --> 01:09:45.302 
żeby poprawić taką sytuację mieszkaniową w naszej 
gminie. 
 
01:09:45.362 --> 01:09:50.385 
To jest, ta opieszałość jest nie do zaakceptowania. 
 
01:09:50.485 --> 01:09:54.047 
Na dzień dzisiejszy jeszcze nie ma gotowych projektów, 
 
01:09:54.087 --> 01:09:55.968 
jeśli chodzi o budownictwo komunalne. 
 
01:09:56.128 --> 01:09:57.770 
Ten projekt nie jest skończony. 
 
01:09:57.830 --> 01:10:01.432 
No ile jeszcze możemy ten projekt realizować, 
 
01:10:01.472 --> 01:10:03.073 
jak to już minęło ponad dwa lata? 
 
01:10:04.079 --> 01:10:06.360 
To kiedy te mieszkania w Sulechowie będą gotowe, 
 
01:10:06.400 --> 01:10:11.263 
te komunalne i te, SIM co prawda już wszedł na plac 
budowy, 
 
01:10:11.343 --> 01:10:15.905 
ale nie wiemy, nie potrafimy, nie ma informacji żadnej 
znikąd, 
 
01:10:15.965 --> 01:10:18.226 
jak długo ta budowa będzie trwać. 
 
01:10:18.266 --> 01:10:20.127 
Może 3 lata, może 5 lat. 
 
01:10:20.147 --> 01:10:21.228 
Nie wiemy tego. 
 
01:10:21.268 --> 01:10:24.209 
A kiedy ruszy budowa mieszkań komunalnych w 
Sulechowie? 
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01:10:24.249 --> 01:10:28.731 
Skoro radni to zrobili, a z raportu nie wynika nic tej kwestii, 
 
01:10:28.771 --> 01:10:32.466 
dlatego chciałabym, marzę o tym, 
 
01:10:32.527 --> 01:10:37.809 
żeby mieszkania w Sulechowie przybywało tak szybko i w 
takim tempie 
 
01:10:37.850 --> 01:10:39.070 
jak Suleszki. 
 
01:10:39.090 --> 01:10:41.572 
Wtedy będę zadowolona. Dziękuję. 
 
01:10:44.533 --> 01:10:47.735 
- Dziękuję. Bardzo proszę Panie Burmistrzu. 
 
01:10:47.815 --> 01:10:53.585 
- Pani Krystyno... 
 
01:10:53.625 --> 01:10:55.207 
Ale ja muszę to mówić. 
 
01:10:55.247 --> 01:10:57.570 
To jest raport gminy i Pani Krystyno nie będzie tak, 
 
01:10:57.610 --> 01:10:58.931 
że Pani będzie mówić co ja mogę, 
 
01:10:58.971 --> 01:11:01.514 
co ja nie mogę. W tym momencie chyba całkiem sporo 
mogę, 
 
01:11:01.534 --> 01:11:05.198 
mimo że jestem tutaj gościem i zawsze się tu czułem jako 
gość. 
 
01:11:05.578 --> 01:11:08.241 
Panie Przewodniczący, jeśli Pan pozwoli, 
 
01:11:08.321 --> 01:11:11.585 
uzupełniając to co powiedziała Pani Krystyna Jagodzińska-
Kochaniak, 
 
01:11:12.225 --> 01:11:14.987 
140 rodzin ponad już czeka na mieszkania komunalne. 
 
01:11:15.007 --> 01:11:18.670 
Dzisiaj tak wygląda stan, więc liczba tych osób jest jeszcze 
większa, 
 
01:11:18.730 --> 01:11:20.271 
to wzmacniając Pani głos. 
 
01:11:20.311 --> 01:11:22.492 
Natomiast pozwolę sobie zauważyć, szanowni Państwo, 
 
01:11:22.552 --> 01:11:25.835 
to nie jest tak, jak Pani tutaj sugeruje, 
 
01:11:25.855 --> 01:11:28.677 

że to wynika z jakiejkolwiek opieszałości, 
 
01:11:28.737 --> 01:11:31.979 
ponieważ chcę Państwu przypomnieć, że wniosek, 
 
01:11:31.999 --> 01:11:36.682 
który wypływał od urzędu jeśli chodzi o budowę mieszkań 
komunalnych. 
 
01:11:37.225 --> 01:11:40.326 
dotyczył zupełnie innego obszaru niż ten, 
 
01:11:40.366 --> 01:11:42.046 
który dzisiaj jest projektowany. 
 
01:11:42.086 --> 01:11:45.187 
To na wniosek radnego z Państwa klubów i to Państwo 
bardzo mocno 
 
01:11:45.207 --> 01:11:49.148 
optowaliście za tym, żeby budynki te budować na terenie 
dawnego 
 
01:11:49.228 --> 01:11:54.890 
tartaku, wiedząc jakie prawdopodobnie będzie generować 
to problemy. 
 
01:11:54.950 --> 01:11:58.171 
I powiem tak, i moi pracownicy, urzędnicy Urzędu 
Miejskiego się 
 
01:11:58.211 --> 01:11:59.331 
nie pomylili. 
 
01:11:59.371 --> 01:12:01.472 
Od początku mówili z czym się tam zmierzymy. 
 
01:12:02.432 --> 01:12:05.933 
Opóźnienie z tego tytułu to jest 18 miesięcy. 
 
01:12:05.953 --> 01:12:07.734 
Dokładnie na tyle i Państwo o tym wiecie, 
 
01:12:07.774 --> 01:12:10.715 
bo przecież była na ten temat mowa i dzisiaj mówienie, 
 
01:12:10.755 --> 01:12:12.755 
że to jest wina Burmistrza - ok. 
 
01:12:12.815 --> 01:12:14.336 
Ale to ja powiem tak. 
 
01:12:14.356 --> 01:12:17.477 
Pani mnie dzisiaj zmobilizowała do jednej rzeczy i 
naprawdę nie jest 
 
01:12:17.517 --> 01:12:20.378 
to złośliwość, ale ja za każdym razem teraz, 
 
01:12:20.418 --> 01:12:22.218 
kiedy będą się pojawiały pewne problemy, 
 
01:12:22.238 --> 01:12:24.399 
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a będą wynikały z wniosków radnych, 
 
01:12:24.439 --> 01:12:26.599 
będę z imienia i nazwiska podawał radnych, 
 
01:12:26.619 --> 01:12:28.400 
którzy o to wnioskowali. 
 
01:12:28.440 --> 01:12:31.281 
Bo myślę rzeczywiście, że mieszkańcom taka wiedza się 
pełna należy. 
 
01:12:32.320 --> 01:12:34.162 
I to nie jest złośliwość Pani Krystyno, 
 
01:12:34.202 --> 01:12:37.444 
tylko te rzeczy, które wtedy były mówione, 
 
01:12:37.504 --> 01:12:39.766 
były potraktowane 'będzie dobrze, 
 
01:12:39.806 --> 01:12:42.348 
proszę się nie przejmować, wysokie dofinansowanie, 
 
01:12:42.388 --> 01:12:43.909 
najwyżej się dołoży'. 
 
01:12:43.969 --> 01:12:46.071 
No i dzisiaj jesteśmy gdzie jesteśmy. 
 
01:12:46.151 --> 01:12:49.114 
Jedno co mogę powiedzieć na pewno, 
 
01:12:49.174 --> 01:12:53.397 
to problemem, który na dzisiaj mamy w tym konkretnym 
przypadku, 
 
01:12:53.457 --> 01:12:56.339 
to jest problem, to też Państwo jako Radni wiecie, 
 
01:12:56.379 --> 01:12:59.522 
z przyłączeniem do źródła ogrzewania. 
 
01:13:00.699 --> 01:13:04.662 
I mimo szczerych chęci nie sądzę, 
 
01:13:04.722 --> 01:13:09.525 
że gmina mogłaby tak bezrefleksyjnie przyjąć wszystko co 
niesie 
 
01:13:09.565 --> 01:13:12.787 
rynek, bo my jedno zrobić mogliśmy. 
 
01:13:12.827 --> 01:13:17.550 
Mogliśmy przyjąć, projektujemy to w oparciu o zasilanie 
np. energią 
 
01:13:17.590 --> 01:13:22.073 
elektryczną. 
 
01:13:22.153 --> 01:13:25.856 
Myślę, że nasi mieszkańcy, którzy mieliby tam potencjalnie 
zamieszkać 

 
01:13:25.896 --> 01:13:27.317 
na dzień dobry zderzyli się z tym, 
 
01:13:27.357 --> 01:13:29.018 
że nie byliby w stanie utrzymać tych lokali, 
 
01:13:29.799 --> 01:13:31.782 
ze względu na koszty. 
 
01:13:31.822 --> 01:13:33.063 
Po prostu. 
 
01:13:33.103 --> 01:13:36.948 
Skoro budujemy mieszkania, które mają być komunalne 
bądź socjalne, 
 
01:13:36.988 --> 01:13:39.751 
to powinniśmy je budować i projektować w ten sposób, 
 
01:13:39.811 --> 01:13:43.516 
żeby one realnie były w stanie do utrzymania przez 
najemców. 
 
01:13:45.041 --> 01:13:47.763 
Powiem Państwu, jeśli Pan Przewodniczący pozwoli, 
 
01:13:47.803 --> 01:13:51.646 
bo to wykracza w mojej ocenie już poza kwestię samego 
raportu, 
 
01:13:51.686 --> 01:13:54.968 
ale powiem Państwu, że my mamy w tej chwili bardzo 
poważne dylematy 
 
01:13:55.008 --> 01:13:59.391 
jak się zachowywać w przypadku budynków zabytkowych 
będących 
 
01:13:59.431 --> 01:14:02.834 
na naszym stanie, gdzie podejmujemy się np. częściowej 
 
01:14:02.894 --> 01:14:04.668 
termomodernizacji. 
 
01:14:04.708 --> 01:14:08.690 
Z prostej przyczyny, ponieważ mieszkańcy w ramach 
funduszu 
 
01:14:08.730 --> 01:14:11.571 
remontowego będą musieli w tym partycypować, 
 
01:14:11.611 --> 01:14:14.252 
również ci wynajmujący i się okaże, 
 
01:14:14.292 --> 01:14:18.134 
że będą zgodnie z przelicznikiem płacić kilkadziesiąt 
złotych za metr 
 
01:14:18.174 --> 01:14:21.575 
kwadratowy. 
 
01:14:21.615 --> 01:14:25.116 
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I ja jestem pewny, że ci mieszkańcy przyjdą tutaj z 
problemem, 
 
01:14:25.156 --> 01:14:26.677 
oni nie będą w stanie tego utrzymać. 
 
01:14:29.148 --> 01:14:34.471 
Więc to nie jest tak prosta decyzja jak przed chwileczką 
padło, 
 
01:14:34.511 --> 01:14:36.313 
że właściwie być może my nie chcemy, 
 
01:14:36.333 --> 01:14:37.914 
być może my coś spowalniamy. 
 
01:14:37.934 --> 01:14:39.134 
Tak nie jest. 
 
01:14:39.154 --> 01:14:43.717 
Tak nie jest, a nie chciałbym używać takiego argumentu 
ogólnego, 
 
01:14:43.757 --> 01:14:46.799 
że proponuję też zerknąć jak to się dzieje w innych 
gminach. 
 
01:14:46.839 --> 01:14:49.361 
Ile tych mieszkań z tego programu konkretnego 
wybudowano. 
 
01:14:50.113 --> 01:14:52.674 
No i nagle się okaże, że właściwie wszyscy jesteśmy w 
podobnym 
 
01:14:52.694 --> 01:14:55.135 
momencie. No i ostatnia rzecz powiedziała Pani, 
 
01:14:55.175 --> 01:14:58.096 
że Państwo nie wiecie kiedy budynek SIM-u będzie 
gotowy. 
 
01:14:58.216 --> 01:15:00.717 
Przecież te informacje podawaliśmy przy każdej okazji. 
 
01:15:00.757 --> 01:15:06.339 
W roku 2025 około 18 miesięcy maksymalnie powinna 
trwać budowa, 
 
01:15:06.359 --> 01:15:09.480 
czyli koniec przyszłego roku to te budynki powinny być 
zasiedlone. 
 
01:15:09.900 --> 01:15:13.221 
Natomiast naszym mieszkańcom przy tej okazji należy się 
informacja, 
 
01:15:13.261 --> 01:15:16.422 
że to są budynki, w których będzie również partycypacja i 
będzie 
 
01:15:16.462 --> 01:15:20.583 

będzie konieczność ponoszenia z tego tytułu wyższych 
opłat. 
 
01:15:20.623 --> 01:15:24.043 
To nie są, nie będą budynki typowo komunalne, 
 
01:15:24.083 --> 01:15:26.304 
ale będące powiedzmy częściową odpowiedzią na to, 
 
01:15:26.364 --> 01:15:30.165 
co dzieje się na rynku generalnie mieszkań w Polsce, 
 
01:15:30.225 --> 01:15:34.206 
ale ja bym powiedział bardzo mocno również w 
Sulechowie, 
 
01:15:34.226 --> 01:15:39.467 
a więc koszty najmu są dzisiaj bardzo czasami 
astronomicznie wysokie. 
 
01:15:40.047 --> 01:15:42.989 
To będą mieszkania, które mają być tańsze niż te rynkowe, 
 
01:15:43.049 --> 01:15:47.091 
ale na pewno nie w kwotach, które są przeznaczone dla 
mieszkańców 
 
01:15:47.151 --> 01:15:48.992 
budynków komunalnych bądź socjalnych, 
 
01:15:49.032 --> 01:15:50.333 
to już w ogóle. 
 
01:15:50.433 --> 01:15:51.834 
Panie Przewodniczący, jeśli Pan pozwoli, 
 
01:15:51.874 --> 01:15:56.816 
to Pan Marcin jeszcze odpowiedziałby odnośnie tego 
wątku, 
 
01:15:56.836 --> 01:16:01.179 
bo tak się umówiliśmy, dotyczącego PIT-ów. 
 
01:16:01.239 --> 01:16:03.560 
Tutaj wcześniej Pan Sebastian o to pytał, 
 
01:16:03.580 --> 01:16:05.841 
natomiast ja specjalnie nie odpowiadałem, 
 
01:16:05.901 --> 01:16:08.102 
bo Pan Marcin chciał skorzystać z materiału, 
 
01:16:08.162 --> 01:16:09.243 
po który poszedł. Dziękuję. 
 
01:16:09.777 --> 01:16:13.418 
- Bardzo proszę Panie Skarbniku. 
 
01:16:13.438 --> 01:16:15.098 
- Szanowni Państwo, ten ubytek PIT-ów, 
 
01:16:15.118 --> 01:16:18.759 
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o którym Pan Burmistrz wspomniał, a Pan Sebastian 
stwierdził, 
 
01:16:18.779 --> 01:16:20.479 
że nie widać tego w sprawozdaniu, w raporcie, 
 
01:16:20.539 --> 01:16:23.460 
tak? No widać, niestety to bardzo. 
 
01:16:23.500 --> 01:16:28.921 
Przytoczę Państwu oficjalne dane podawane przez 
Ministerstwo Finansów 
 
01:16:28.981 --> 01:16:31.701 
i nasze sprawozdania. 
 
01:16:31.761 --> 01:16:37.083 
W 2021 roku wszystkim samorządom przekazano udziały 
w PIT-ie w kwocie 
 
01:16:37.143 --> 01:16:41.729 
52200000000,00 złotych. 
 
01:16:41.829 --> 01:16:45.893 
W 2022 roku, czyli pierwszy rok Polskiego Ładu, 
 
01:16:45.953 --> 01:16:52.480 
nowej reformie finansów przekazano samorządom 
51600000000,00 złotych. 
 
01:16:52.520 --> 01:16:56.624 
Gdyby nie ta reforma, samorządy powinny przekazać 
75000000000,00 złotych, 
 
01:16:56.644 --> 01:16:57.945 
czyli o 23000000000,00 więcej. 
 
01:16:57.985 --> 01:17:07.555 
W 2023 roku, który podsumowujemy, przekazano 
samorządom kolejny rok 
 
01:17:07.615 --> 01:17:12.259 
mniej środków, czyli 50100000000,00, a powinni 
przekazać 
 
01:17:12.599 --> 01:17:20.106 
83100000000,00 udział w PIT-ie, czyli 33000000000,00 
złotych mniej. 
 
01:17:20.147 --> 01:17:21.748 
Wszystkim samorządom, tak? 
 
01:17:21.828 --> 01:17:23.750 
Odnosząc się do tylko Gminy Sulechów. 
 
01:17:25.543 --> 01:17:31.105 
W wykonaniu 2021 roku udziały w PIT-ie mieliśmy na 
poziomie 
 
01:17:32.086 --> 01:17:34.046 
26300000000,00 złotych. 
 
01:17:34.106 --> 01:17:38.928 

Po reformach z Polskiego Ładu poprzedni rok 
zakończyliśmy kwotą 
 
01:17:38.968 --> 01:17:45.575 
21300000000,00 złotych. 
 
01:17:45.635 --> 01:17:49.096 
Szacując obiektywnie, tak, patrząc jak rosła najniższa 
krajowa sądzę, 
 
01:17:49.136 --> 01:17:53.057 
że powinniśmy dostać spokojnie 10000000000,00 więcej. 
 
01:17:53.077 --> 01:17:54.597 
Tak, szanowni Państwo, 10 miliardów. 
 
01:17:56.238 --> 01:17:58.118 
Milionów, przepraszam bardzo. 
 
01:17:58.138 --> 01:18:00.139 
Mieliśmy deficyt na poziomie 6000000,00. 
 
01:18:00.179 --> 01:18:03.239 
Gdyby nie ta reforma, gdyby nie tak drastyczne obcięcie 
wszystkim 
 
01:18:03.279 --> 01:18:05.540 
samorządom udziałów w PIT-ie i w CIT-ie, 
 
01:18:05.660 --> 01:18:08.501 
chociaż w CIT-ie tego tak w naszym przypadku nie widać, 
 
01:18:08.541 --> 01:18:10.961 
bylibyśmy mieli budżet nadwyżkowy, tak, 
 
01:18:10.981 --> 01:18:12.702 
z pełną odpowiedzialnością mogę to powiedzieć. 
 
01:18:12.742 --> 01:18:15.902 
Także niestety w sprawozdaniach wszystkich samorządów, 
 
01:18:15.922 --> 01:18:18.003 
w tym Gminie Sulechów, nie jesteśmy tutaj zieloną wyspą, 
 
01:18:18.043 --> 01:18:20.484 
wyjątkiem, widać to bardzo, bardzo mocno. 
 
01:18:20.524 --> 01:18:22.865 
Także tutaj zasługa tylko Pana Burmistrza, 
 
01:18:22.905 --> 01:18:27.226 
że te dochody własne pozostałe zrekompensowały nam 
tak drastyczny 
 
01:18:27.286 --> 01:18:30.867 
udział w podatkach budżetu państwa, 
 
01:18:30.927 --> 01:18:32.847 
czyli PIT i CIT. Dziękuję bardzo. 
 
01:18:32.847 --> 01:18:35.652 
- Dziękuję bardzo. Proszę, Panie Burmistrzu, ad vocem. 
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01:18:35.876 --> 01:18:38.083 
- Ja myślę, że to jest zasługa nas wszystkich. 
 
01:18:38.123 --> 01:18:41.685 
Natomiast uzupełniając tylko jeszcze jedno zdanie. 
 
01:18:41.745 --> 01:18:45.168 
Szanowni Państwo, powtórzę to co powiedziałem 
wcześniej. 
 
01:18:45.228 --> 01:18:49.130 
Różnica tylko jest w mojej ocenie zasadnicza. 
 
01:18:49.210 --> 01:18:52.933 
Te wypracowane przez nas dochody tutaj lokalne to są 
dochody, 
 
01:18:52.953 --> 01:18:56.035 
o których Państwo jako radni zdecydujecie w 100%, 
 
01:18:56.095 --> 01:18:58.297 
a te które możemy potencjalnie otrzymać, 
 
01:18:58.357 --> 01:19:00.238 
to jak samo to, co użyłem to słowo, 
 
01:19:00.278 --> 01:19:02.760 
możemy, to wcale nie oznacza, że otrzymamy. 
 
01:19:03.627 --> 01:19:06.310 
A po drugie najczęściej będą to środki znaczone, 
 
01:19:06.350 --> 01:19:10.013 
a więc takie, które będziecie mogli wydać tylko w 
określony sposób. 
 
01:19:10.033 --> 01:19:11.855 
Więc nasza decyzyjność jest ograniczona. 
 
01:19:11.915 --> 01:19:15.058 
Stąd przepraszam, jesteśmy zafiksowani, 
 
01:19:15.118 --> 01:19:19.402 
aby zwiększać te dochody, bo w naszej ocenie to jest 
jedyny słuszny 
 
01:19:19.462 --> 01:19:23.086 
kierunek dający prawdziwy rozwój temu miastu i tej 
gminie. Dziękuję. 
 
01:19:25.004 --> 01:19:27.665 
- Dziękuję. To teraz ja się doczekałem, 
 
01:19:27.726 --> 01:19:32.648 
żeby odnieść się do tych uwag dotyczących stanu naszej 
gminy, 
 
01:19:32.688 --> 01:19:35.069 
które się pojawiły w trakcie dyskusji. 
 
01:19:35.110 --> 01:19:37.091 
Wypisałem sobie tutaj, więc zacznę od końca. 
 

01:19:37.971 --> 01:19:40.993 
Miejsca w żłobkach słuchajcie. 
 
01:19:41.053 --> 01:19:44.695 
10, 12 lat temu jak rozpoczynałem swoją przygodę z 
samorządem, 
 
01:19:44.755 --> 01:19:48.233 
to miejsc w żłobkach mieliśmy 60. 
 
01:19:48.233 --> 01:19:52.076 
I to była dyskusja, która się gdzieś tam toczyła w 
samorządzie. 
 
01:19:52.116 --> 01:19:53.797 
Dzisiaj jakbyście zobaczyli statystyki, 
 
01:19:53.837 --> 01:19:56.359 
to tych miejsc w żłobkach, Pani Krystyno, 
 
01:19:56.399 --> 01:19:59.261 
200 będzie? 200 będzie, tak? 
 
01:19:59.361 --> 01:20:04.145 
Jak się zestawimy to ze statystyką urodzeń z tego okresu, 
 
01:20:04.165 --> 01:20:06.347 
to mamy poniżej 200. 
 
01:20:06.347 --> 01:20:11.491 
Także miejsc w żłobkach mamy wystarczająco i tutaj nie 
będzie żadnego 
 
01:20:11.551 --> 01:20:15.333 
problemu jeżeli chodzi o miejsca w żłobkach dla naszej 
lokalnej 
 
01:20:15.353 --> 01:20:19.294 
społeczności, wręcz się pojawi problem konkurencji w 
najbliższych 
 
01:20:19.314 --> 01:20:21.774 
latach, bo tak będzie. 
 
01:20:21.854 --> 01:20:26.076 
Bo 50% to ja myślę, że to jest więcej nie będzie. 
 
01:20:26.136 --> 01:20:29.237 
To znaczy nie ma co przewidywać, że tam wszystkie dzieci 
pójdą 
 
01:20:29.257 --> 01:20:31.398 
do żłobka, to będzie gdzieś 50%, 
 
01:20:31.438 --> 01:20:33.018 
to jest myślę maksymalny poziom. 
 
01:20:33.058 --> 01:20:36.400 
Oczywiście można dyskutować, bo nie wiem czy Państwo 
wiecie, 
 
01:20:36.440 --> 01:20:38.680 
nasz żłobek mógłby mieć nie 90, 
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01:20:38.680 --> 01:20:41.942 
tylko 120 miejsc, ale to wiąże się zawsze z jakimiś 
wydatkami 
 
01:20:41.962 --> 01:20:46.665 
bieżącymi, które gdzieś tam będą dyskutowane i tu Pan 
Miłosz zaraz mi 
 
01:20:46.725 --> 01:20:50.447 
powie, że on zrobi te 30 miejsc za 300,00 złotych, a my 
zrobimy 
 
01:20:51.148 --> 01:20:56.111 
za 1300,00, więc to zawsze będzie dyskusja gdzieś tam ile 
to będzie 
 
01:20:56.151 --> 01:20:58.712 
kosztować. 
 
01:20:58.752 --> 01:21:01.074 
Gospodarka komunalna i tu się zgodzę z Panią Krystyną i tu 
trzeba 
 
01:21:01.134 --> 01:21:04.215 
uzupełnić Panie Burmistrzu, bo to nie radni klubu Prawo 
 
01:21:04.236 --> 01:21:06.017 
i Sprawiedliwość wymyślili tartak, 
 
01:21:06.077 --> 01:21:08.818 
tylko tartak wymyśliłem ja. 
 
01:21:08.918 --> 01:21:11.180 
Ja, właściwie nie ja, ale to tak było. 
 
01:21:11.260 --> 01:21:17.465 
Radni klubu Prawo i Sprawiedliwość byli przeciwni 
budowie mieszkań 
 
01:21:17.505 --> 01:21:22.927 
komunalnych za Intermarche No i w wyniku dyskusji 
pojawił się pomysł, 
 
01:21:23.007 --> 01:21:27.409 
żeby znaleźć inną lokalizację i ten tartak wyszedł w tej 
dyskusji 
 
01:21:27.449 --> 01:21:29.109 
i wszyscy radni z poprzedniej kadencji, 
 
01:21:29.169 --> 01:21:31.690 
było takie pismo, przypomnijcie mi, 
 
01:21:31.750 --> 01:21:34.691 
ale chyba wszyscy radni się pod tym pismem podpisali. 
 
01:21:34.751 --> 01:21:39.673 
I akurat tutaj ja uważam, że lepiej budować nowy obiekt. 
 
01:21:39.693 --> 01:21:41.774 
Oczywiście ja wiem, że to będzie problematyczne, 
 

01:21:41.834 --> 01:21:45.056 
ale nowe osiedle, słuchajcie, to jest coś dużego, 
 
01:21:45.356 --> 01:21:50.027 
to jest coś co według mnie jest bardziej wartościowe dla 
nas nawet, 
 
01:21:50.047 --> 01:21:51.688 
jakby się to miało udać za pięć lat, 
 
01:21:51.748 --> 01:21:55.529 
a nie teraz, bo wiąże się to z różnymi problemami typu 
przyłączenie 
 
01:21:55.589 --> 01:22:01.172 
ogrzewania, jest lepszym rozwiązaniem niż 
rewitalizowanie innych 
 
01:22:01.212 --> 01:22:02.633 
obiektów. 
 
01:22:02.673 --> 01:22:04.894 
Oczywiście można robić jedno i drugie, 
 
01:22:04.934 --> 01:22:07.555 
ponieważ tamte będzie szybciej, a coś może być później. 
 
01:22:07.576 --> 01:22:10.057 
Więc ja bym z tego dużego zadania nie realizował, 
 
01:22:10.077 --> 01:22:12.518 
chciałbym kiedyś taką wstęgę przeciąć. 
 
01:22:12.538 --> 01:22:16.340 
Mówię sobie pół żartem, pół serio, ale gdzie powstaje coś 
nowego. 
 
01:22:17.457 --> 01:22:19.158 
Jeżeli chodzi o raport o stanie gminy, 
 
01:22:19.199 --> 01:22:22.822 
inwestycje. Słuchajcie, inwestycje to było bardzo dużo 
inwestycji 
 
01:22:22.842 --> 01:22:26.506 
i trzeba poprzedniemu rządowi oddać, 
 
01:22:26.866 --> 01:22:29.489 
bo tu zaraz nam powiedzą Państwo Radni, 
 
01:22:29.549 --> 01:22:32.672 
że boimy się tego słowa użyć. 
 
01:22:32.712 --> 01:22:35.736 
Tak, dostaliśmy bardzo, tak jak wszystkie samorządy 
dostaliśmy 
 
01:22:35.776 --> 01:22:39.940 
mnóstwo różnych środków inwestycyjnych na różne 
zadania i to jest 
 
01:22:40.541 --> 01:22:44.905 
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naprawdę coś dużego, bo tylu inwestycji jakie 
zrealizowaliśmy 
 
01:22:44.945 --> 01:22:46.346 
w zeszłym roku i w poprzednich dwóch, 
 
01:22:46.386 --> 01:22:50.289 
trzech latach naprawdę nie było i dzięki temu to zadłużenie 
mogło 
 
01:22:50.329 --> 01:22:52.190 
zostać utrzymane na poziomie niewielkim, 
 
01:22:52.230 --> 01:22:54.552 
bo 10000000,00 to jest niewielkie. 
 
01:22:54.612 --> 01:22:56.994 
Pan Radny mówi, Sebastian Różycki, 
 
01:22:57.034 --> 01:22:58.155 
powinniśmy się zadłużyć. 
 
01:22:58.215 --> 01:23:00.157 
Tak, ale jeszcze to nie jest ten moment. 
 
01:23:00.197 --> 01:23:04.960 
Myślę, że on przyjdzie niedługo i właśnie wtedy będziemy 
się 
 
01:23:05.000 --> 01:23:07.042 
zadłużać, jak inni nie będą mogli się zadłużać. 
 
01:23:07.568 --> 01:23:11.731 
Bo wtedy będzie to najrozsądniej i Pan Radny dobrze czuje 
tą 
 
01:23:11.791 --> 01:23:16.975 
sytuację, bo dobrze się na tym zna i w tej dziedzinie 
pracuje. 
 
01:23:17.035 --> 01:23:21.558 
Także myślę, że to jest coś, co warto będzie kiedyś 
wykorzystać. 
 
01:23:21.598 --> 01:23:23.779 
W tej kadencji ta szansa się pojawi, 
 
01:23:23.799 --> 01:23:27.682 
żebyśmy brali kredyty wtedy, kiedy inni nie mogą. 
 
01:23:27.762 --> 01:23:29.964 
Kanalizacja. 
 
01:23:30.044 --> 01:23:32.465 
Rzeczywiście ta debata rozpocznie się niedługo, 
 
01:23:32.506 --> 01:23:37.198 
bo Państwo już wiecie, że od spółki Supekom trafi do nas 
uchwała 
 
01:23:37.299 --> 01:23:40.240 
dotycząca dyskusji, może na wrzesień takie spotkanie 
trzeba będzie 

 
01:23:40.280 --> 01:23:45.543 
zaplanować, żebyśmy planowali jeżeli chodzi o kanalizację 
i tu trzeba 
 
01:23:45.643 --> 01:23:48.004 
powiedzieć tak. 
 
01:23:48.064 --> 01:23:51.626 
Ja myślę że największym problemem jest nasz 
obwarzanek, 
 
01:23:51.686 --> 01:23:57.829 
czyli te wsie Brzezie, Obłotne, Krężoły. 
 
01:23:57.889 --> 01:24:01.251 
Tu nie nadążamy z budową kanalizacji i to się nie obejdzie 
pewnie 
 
01:24:01.271 --> 01:24:02.632 
bez jakiejś dotacji dla naszej spółki. 
 
01:24:04.523 --> 01:24:09.667 
Więc warto, żebyście Państwo Radni o tym wiedzieli. 
 
01:24:09.767 --> 01:24:11.749 
Co do treści raportu o stanie gminy. 
 
01:24:13.490 --> 01:24:15.692 
Jeżeli pojawiają się takie zarzuty, 
 
01:24:15.752 --> 01:24:18.454 
że Pan Burmistrz czegoś nie uwzględnił rok temu, 
 
01:24:18.494 --> 01:24:21.897 
dwa lata temu, a wnioskowaliśmy o tym, 
 
01:24:21.977 --> 01:24:24.999 
żeby coś było, to może warto przyjąć uchwałę, 
 
01:24:25.059 --> 01:24:26.761 
bo tak może nie wiem czy Państwo wiecie, 
 
01:24:26.821 --> 01:24:30.600 
ale jest, możemy przyjąć uchwałę, która mówi konkretnie, 
 
01:24:30.660 --> 01:24:33.522 
Panie Burmistrzu, w raporcie o stanie gminy ma być to, 
 
01:24:33.622 --> 01:24:37.864 
to, to, to, to i Pan Burmistrz wtedy musi ten raport o stanie 
gminy 
 
01:24:37.924 --> 01:24:40.446 
w takiej, a nie innej formie przyjmować. 
 
01:24:40.486 --> 01:24:44.148 
Ja nie rozpoczynałem dyskusji na ten temat w poprzedniej 
kadencji, 
 
01:24:44.188 --> 01:24:47.070 
bo zawsze uważam, że papier to papier, 
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01:24:47.130 --> 01:24:48.931 
wszystko przyjmie, a ważniejsze jest to, 
 
01:24:48.991 --> 01:24:51.453 
co jest realne i nie chciało mi się na to tracić czasu. 
 
01:24:51.513 --> 01:24:56.216 
Ale oczywiście dokumenty, które gdzieś tam mają nam 
raportować to, 
 
01:24:57.925 --> 01:25:00.406 
co się dzieje w samorządzie też mają jakieś znaczenie, 
 
01:25:00.426 --> 01:25:02.367 
wtedy łatwiej do tego się odnosić. 
 
01:25:02.407 --> 01:25:06.148 
Zawsze się zastanawiam czemu tylko odnosimy się do roku 
poprzedniego, 
 
01:25:06.188 --> 01:25:07.889 
bo stan gminy to jest coś dynamicznego, 
 
01:25:07.929 --> 01:25:10.270 
więc warto czasami pokazywać kilkuletnie okresy. 
 
01:25:10.290 --> 01:25:13.371 
Wtedy będziemy widzieć z tymi żłobkami na przykład, 
 
01:25:13.431 --> 01:25:17.873 
że było 60 a jest 200, więc to co się wydarzyło w 
perspektywie 
 
01:25:17.933 --> 01:25:20.074 
pięciu, dziesięciu lat to jest rewolucja, 
 
01:25:20.114 --> 01:25:21.914 
bo dzisiaj do żłobka dzieci się dostają. 
 
01:25:23.175 --> 01:25:25.436 
Niektórzy mogą narzekać, że w prywatnych jest drożej, 
 
01:25:25.496 --> 01:25:27.377 
ale się dostają. 
 
01:25:27.397 --> 01:25:32.659 
Czyli mają miejsce, a tego nie było na pewno kilka lat temu. 
 
01:25:32.699 --> 01:25:34.820 
W każdym razie reasumując, uważam, 
 
01:25:34.880 --> 01:25:42.302 
że poprzedni rok był bardzo dobry i dlatego powinniśmy 
słusznie 
 
01:25:42.342 --> 01:25:46.404 
zagłosować oczywiście za udzieleniem Panu Burmistrzowi 
wotum 
 
01:25:46.444 --> 01:25:48.605 
zaufania, bo Pan Burmistrz realizował te zadania, 
 
01:25:48.625 --> 01:25:49.825 

o których nam zależało. 
 
01:25:49.865 --> 01:25:52.966 
Oczywiście nie wszystko się zawsze udawało tak jak 
chcemy. 
 
01:25:53.006 --> 01:25:54.607 
Bardzo proszę, Pan Radny... 
 
01:25:54.647 --> 01:25:59.156 
Wszyscy się wyłączyli. 
 
01:25:59.616 --> 01:26:02.658 
Dobrze. Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 
 
01:26:02.718 --> 01:26:04.700 
- No bo widziałem, że tak powiem jeszcze głosy, 
 
01:26:04.740 --> 01:26:07.121 
to uznałem, że to będzie mój ostatni, 
 
01:26:07.221 --> 01:26:13.385 
ale Panie Przewodniczący, to być może jest coś co mnie 
ominęło. 
 
01:26:13.425 --> 01:26:17.928 
Ja to z przekonaniem mówiłem o wyznaczeniu tej 
lokalizacji 
 
01:26:17.989 --> 01:26:22.271 
na tartaku, bo ja pamiętam, że po raz pierwszy padła ona 
przynajmniej 
 
01:26:22.291 --> 01:26:26.674 
w mojej obecności z ust Radnego Piotra na spotkaniu 
dotyczącym 
 
01:26:26.694 --> 01:26:29.524 
osiedla Piastów. 
 
01:26:29.604 --> 01:26:32.586 
A wcześniej była też mowa o różnych lokalizacjach. 
 
01:26:32.626 --> 01:26:34.427 
Pamiętam jak również Pan też zgłaszał, 
 
01:26:34.447 --> 01:26:39.371 
bo też Pan brał udział w tej dyskusji oczywiście i zgłaszał 
Pan 
 
01:26:39.431 --> 01:26:41.232 
lokalizacje między innymi na Brzeziu, 
 
01:26:41.272 --> 01:26:42.994 
na wysokości Lotosu. 
 
01:26:43.034 --> 01:26:46.036 
Sprawdzaliśmy zresztą tą lokalizację również. 
 
01:26:46.396 --> 01:26:48.618 
Również rozpatrywaliśmy lokalizację w tym miejscu, 
 
01:26:48.658 --> 01:26:49.679 
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gdzie się buduje SIM. 
 
01:26:50.920 --> 01:26:54.503 
Natomiast ja to po prostu w oparciu o to w czym 
uczestniczyłem, 
 
01:26:54.563 --> 01:26:59.366 
tak, powiedziałem w oparciu o swoje że tak powiem 
konkretne 
 
01:26:59.386 --> 01:27:01.628 
doświadczenie w tym zakresie i wiedzę. 
 
01:27:01.668 --> 01:27:05.071 
Natomiast szanowni Państwo, kończąc, 
 
01:27:05.111 --> 01:27:07.413 
myślałem, że będzie to ostatnie wystąpienie, 
 
01:27:07.433 --> 01:27:08.494 
a może niekoniecznie. 
 
01:27:08.514 --> 01:27:11.416 
Chciałem Państwu raz jeszcze podziękować za ten wspólny 
rok. 
 
01:27:11.456 --> 01:27:15.519 
Podziękować współpracownikom, a Państwa jako Radę 
prosić o udzielenie 
 
01:27:15.599 --> 01:27:17.100 
votum zaufania. Dziękuję bardzo. 
 
01:27:17.220 --> 01:27:19.302 
- Dziękuję bardzo. Proszę, Pan Radny Sebastian Różycki. 
 
01:27:21.355 --> 01:27:23.338 
- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 
 
01:27:23.418 --> 01:27:29.006 
Panie Skarbniku, Pana wypowiedź dotycząca dochodów z 
PIT-u 
 
01:27:29.086 --> 01:27:32.371 
uwzględniałaby to, na co my nie mamy wpływu, 
 
01:27:32.431 --> 01:27:34.294 
czyli to jak zadecydował rząd. 
 
01:27:35.327 --> 01:27:37.689 
Ja odnosiłem się wyłącznie do cyfr, 
 
01:27:37.709 --> 01:27:43.373 
które są w raporcie i dla mnie nie ma widocznej różnicy 
pomiędzy 
 
01:27:43.433 --> 01:27:49.198 
dochodami z tego tytułu w latach 2019-2020 a 2023, 
 
01:27:49.198 --> 01:27:53.521 
bo to jest różnica circa 800000,00 złotych. 
 
01:27:55.422 --> 01:27:59.045 

Więc proszę ewentualnie odnosić się czasami tylko do tego 
na co mamy 
 
01:27:59.065 --> 01:28:02.828 
wpływ, a tutaj te cyfry są jednoznaczne i wymierne. 
 
01:28:03.473 --> 01:28:06.538 
Jeśli chodzi o kwestię budownictwa mieszkaniowego, 
 
01:28:06.578 --> 01:28:15.250 
myślę że to Rada dokonała idei i miejsca lokalizacji 
mieszkań 
 
01:28:15.290 --> 01:28:20.084 
komunalnych, ale to też Rada wskazywała, 
 
01:28:20.124 --> 01:28:24.188 
między innymi też nas klub, wiele innych możliwych 
lokalizacji, 
 
01:28:24.208 --> 01:28:27.851 
które, przepraszam, dzisiaj rozmowy się toczą, 
 
01:28:27.911 --> 01:28:31.815 
ale nie zostały one zwieńczone sukcesem jeszcze, 
 
01:28:31.855 --> 01:28:35.859 
chociażby przysłowiowe domy akademickie w Kalsku. 
 
01:28:36.639 --> 01:28:42.305 
To wielokrotnie też ja i mój klub składaliśmy wniosek o 
akademiki 
 
01:28:42.566 --> 01:28:44.688 
przy ulicy Prostej. 
 
01:28:44.748 --> 01:28:48.692 
Sytuacja wówczas covid-owa i inna spowodowała, 
 
01:28:48.732 --> 01:28:52.296 
że te pewne tematy uległy przesunięciu w czasie. 
 
01:28:52.336 --> 01:28:58.422 
Natomiast temat możliwości lokalizacyjnych i realizacji idei 
 
01:28:59.593 --> 01:29:02.354 
poszerzenia liczby mieszkań dla mieszkańców, 
 
01:29:02.414 --> 01:29:06.976 
bo to jest clou całej sytuacji, nam nie przybyły żadne 
mieszkania 
 
01:29:07.036 --> 01:29:08.757 
w danym okresie. 
 
01:29:08.797 --> 01:29:13.518 
Działania, które podjęła Rada dotyczyły tylko mieszkań 
wykupowanych 
 
01:29:13.578 --> 01:29:17.140 
od syndyka, ale to była pomoc dla ulicy mieszkańców 
Styczniowej, 
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01:29:17.180 --> 01:29:20.281 
ale to było za tej kadencji poprzedniej. 
 
01:29:20.321 --> 01:29:27.833 
Więc ważnym jest to, abyśmy dobrnęli w końcu do z efektu 
końcowego, 
 
01:29:27.873 --> 01:29:31.157 
czyli żeby te mieszkania komunalne po prostu dla tych 
mieszkańców 
 
01:29:31.197 --> 01:29:32.519 
zaczęły powstawać. 
 
01:29:32.579 --> 01:29:37.024 
A kiedy to będzie, no to będziemy musieli cierpliwie czekać 
na rozwój 
 
01:29:37.064 --> 01:29:39.446 
sytuacji. Dziękuję bardzo. 
 
01:29:39.466 --> 01:29:40.968 
- Dziękuję bardzo. Proszę Panie Burmistrzu. 
 
01:29:45.353 --> 01:29:47.975 
- Tak sobie myślę, że jedną rzecz muszę jeszcze 
powiedzieć. 
 
01:29:47.995 --> 01:29:53.617 
Szanowni Państwo, Panie Sebastianie, akademiki, 
 
01:29:53.677 --> 01:29:59.140 
zresztą te sulechowskie również, to warto by tutaj było 
wiedzieć, 
 
01:29:59.160 --> 01:30:01.621 
że tylko raz dostaliśmy oficjalną odpowiedź i to była 
odpowiedź 
 
01:30:01.661 --> 01:30:05.583 
negatywna na nasz wniosek. 
 
01:30:05.623 --> 01:30:07.604 
I teraz trochę uchylę rąbka tajemnicy. 
 
01:30:07.764 --> 01:30:10.646 
Tu zadałem Panu Wojtkowi pytanie, czy będzie to 
problemem. 
 
01:30:10.706 --> 01:30:12.466 
Powiedział, że nie. 
 
01:30:12.526 --> 01:30:16.448 
Rozmowy kuluarowe prowadziliśmy od grudnia 2018 roku, 
od momentu 
 
01:30:16.488 --> 01:30:20.149 
kiedy zostałem burmistrzem, a prowadził je Pan Wojciech 
Szefner 
 
01:30:20.189 --> 01:30:21.990 
z Uniwersytetem Zielonogórskim. 
 

01:30:22.030 --> 01:30:26.252 
Kuluarowe, takie, na które ja się nigdy powoływać nie 
mogę. 
 
01:30:26.292 --> 01:30:29.913 
Dzisiaj możemy powiedzieć, że prawdopodobnie skończy 
się to sukcesem, 
 
01:30:30.013 --> 01:30:34.315 
ale nie możemy mówić o rzeczach, które nie mają 
odzwierciedlenia 
 
01:30:34.355 --> 01:30:37.821 
w dokumentach. 
 
01:30:37.881 --> 01:30:40.282 
Problemem i myślę, że ten covid-owy okres oczywiście 
pewnie spowolnił 
 
01:30:40.322 --> 01:30:43.463 
akurat kwestie z oczywistych powodów, 
 
01:30:43.543 --> 01:30:50.105 
bo tam zostały zakwaterowane osoby z Ukrainy w 
budynkach 
 
01:30:50.145 --> 01:30:52.846 
uniwersyteckich i są tam do dzisiaj zresztą. 
 
01:30:52.906 --> 01:30:56.648 
Natomiast pamiętajcie Państwo, ja to często też mówię, 
 
01:30:56.688 --> 01:31:00.489 
że nie wszystkie rzeczy robimy do kamer i wtedy ich 
skuteczność jest 
 
01:31:00.509 --> 01:31:02.917 
zdecydowanie większa. 
 
01:31:02.957 --> 01:31:05.918 
Rozmowy były prowadzone od pięciu lat w tym 
konkretnym zakresie, 
 
01:31:05.958 --> 01:31:11.841 
Panie Sebastianie, i nie w oparciu o te jakby oficjalnie 
znane 
 
01:31:12.221 --> 01:31:15.422 
rzeczy, okoliczności, o których Pan mówi. 
 
01:31:15.702 --> 01:31:19.364 
Natomiast pamiętajcie również, że każda zmiana, 
 
01:31:19.404 --> 01:31:21.665 
tak można powiedzieć, uczelnia jest autonomiczna, 
 
01:31:21.685 --> 01:31:23.765 
ale nie do końca. 
 
01:31:23.805 --> 01:31:29.967 
Tam również musi być akceptacja na poziomie 
ogólnokrajowym 
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01:31:30.047 --> 01:31:32.047 
i stąd pewne rzeczy wyglądają tak a nie inaczej. 
 
01:31:32.187 --> 01:31:33.948 
Dziękuję. 
 
01:31:34.008 --> 01:31:35.048 
- Dziękuję. 
 
01:31:35.088 --> 01:31:37.468 
Nie widzę więcej głosów w tym punkcie. 
 
01:31:37.508 --> 01:31:40.569 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
01:31:40.589 --> 01:31:43.790 
rozpatrzenie i głosowanie projektu uchwały w sprawie 
udzielenia 
 
01:31:43.830 --> 01:31:46.790 
Burmistrzowi Sulechowa wotum zaufania, 
 
01:31:46.830 --> 01:31:50.795 
druk numer 837. 
 
01:31:50.795 --> 01:31:54.119 
Szanowni Państwo, Panie Bartku, bardzo proszę o 
poddanie 
 
01:31:54.159 --> 01:31:57.882 
pod głosowanie wotum zaufania, a Państwa Radnych o 
oddanie głosu 
 
01:31:57.922 --> 01:32:05.509 
na swoich urządzeniach. 
 
01:32:05.630 --> 01:32:09.153 
Za 16 radnych, dwóch radnych było przeciw, 
 
01:32:09.213 --> 01:32:10.534 
jeden radny się wstrzymał. 
 
01:32:10.574 --> 01:32:13.978 
Panie Burmistrzu, udzielono Panu wotum zaufania. 
 
01:32:14.018 --> 01:32:27.004 
Gratuluję. [oklaski] Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego 
punktu, 
 
01:32:27.024 --> 01:32:30.566 
rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego 
 
01:32:30.606 --> 01:32:36.208 
oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sulechów 
za 2023 rok. Punkt 1. 
 
01:32:36.248 --> 01:32:38.929 
Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu, 
 
01:32:38.969 --> 01:32:42.370 
sprawozdania finansowego, informacji o stanie mienia 
komunalnego 
 

01:32:42.390 --> 01:32:46.392 
Gminy Sulechów za 2023 rok. Bardzo proszę Panie 
Burmistrzu. 
 
01:32:47.826 --> 01:32:49.107 
- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
 
01:32:49.127 --> 01:32:52.751 
szanowni Państwo, ponieważ ja nie chciałbym powtarzać 
rzeczy, 
 
01:32:52.771 --> 01:32:56.275 
które właściwie byłyby takim samym wstępem, 
 
01:32:56.315 --> 01:33:01.881 
jeśli chodzi o wynik finansowy, bo wotum zaufania to 
przedstawiłem. 
 
01:33:01.921 --> 01:33:05.325 
Jeśli Pan pozwoli, od razu przekażę głos Panu Marcinowi i 
przejdziemy 
 
01:33:05.365 --> 01:33:08.769 
do tej części formalnej omówienia budżetu. 
 
01:33:08.809 --> 01:33:09.870 
- Bardzo proszę Panie Skarbniku. 
 
01:33:11.261 --> 01:33:13.423 
- No ja niestety muszę trochę powtórzyć to co Pan 
Burmistrz wcześniej 
 
01:33:13.443 --> 01:33:15.105 
powiedział, żeby Państwa też nie zanudzać, 
 
01:33:15.145 --> 01:33:17.607 
cyfr padło dużo. 
 
01:33:17.627 --> 01:33:20.149 
Przytoczę, przypomnę te najważniejsze rzeczy, 
 
01:33:20.209 --> 01:33:23.432 
czyli wykonanie budżetu na poziomie dochodów 
162000000,00 
 
01:33:23.833 --> 01:33:25.855 
na planowane 170000000,00. 
 
01:33:25.915 --> 01:33:28.537 
Wykonanie budżetu po stronie wydatków 168000000,00, 
 
01:33:28.577 --> 01:33:30.038 
planowane 177000000,00. 
 
01:33:30.058 --> 01:33:31.440 
Planowany deficyt 6700000,00, wykonane 6000000,00. 
 
01:33:37.245 --> 01:33:40.566 
Tu też jako ciekawostkę podam, że pierwszy nasz deficyt 
przy uchwale 
 
01:33:40.606 --> 01:33:45.148 
budżetowej na 2023 rok był na poziomie 18600000,00, 
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01:33:45.688 --> 01:33:48.789 
więc trzykrotnie zmniejszyliśmy deficyt planowany w ciągu 
roku. 
 
01:33:48.869 --> 01:33:51.010 
Ilość zmian było bardzo dużo, tak jak Pan Burmistrz 
powiedział, 
 
01:33:51.670 --> 01:33:53.611 
44 zmiany budżetu. 
 
01:33:53.651 --> 01:33:57.392 
Skończyło się to wynikiem w mojej ocenie bardzo dobrym, 
 
01:33:57.432 --> 01:33:58.793 
gdyby nie ten jednorazowy epizod, 
 
01:33:58.833 --> 01:34:02.534 
który niezależny od nas, mielibyśmy po raz pierwszy chyba 
w historii 
 
01:34:02.814 --> 01:34:04.615 
gminy budżet nadwyżkowy. 
 
01:34:05.135 --> 01:34:08.158 
Nie udało się, ale tutaj Pan Burmistrz postawił wysoką 
poprzeczkę, 
 
01:34:08.198 --> 01:34:13.162 
więc zrobię wszystko, żeby w tym roku udało się ten 
budżet zrobić. 
 
01:34:13.202 --> 01:34:14.343 
I chyba tyle celem wprowadzania. 
 
01:34:14.443 --> 01:34:16.785 
Państwo wszystkie dokumenty macie, 
 
01:34:16.846 --> 01:34:19.548 
zarówno stan mienia komunalnego, sprawozdania 
finansowe, 
 
01:34:19.828 --> 01:34:22.771 
czyli bilans i sprawozdania budżetowe. 
 
01:34:22.851 --> 01:34:27.175 
Dość obszerne dokumenty, więc nie chciałbym tu za 
bardzo cytować. 
 
01:34:27.195 --> 01:34:29.777 
Wprowadzone najważniejsze kwoty Państwo znają. Także 
dziękuję bardzo. 
 
01:34:31.020 --> 01:34:32.481 
- Dziękuję. 
 
01:34:32.521 --> 01:34:33.801 
Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
01:34:33.821 --> 01:34:37.583 
Punkt 2. Przedstawienie uchwały składu orzekającego 
Regionalnej Izbą 

 
01:34:37.623 --> 01:34:40.464 
Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wydania opinii 
 
01:34:40.504 --> 01:34:43.266 
o przedłożonym przez Burmistrza Sulechowa 
sprawozdaniu z wykonania 
 
01:34:43.306 --> 01:34:47.828 
budżetu Gminy Sulechów za 2023 rok oraz informacji o 
stanie mienia 
 
01:34:47.848 --> 01:34:52.450 
Gminy Sulechów na dzień 31 grudnia 2023 roku. 
 
01:34:52.490 --> 01:34:54.010 
Panie Burmistrzu, opinia. Bardzo proszę. 
 
01:34:55.851 --> 01:34:57.472 
- Ja poproszę Pana Skarbnika o odczytanie. 
 
01:34:59.727 --> 01:35:01.369 
- Będzie długo, będzie nudno. 
 
01:35:01.609 --> 01:35:03.451 
Musimy, tak, Pani Mecenas co roku mówi, 
 
01:35:03.471 --> 01:35:05.072 
że musimy, także muszę przeczytać. 
 
01:35:05.253 --> 01:35:07.735 
No na szczęście RIO też to skraca, 
 
01:35:07.795 --> 01:35:10.117 
jest trzy i pół strony, ale muszę całe przeczytać, 
 
01:35:10.158 --> 01:35:13.921 
także można iść po kawę ewentualnie. 
 
01:35:13.981 --> 01:35:19.567 
Uchwała nr 181/2024 składu orzekającego Regionalnej 
Izby 
 
01:35:19.607 --> 01:35:24.412 
Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 2 kwietnia 2024 
roku w sprawie 
 
01:35:24.452 --> 01:35:28.555 
wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Gminy Sulechów 
 
01:35:28.895 --> 01:35:32.218 
za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego. 
 
01:35:32.258 --> 01:35:39.984 
Na podstawie art. 13 pkt 5 i art. 19 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 
7 października 
 
01:35:40.325 --> 01:35:42.907 
1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych, 
 
01:35:42.927 --> 01:35:45.009 
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w związku z art. 267 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 
roku 
 
01:35:45.029 --> 01:35:52.594 
o finansach publicznych, skład orzekający Regionalnej Izby 
 
01:35:52.674 --> 01:35:55.915 
Obrachunkowej w Zielonej Górze w osobach Dominik 
Kamedulski 
 
01:35:55.955 --> 01:35:59.077 
- Przewodniczący, Jarosław Kotowski - członek, 
 
01:35:59.137 --> 01:36:03.319 
Iwona Popiel - członek, opiniuje pozytywnie sprawozdanie 
z wykonania 
 
01:36:03.379 --> 01:36:08.261 
budżetu Gminy Sulechów za 2023 rok wraz z informacją o 
ustanie mienia 
 
01:36:08.301 --> 01:36:10.222 
komunalnego. 
 
01:36:10.982 --> 01:36:13.163 
Uzasadnienie. Skład orzekający Regionalnej Izby 
Obrachunkowej 
 
01:36:13.183 --> 01:36:16.185 
w Zielonej Górze zbadał pod względem formalno-
prawnym sprawozdanie 
 
01:36:16.245 --> 01:36:20.807 
roczne z wykonania budżetu Gminy Sulechów za 2023 rok 
i stwierdza, 
 
01:36:20.847 --> 01:36:24.249 
że sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy 
Sulechów zawiera 
 
01:36:24.289 --> 01:36:28.011 
zestawienie dochodów i wydatków stosownie do art. 267 
ust. 1 pkt 1 ustawy 
 
01:36:28.031 --> 01:36:31.573 
o finansach publicznych. 
 
01:36:31.633 --> 01:36:34.355 
Sprawozdanie uwzględnia dochody i wydatki budżetu w 
szczegółowości 
 
01:36:34.415 --> 01:36:37.538 
określonej jak w uchwale budżetowej, zmiany w planie 
wydatków 
 
01:36:37.558 --> 01:36:40.181 
na realizację programów finansowanych z udziałem 
środków, 
 
01:36:40.221 --> 01:36:44.785 
o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach 
 
01:36:44.805 --> 01:36:48.308 

publicznych dokonane w trakcie roku budżetowego oraz 
stopień 
 
01:36:48.348 --> 01:36:50.290 
zaawansowania realizacji programów wieloletnich, 
 
01:36:50.370 --> 01:36:54.334 
co wypełnia dyspozycję art. 269 ustawy o finansach 
publicznych. 
 
01:36:54.930 --> 01:36:58.353 
Wykazany plan oraz wykonanie dochodów i wydatków 
oraz przychodów 
 
01:36:58.393 --> 01:37:01.735 
i rozchodów budżetu są zgodne z uchwałami 
budżetowymi. 
 
01:37:01.775 --> 01:37:03.896 
Plan wydatków nie został przekroczony. 
 
01:37:03.937 --> 01:37:07.139 
Według stanu na dzień 31 grudnia gmina nie posiadała 
zobowiązań 
 
01:37:07.179 --> 01:37:09.180 
wymagalnych. 
 
01:37:09.260 --> 01:37:11.602 
Burmistrz Sulechowa przedstawił także sprawozdania z 
wykonania planów 
 
01:37:11.622 --> 01:37:13.663 
finansowych samorządowych instytucji kultury, 
 
01:37:13.703 --> 01:37:18.093 
tj. Biblioteki Publicznej Gminy Sulechów oraz 
Sulechowskiego Domu Kultury. 
 
01:37:18.133 --> 01:37:21.515 
Wykonanie budżetu Gminy Sulechów na podstawie 
sprawozdawczości 
 
01:37:22.116 --> 01:37:26.398 
za 2023 rok przedstawia poniższe zestawienie. 
 
01:37:26.458 --> 01:37:30.141 
Dochody ogółem. Plan 170186271,89 zł, wykonanie 
161709254,02 zł, 
 
01:37:31.482 --> 01:37:33.403 
to jest 95% wykonania. 
 
01:37:33.423 --> 01:37:40.967 
Dochody bieżące. 
 
01:37:41.027 --> 01:37:43.689 
Plan po zmianach 139491311,36 zł, wykonanie 
139899631,06 zł, 
 
01:37:44.990 --> 01:37:46.511 
to jest 100,3%. 
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01:37:46.531 --> 01:37:48.433 
Dochody majątkowe. Plan po zmianach 30694960,53 zł, 
 
01:37:49.754 --> 01:37:52.896 
wykonanie 21809622,96, to jest 71,1%. 
 
01:38:09.108 --> 01:38:12.229 
W tym ze sprzedaży majątku plan po zmianach 
9394326,00, 
 
01:38:14.931 --> 01:38:22.574 
wykonanie 9552439,62 zł, to jest 101,7%. 
 
01:38:22.614 --> 01:38:24.615 
Dochody z tytułu środków unijnych i zagranicznych, 
 
01:38:24.635 --> 01:38:33.374 
w tym plan po zmianach 3218666,08 zł, wykonanie 
2466505,92 zł, 
 
01:38:37.035 --> 01:38:39.196 
to jest 76,6%. 
 
01:38:39.256 --> 01:38:41.757 
Finansowanie programów i projektów ze środków 
unijnych. 
 
01:38:41.777 --> 01:38:43.878 
Planowane 3217674,46 zł, wykonanie 2465514,36 zł, 
 
01:38:45.198 --> 01:38:54.442 
to jest 76,6%. 
 
01:38:54.502 --> 01:38:56.343 
Współfinansowanie programów i projektów unijnych. 
 
01:38:56.383 --> 01:39:00.685 
Planowane 991,62 zł, wykonanie 991,62 zł, 
 
01:39:01.085 --> 01:39:02.926 
to jest 100% planu. 
 
01:39:02.986 --> 01:39:04.127 
Wydatki ogółem. 
 
01:39:04.167 --> 01:39:06.848 
Planowane 176914704,82 zł, wykonanie 167718631,52 zł, 
 
01:39:08.069 --> 01:39:09.129 
to jest 94,8%. 
 
01:39:20.515 --> 01:39:21.795 
Wydatki bieżące. 
 
01:39:22.535 --> 01:39:28.396 
Planowane 140194848,32 zł, wykonanie 135842310,31 zł, 
 
01:39:31.897 --> 01:39:34.337 
to jest 94,9%. 
 
01:39:34.377 --> 01:39:36.938 
Wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczone. 
 

01:39:36.998 --> 01:39:40.418 
Planowane 60603078,65 zł, wykonanie 59453716,85 zł, 
 
01:39:41.759 --> 01:39:49.880 
to jest 98,1%. 
 
01:39:49.920 --> 01:39:51.100 
Dotacje na zadanie bieżące. 
 
01:39:51.160 --> 01:39:56.961 
Planowane 11100625,88 zł, wydatkowane 10889969,56 
zł, 
 
01:40:01.202 --> 01:40:03.963 
to jest 98,1%. 
 
01:40:03.983 --> 01:40:05.003 
Wydatki na obsługę długu. 
 
01:40:05.043 --> 01:40:13.005 
Planowane 1200000,00, wydatkowane 876098,67 zł, to 
jest 73,0%. 
 
01:40:15.485 --> 01:40:16.626 
Wydatki majątkowe. 
 
01:40:16.706 --> 01:40:22.150 
Planowane 33719856,50 zł, wydatkowane 31876321,21 
zł, 
 
01:40:25.913 --> 01:40:28.335 
to jest 94,5%. 
 
01:40:28.696 --> 01:40:30.397 
Wydatki na inwestycje i zakupy inwestycyjne. 
 
01:40:30.457 --> 01:40:37.062 
Planowane 33719856,50 zł, wydatkowane 31876321,21 
zł, 
 
01:40:41.526 --> 01:40:43.868 
to jest 94,5%. 
 
01:40:43.908 --> 01:40:47.553 
Wydatki na programy z udziałem środków unijnych i 
zagranicznych. 
 
01:40:47.593 --> 01:40:54.603 
Planowane 4846707,86 zł, wydatkowane 4730222,90 zł, 
 
01:40:58.067 --> 01:41:00.710 
to jest 97,6%. 
 
01:41:00.750 --> 01:41:02.691 
Finansowanie programów i projektów ze środków 
unijnych. 
 
01:41:02.731 --> 01:41:09.094 
Planowane 3871788,11 zł, wydatkowane 3820658,93 zł, 
 
01:41:13.576 --> 01:41:14.816 
to jest 98,7%. 
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01:41:14.836 --> 01:41:17.997 
Współfinansowanie programów i projektów ze środków 
unijnych. 
 
01:41:18.057 --> 01:41:26.701 
Planowane 974919,75 zł, wydatkowane 990563,97 zł, 
 
01:41:29.003 --> 01:41:31.184 
to jest 93,3%. 
 
01:41:31.224 --> 01:41:33.865 
Wynik budżetu (nadwyżki lub deficyt). 
 
01:41:33.906 --> 01:41:40.169 
Na planowany w kwocie minus 6728432,93 zł 
 
01:41:40.169 --> 01:41:44.452 
wykonano 6009377,50 zł. 
 
01:41:44.452 --> 01:41:47.253 
Deficyt jest dokładnie taki sam. 
 
01:41:47.273 --> 01:41:53.952 
Przychody ogółem, w tym przychody ogółem 9428432,93 
zł, 
 
01:41:53.952 --> 01:41:59.721 
wykonanie 20615700,89 zł, to jest 218,7%. 
 
01:42:03.303 --> 01:42:05.305 
W tym niewykorzystane środki pieniężne, 
 
01:42:05.365 --> 01:42:09.298 
o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach 
publicznych, 
 
01:42:09.298 --> 01:42:16.858 
planowane 1625605,94 zł, wykonanie 1625605,94 zł, 
 
01:42:16.858 --> 01:42:18.334 
to jest 100%. 
 
01:42:18.354 --> 01:42:22.477 
Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 
ustawa 
 
01:42:22.517 --> 01:42:28.315 
o finansach publicznych, planowane 7802826,99 zł, 
 
01:42:28.315 --> 01:42:33.766 
wykonanie 18990094,95 zł, to jest 243,4%. 
 
01:42:35.887 --> 01:42:38.868 
Rozchody ogółem. Na planowane 2700000,00, 
 
01:42:38.948 --> 01:42:41.869 
wykonanie 2700000,00 to jest 100% planu. 
 
01:42:41.929 --> 01:42:45.491 
W tym spłaty kredytów i pożyczek oraz wykup papierów 
wartościowych, 
 
01:42:45.551 --> 01:42:48.172 

na planowane 2700000,00, wykonane 2700000,00, 100% 
planu. 
 
01:42:49.232 --> 01:42:58.455 
Finansowanie planowanego deficytu w kwocie 
6009377,50 zł odbyło się 
 
01:42:58.495 --> 01:43:05.257 
za pomocą wolnych środków w kwocie 4383771,50 zł i 
niewykorzystanych 
 
01:43:05.277 --> 01:43:08.718 
środków pieniężnych, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 
8 ustawy 
 
01:43:08.738 --> 01:43:14.087 
o finansach publicznych w kwocie 1625605,94 zł. 
 
01:43:16.612 --> 01:43:19.333 
Zobowiązania według tytułu dłużnych w kwocie 
10900000,00. 
 
01:43:23.255 --> 01:43:29.391 
Należności oraz wybrane aktywa finansowe 31411307,82 
zł, 
 
01:43:29.391 --> 01:43:35.382 
w tym wymagalne 15900243,59 zł. 
 
01:43:35.422 --> 01:43:39.828 
Wynik operacyjny brutto, równa się dochody bieżące 
minus wydatki bieżące. 
 
01:43:39.868 --> 01:43:49.482 
Na planowane minus 3703536,96 zł, wykonanie 
4057320,75 zł. 
 
01:43:50.083 --> 01:43:51.784 
Dochody bieżące minus wydatki bieżące, 
 
01:43:51.824 --> 01:43:55.606 
plus nadwyżka z lat ubiegłych, plus wolne środki 
wynikające z art. 
 
01:43:55.686 --> 01:43:57.587 
242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. 
 
01:43:57.707 --> 01:44:07.530 
Planowane 5724895,97 zł wykonano w kwocie 
24673021,64 zł. 
 
01:44:08.693 --> 01:44:10.596 
Łączna kwota długu na kres okresu 10000900,00 zł. 
 
01:44:12.238 --> 01:44:17.965 
Budżet gminy zamknął się deficytem w wysokości 
6009377,50 zł przy 
 
01:44:18.005 --> 01:44:27.175 
planowanym deficycie w wysokości 6728432,93 zł Na 
koniec roku 2023 Gmina 
 
01:44:27.235 --> 01:44:29.756 
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Sulechów nie posiadała zobowiązań wymagalnych, 
 
01:44:29.776 --> 01:44:33.137 
natomiast należności wymagalne gminy stanowiły kwotę 
15900243,59 zł. 
 
01:44:36.499 --> 01:44:39.200 
Skład orzekający wskazuje na nieznaczny wzrost 
należności 
 
01:44:39.220 --> 01:44:43.521 
wymagalnych. W porównaniu do roku poprzedniego na 
koniec 2022 roku 
 
01:44:43.582 --> 01:44:46.463 
należności wymagalne wynosiły 15762259,54 zł. 
 
01:44:50.905 --> 01:44:54.148 
Wobec czego Gmina Sulechów działając poprzez swoje 
organy powinna 
 
01:44:54.188 --> 01:44:57.171 
nadal prowadzić działania prawne zmierzające do 
wyegzekwowania 
 
01:44:57.191 --> 01:44:59.353 
należności wymagalnych budżetu gminy. 
 
01:44:59.433 --> 01:45:05.078 
Relacja z art. 242 ustawy o finansach publicznych 
zachowana po 
 
01:45:05.118 --> 01:45:06.599 
stronie planu, jak i wykonania. 
 
01:45:06.639 --> 01:45:08.661 
Łącza kwota długu Gminy Sulechów na dzień 31 grudnia 
2023 roku 
 
01:45:08.701 --> 01:45:13.246 
wynosiła 10900000,00 złotych. 
 
01:45:13.266 --> 01:45:15.948 
Indywidualny wskaźnik spłaty zadłużenia wynikający z art. 
243 ustawa 
 
01:45:16.008 --> 01:45:18.170 
o finansach publicznych został zachowany. 
 
01:45:18.210 --> 01:45:21.573 
W relacjach, o których mowa w art. 243 ustawy o 
finansach publicznych 
 
01:45:22.373 --> 01:45:25.216 
ustawy przedstawia się następująco i są wyliczenia 
procentowe 
 
01:45:25.256 --> 01:45:28.178 
wynikające z tego wskaźnika 243. 
 
01:45:28.178 --> 01:45:30.319 
Burmistrz Sulechowa przedstawił informację o stanie 
mienia gminy 

 
01:45:30.359 --> 01:45:34.241 
według stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku, która zawiera 
dane 
 
01:45:34.261 --> 01:45:41.264 
wskazane w art. 267 ust. 1 pkt 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 
2009 roku 
 
01:45:41.304 --> 01:45:42.484 
o finansach publicznych. 
 
01:45:42.524 --> 01:45:50.433 
Wykaz mienia obrazuje stan majątku jaki gmina posiada, 
 
01:45:50.473 --> 01:45:53.214 
a także dochody z tytułu wykonywania praw własności i 
innych praw 
 
01:45:53.234 --> 01:45:58.196 
majątkowych oraz wykonania posiadania nieruchomości 
uzyskane w 2023 roku. 
 
01:45:58.256 --> 01:46:01.257 
Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Zielonej Górze 
 
01:46:01.317 --> 01:46:03.778 
ocenia, że przedłożone sprawozdanie z wykonania 
budżetu Gminy 
 
01:46:03.798 --> 01:46:07.739 
Sulechów za 2023 rok opracowane zostało zgodnie z 
wymogami wynikające 
 
01:46:07.759 --> 01:46:10.700 
z przepisów ustawy o finansach publicznych i umożliwia 
ocenę 
 
01:46:10.740 --> 01:46:12.061 
wykonania budżetu gminy. 
 
01:46:12.081 --> 01:46:15.642 
Wskazując na powyższe skład orzekający postanowili jak 
na wstępie. 
 
01:46:16.022 --> 01:46:20.045 
Następnie za pouczenie o odwołaniu, a podpisał uchwałę 
Przewodniczący 
 
01:46:20.065 --> 01:46:22.186 
składu orzekającego, Pan Domini Kamedulski. 
 
01:46:22.227 --> 01:46:24.528 
Dziękuję bardzo. 
 
01:46:24.548 --> 01:46:28.531 
- Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 3. 
 
01:46:28.571 --> 01:46:32.794 
Dyskusja. Bardzo proszę Państwa Radnych o zgłaszanie się 
do dyskusji. 
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01:46:32.814 --> 01:46:34.996 
Ta dyskusja odbyła się przy wotum zaufania, 
 
01:46:35.036 --> 01:46:38.158 
więc tu może się okazać, że nikt się nie zgłosi. 
 
01:46:41.280 --> 01:46:44.562 
Nie widzę. 
 
01:46:44.582 --> 01:46:45.623 
Widzę. Bardzo proszę Panie Burmistrzu. 
 
01:46:47.236 --> 01:46:49.738 
- Więc tak bardzo formalnie chcę Państwa prosić o 
udzielenie 
 
01:46:49.778 --> 01:46:52.513 
absolutorium za rok 2023. Dziękuję. 
 
01:46:52.820 --> 01:46:57.964 
- Dziękuję. 
 
01:46:57.984 --> 01:47:01.213 
Jeszcze ad vocem, tak, Panie... Nie. 
 
01:47:01.273 --> 01:47:06.057 
Ad vocem do siebie ad vocem. [śmiech] Nie widzę więcej 
głosów 
 
01:47:06.097 --> 01:47:08.119 
w dyskusji, więc przechodzimy do punktu czwartego, 
 
01:47:08.159 --> 01:47:10.981 
głosowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i 
zatwierdzenia 
 
01:47:11.001 --> 01:47:15.024 
sprawozdania finansowego Gminy Sulechów wraz ze 
sprawozdaniem 
 
01:47:15.064 --> 01:47:20.328 
z wykonania budżetu Gminy Sulechów za 2023 rok, druk 
numer 838. 
 
01:47:20.328 --> 01:47:23.911 
Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:47:23.931 --> 01:47:26.433 
Na początek zatwierdzenie sprawozdania finansowego. 
 
01:47:32.842 --> 01:47:34.722 
Za 19 radnych. 
 
01:47:34.762 --> 01:47:37.383 
Stwierdzam, że sprawozdanie finansowe zostało 
zatwierdzone 
 
01:47:37.423 --> 01:47:38.463 
jednogłośnie. 
 
01:47:38.503 --> 01:47:40.743 
Przechodzimy do punktu 11. 

 
01:47:40.743 --> 01:47:45.764 
Absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 
Sulechów za 2023 rok. Punkt 1. 
 
01:47:45.784 --> 01:47:49.025 
Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Sulechowie 
 
01:47:49.045 --> 01:47:52.125 
w sprawie absolutorium dla Burmistrza Sulechowa z 
wykonania budżetu 
 
01:47:52.185 --> 01:47:54.406 
za 2023 rok. 
 
01:47:54.466 --> 01:47:57.066 
I tu bardzo proszę Pana Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej, 
 
01:47:57.126 --> 01:48:00.087 
Pana Sebastiana Różyckiego, o przedstawienie wniosku 
Komisji 
 
01:48:00.107 --> 01:48:01.827 
Rewizyjnej. Bardzo proszę Panie Sebastianie. 
 
01:48:03.534 --> 01:48:05.955 
- Wniosek do Rady Miejskiej w Sulechowie w sprawie 
udzielenia 
 
01:48:05.975 --> 01:48:11.639 
absolutorium Burmistrzowi Sulechowa za wykonanie 
budżetu za rok 2023. 
 
01:48:11.639 --> 01:48:16.221 
Zgodnie z treścią art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku 
 
01:48:16.301 --> 01:48:18.722 
o samorządzie gminnym oraz zgodnie z art. 270 ust. 2 i 3 
ustawy 
 
01:48:18.762 --> 01:48:20.463 
z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych, 
 
01:48:29.108 --> 01:48:34.509 
Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Sulechowie w dniu 14 
maja 2024 roku 
 
01:48:34.549 --> 01:48:37.230 
rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała: 
 
01:48:37.310 --> 01:48:42.691 
1) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sulechów za 
rok 2023 wraz 
 
01:48:43.051 --> 01:48:47.512 
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym 
sprawozdaniu; 
 
01:48:47.612 --> 01:48:52.634 
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punkt 2) sprawozdanie finansowe Gminy Sulechów za rok 
2023; 
 
01:48:52.634 --> 01:48:57.095 
i punkt 3) informację o stanie imienia komunalnego Gminy 
Sulechów 
 
01:48:57.135 --> 01:49:04.559 
za rok 2023 według stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku. 
 
01:49:04.599 --> 01:49:07.521 
Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Sulechowie 
pozytywnie opiniuje 
 
01:49:08.081 --> 01:49:13.585 
wykonanie budżetu Gminy Sulechów za rok 2023 i 
wnioskuje do Rady 
 
01:49:13.605 --> 01:49:17.408 
Miejskiej w Sulechowie o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi 
 
01:49:17.468 --> 01:49:18.848 
Sulechowa. 
 
01:49:18.889 --> 01:49:20.950 
Komisja Rewizyjna w wyniku głosowania jawnego, 
 
01:49:21.498 --> 01:49:23.761 
w którym wzięło udziału pięciu członków, 
 
01:49:23.781 --> 01:49:28.767 
przyjęła wyżej wymieniony wniosek stosunkiem głosów za 
5, 
 
01:49:28.767 --> 01:49:33.233 
przeciw 0, wstrzymało się 0 i podpisy komisji Sebastian 
Różycki, 
 
01:49:33.273 --> 01:49:35.196 
Bernard Kamiński, Romuald Modrzyk, 
 
01:49:35.216 --> 01:49:36.678 
Jacek Światły, Piotr Czuba. 
 
01:49:37.178 --> 01:49:40.121 
W załączeniu opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Sulechowie 
 
01:49:40.141 --> 01:49:41.822 
do sprawozdania z wykonania budżetu, 
 
01:49:41.842 --> 01:49:46.205 
informacji o stanie mienia komunalnego i sprawozdania 
finansowego 
 
01:49:46.245 --> 01:49:52.390 
Gminy Sulechów za rok 2023, otrzymała Regionalna Izba 
Obrachunkowa 
 
01:49:52.430 --> 01:49:54.212 
w Zielonej Górze. Dziękuję. 
 

01:49:54.272 --> 01:49:57.014 
- Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 2. 
 
01:49:57.094 --> 01:49:58.936 
Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
 
01:49:58.956 --> 01:50:00.437 
do sprawozdania z wykonania budżetu, 
 
01:50:01.081 --> 01:50:04.285 
informacji o stanie mienia komunalnego i sprawozdania 
finansowego 
 
01:50:04.345 --> 01:50:06.707 
Gminy Sulechów za 2023 rok. 
 
01:50:06.747 --> 01:50:09.420 
I tutaj ponownie poproszę Pana Sebastiana Różyckiego 
 
01:50:09.420 --> 01:50:11.132 
o przedstawienie tej opinii. Bardzo proszę. 
 
01:50:11.450 --> 01:50:13.832 
- Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sulechowie 
 
01:50:13.872 --> 01:50:15.513 
do sprawozdania z wykonania budżetu, 
 
01:50:15.573 --> 01:50:18.795 
informacji o stanie mienia komunalnego i sprawozdania 
finansowego 
 
01:50:18.835 --> 01:50:21.537 
gminy za rok 2023. 
 
01:50:21.537 --> 01:50:25.100 
Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Sulechowie 
funkcjonująca 
 
01:50:25.140 --> 01:50:27.841 
w składzie Sebastian Różyński, Bernard Kamiński, 
 
01:50:27.881 --> 01:50:33.893 
Romuald Modrzyk, Jacek Światły, Piotr Czuba na 
posiedzeniu w dniu 14 maja 
 
01:50:33.893 --> 01:50:38.549 
2024 roku dokonała oceny budżetu Gminy Sulechów 
 
01:50:38.549 --> 01:50:43.649 
za rok 2023, rozpatrując po pierwsze sprawozdanie z 
wykonania budżetu 
 
01:50:43.649 --> 01:50:49.262 
Gminy Sulechów za rok 2023, opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej 
 
01:50:49.262 --> 01:50:52.036 
w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
 
01:50:52.036 --> 01:50:56.369 
Gminy Sulechów za rok 2023, sprawozdania 
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01:50:56.369 --> 01:51:01.672 
finansowe Gminy Sulechów za rok 2023 oraz informacji o 
stanie mienia 
 
01:51:01.732 --> 01:51:08.238 
komunalnego Gminy Sulechów na dzień 31 grudnia 2023 
roku. 
 
01:51:08.278 --> 01:51:11.321 
Komisja Rewizyjna stwierdza, że wykonanie planowanych 
dochodów jest 
 
01:51:11.441 --> 01:51:15.965 
zgodne z planem dochodów oraz ze zmianami 
wprowadzonymi w ciągu roku. 
 
01:51:16.585 --> 01:51:22.731 
Wydatki budżetu w 2023 roku są zgodne z limitem 
wydatków określonych 
 
01:51:22.811 --> 01:51:27.115 
uchwałą budżetową oraz zmianami wprowadzonymi w 
ciągu roku. 
 
01:51:27.135 --> 01:51:30.338 
Szczegółowość sprawozdania z wykonania budżetu 
odpowiada 
 
01:51:30.438 --> 01:51:36.284 
szczegółowości uchwały budżetowej wraz ze zmianami 
dokonanymi w ciągu roku. 
 
01:51:36.304 --> 01:51:39.426 
Komisja Rewizyjna wysłuchała również ustnych wyjaśnień 
Skarbnika 
 
01:51:39.486 --> 01:51:46.552 
Gminy Sulechów i pozytywnie oceniła wykonanie budżetu 
za rok 2023. 
 
01:51:46.552 --> 01:51:48.654 
Komisja Rewizyjna w wyniku głosowania jawnego, 
 
01:51:48.674 --> 01:51:50.555 
w którym wzięło udział pięciu członków 
 
01:51:50.595 --> 01:51:55.741 
komisji pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe 
za rok 2023, 
 
01:51:55.741 --> 01:51:59.925 
sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sulechów za 
rok 2023 
 
01:51:59.925 --> 01:52:03.469 
oraz informację o stanie mienia komunalnego Gminy 
Sulechów 
 
01:52:03.469 --> 01:52:09.989 
na dzień 31 grudnia 2023 roku stosunkiem głosów za 5, 
 
01:52:09.989 --> 01:52:14.295 
przeciw 0, wstrzymało się 0. Uzasadnienie. 

 
01:52:14.815 --> 01:52:18.197 
W wyniku rozpatrzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Sulechów, 
 
01:52:18.237 --> 01:52:22.179 
na które składa się bilans z wykonania budżetu gminy 
sporządzony 
 
01:52:22.199 --> 01:52:27.301 
na dzień 31 grudnia 2023, łączny bilans jednostek 
organizacyjnych 
 
01:52:27.361 --> 01:52:32.704 
Gminy Sulechów sporządzonych na dzień 31 grudnia 2023, 
 
01:52:32.704 --> 01:52:39.587 
łączny rachunek zysków i strat sporządzony na dzień 31 
grudnia 2023, 
 
01:52:39.587 --> 01:52:43.081 
łączne zestawienie zmian funduszu jednostki sporządzone 
 
01:52:43.081 --> 01:52:48.381 
na dzień 31 grudnia 2023, ustalono, że przedłożony 
 
01:52:48.381 --> 01:52:54.326 
bilans z wykonania budżetu za rok 2023 wykazuje po 
stronie aktywów i pasywów 
 
01:52:54.326 --> 01:53:02.902 
kwotę 14546137,20 zł oraz deficyt bilansowy budżetu 
 
01:53:02.902 --> 01:53:08.926 
w kwocie 5607558,55 zł. 
 
01:53:09.413 --> 01:53:15.178 
Sprawozdanie finansowe sporządzone zgodnie z ustawą z 
dnia 29 września 
 
01:53:15.698 --> 01:53:22.703 
1994 roku o rachunkowości, ustawą z dnia 27 sierpnia 
2009 o finansach 
 
01:53:22.743 --> 01:53:26.086 
publicznych oraz rozporządzeniem Ministra Finansów z 
dnia 5 lipca 
 
01:53:28.187 --> 01:53:32.510 
2010 w sprawie szczegółowych zasad rachunkowości oraz 
planów kont dla 
 
01:53:32.571 --> 01:53:37.634 
budżetu państwa, jednostek samorządu terytorialnego, 
 
01:53:37.674 --> 01:53:41.717 
jednostek budżetowych, samorządowych zakładów 
budżetowych, 
 
01:53:41.777 --> 01:53:46.061 
państwowych funduszy celowych oraz państwowych 
jednostek budżetowych 
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01:53:46.121 --> 01:53:50.004 
mających siedzibę poza granicami Rzeczypospolitej 
Polskiej. 
 
01:53:50.424 --> 01:53:54.068 
W wyniku analizy sprawozdania rocznego z wykonania 
budżetu Gminy 
 
01:53:54.108 --> 01:53:58.432 
Sulechów za rok 2023 pod kątem celowości wydatków, 
 
01:53:58.492 --> 01:54:03.217 
gospodarności i prawidłowości realizacji uchwał 
związanych z budżetem 
 
01:54:03.257 --> 01:54:07.761 
gminy oraz na podstawie informacji uzyskanych od 
Skarbnika Gminy 
 
01:54:07.841 --> 01:54:14.245 
ustalono, że 1) w 2023 roku uchwalony przez Radę Miejską 
w Sulechowie 
 
01:54:14.305 --> 01:54:18.728 
budżet po uwzględnieniu zmian w ciągu roku został 
zrealizowany po 
 
01:54:18.768 --> 01:54:20.028 
stronie dochodów. 
 
01:54:20.069 --> 01:54:23.510 
Dochody bieżące wykonanie 139899631,06 zł. 
 
01:54:28.873 --> 01:54:33.396 
Realizacja planu po zmianach wynosiła 100,29%. 
 
01:54:33.476 --> 01:54:35.637 
Udział tych dochodów stanowi 86,51%. 
 
01:54:38.278 --> 01:54:42.200 
Jeśli chodzi o dochody majątkowe, wykonanie stanowiło 
21809622,96 zł. 
 
01:54:47.322 --> 01:54:50.023 
Realizacja planu po zmianach stanowiła 71,05%, 
 
01:54:53.084 --> 01:54:55.666 
a udział w dochodach całościowych stanowił 13,49%. 
 
01:54:57.746 --> 01:55:00.287 
Razem dochody ogółem wyniosły 161709254,02 zł. 
 
01:55:07.111 --> 01:55:12.176 
Realizacja planu po zmianach wyniosła 95,02%, 
 
01:55:12.256 --> 01:55:14.898 
a udział tych dochodów jest stuprocentowy. 
 
01:55:14.979 --> 01:55:20.784 
Punkt 2) w 2023 roku uchwalony przez Radę Miejską w 
Sulechowie budżet 
 
01:55:20.824 --> 01:55:25.128 

po udzieleniu zmian, uwzględnieniu zmian w ciągu roku 
został 
 
01:55:25.188 --> 01:55:27.170 
zrealizowany po stronie wydatków. 
 
01:55:27.210 --> 01:55:29.032 
Jeśli chodzi o wydatki bieżące 
 
01:55:29.072 --> 01:55:41.663 
wykonanie to 135842310,31 zł. Realizacja planu po 
zmianach stanowiła 94,87%, 
 
01:55:41.663 --> 01:55:46.358 
a udział tych wydatków stanowił ogółem 80,99%. 
 
01:55:46.358 --> 01:55:55.763 
Wydatki majątkowe. Wykonanie wyniosło 31876321,21 zł. 
 
01:55:56.177 --> 01:56:01.300 
W realizacji planu po zmianach stanowiły one 94,53%, 
 
01:56:01.360 --> 01:56:07.863 
zaś udział wydatków majątkowych stanowił ogółem 
19,01%. 
 
01:56:07.943 --> 01:56:17.457 
Razem wydatki ogółem wyniosły w wykonaniu 
167718631,52 zł, 
 
01:56:17.457 --> 01:56:22.315 
realizacja tego planu po zmianach stanowiła 94,8. 
 
01:56:22.315 --> 01:56:25.452 
Natomiast udział stanowi całkowite 100%. 
 
01:56:25.452 --> 01:56:36.838 
Punkt 3) przychody w 2023 roku zrealizowano w łącznej 
kwocie 20615700,89 zł, 
 
01:56:36.838 --> 01:56:41.455 
co stanowi 218,65% planu, w tym 
 
01:56:42.217 --> 01:56:48.242 
niewykorzystane środki pieniężne, o którym mowa w art. 
217 ust. 2 pkt 8 
 
01:56:48.288 --> 01:56:51.264 
ustawy o finansach publicznych, to 1625605,94 zł, 
 
01:56:55.788 --> 01:57:01.973 
wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 
ustawy 
 
01:57:02.033 --> 01:57:04.575 
o finansach publicznych kwota 18990094,95 zł. 
 
01:57:10.679 --> 01:57:16.979 
Punkt 4) rozchody w 2023 roku zrealizowano w łącznej 
kwocie 
 
01:57:17.259 --> 01:57:23.564 
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2700000,00, co stanowi 100% planu, w tym spłata 
kredytów i pożyczek, 
 
01:57:23.624 --> 01:57:28.607 
wykup papierów wartościowych 2700000,00 złotych. 
 
01:57:28.687 --> 01:57:34.952 
Punkt 5) budżet Gminy Sulechów w 2023 roku, na 
planowany deficyt 
 
01:57:34.972 --> 01:57:46.080 
w kwocie 6728432,93 zł zamknął się ostatecznie deficytem 
mniejszym 
 
01:57:46.161 --> 01:57:47.261 
w kwocie 6009377,50 zł. 
 
01:57:52.326 --> 01:57:57.590 
Punkt 6) kwota zadłużenia z tytułu emisji obligacji na dzień 
31 grudnia 
 
01:57:57.670 --> 01:58:01.093 
2023 wyniosła 10900000,00 zł. 
 
01:58:03.375 --> 01:58:09.280 
Punkt 7) stan należności wymagalnych dla Gminy 
Sulechów na dzień 31 grudnia 
 
01:58:10.942 --> 01:58:13.865 
2023 roku wynosił 15900243,59 zł. 
 
01:58:19.843 --> 01:58:23.345 
Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Sulechowie zapoznała 
się 
 
01:58:23.385 --> 01:58:29.329 
z informacją o stanie mienia komunalnego według stanu 
na dzień 31 grudnia 
 
01:58:29.770 --> 01:58:32.291 
2023 roku, która zawiera wszystkie dane, 
 
01:58:32.351 --> 01:58:35.994 
o których mowa w art. 267 ust. 1 pkt 3 ustawy z dnia 27 
sierpnia 2009 roku 
 
01:58:36.174 --> 01:58:37.335 
o finansach publicznych. 
 
01:58:43.039 --> 01:58:48.265 
Przedmiotowa informacja zawiera dane dotyczące 
przysługujących 
 
01:58:48.325 --> 01:58:54.173 
jednostce praw własności innych niż własność praw 
majątkowych 
 
01:58:54.233 --> 01:58:56.035 
i posiadania. 
 
01:58:56.115 --> 01:58:59.599 
Dane o zmianach w stanie mienia komunalnego od dnia 
złożenia 

 
01:58:59.639 --> 01:59:03.663 
poprzedniej informacji, dane o dochodach uzyskiwanych z 
tytułu 
 
01:59:03.703 --> 01:59:09.366 
wykonania prawa własności i innych praw majątkowych 
oraz wykonywania 
 
01:59:09.447 --> 01:59:10.947 
posiadania. 
 
01:59:11.008 --> 01:59:14.370 
Ponadto przedstawia również inne dane i informacje o 
zdarzeniach 
 
01:59:14.430 --> 01:59:18.913 
mających wpływ na stan mienia jednostki samorządu 
terytorialnego. 
 
01:59:18.993 --> 01:59:23.396 
I podpisy z Komisji Rewizyjnej złożyło 
pięciu członków. Sulechów, 14 maja 2024. Dziękuję. 
 
01:59:27.599 --> 01:59:30.742 
- Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 3. 
 
01:59:31.382 --> 01:59:34.305 
Przedstawienie uchwały składu orzekającego Regionalnej 
Izby 
 
01:59:34.345 --> 01:59:37.187 
Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wydania opinii 
o wniosku 
 
01:59:37.227 --> 01:59:39.749 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sulechowie o 
udzielenie 
 
01:59:39.789 --> 01:59:43.613 
Burmistrzowi Sulechowa absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu gminy 
 
01:59:43.653 --> 01:59:46.135 
za rok 2023. 
 
01:59:46.135 --> 01:59:49.478 
I tutaj Panie Radny, też to Pan przedstawi. 
 
01:59:49.518 --> 01:59:53.241 
Bardzo proszę, Pan Radny Sebastian Różycki - 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 
 
01:59:53.465 --> 01:59:56.507 
- Uchwała nr 304/2024 rok 
 
01:59:56.507 --> 01:59:59.429 
składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Zielonej 
 
01:59:59.469 --> 02:00:05.774 
Górze z dnia 16 maja 2024 w sprawie wydania opinii o 
wniosku Komisji 
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02:00:05.814 --> 02:00:08.336 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sulechowie w sprawie 
udzielenia 
 
02:00:08.396 --> 02:00:14.020 
absolutorium Burmistrzowi Sulechowa za wykonanie 
budżetu za rok 2023. 
 
02:00:14.020 --> 02:00:18.223 
Skład orzekający RIO w Zielonej Górze w osobach Dominik 
Kamedulski 
 
02:00:18.263 --> 02:00:20.385 
- Przewodniczący, Lidia Jaworska - członek, 
 
02:00:20.445 --> 02:00:24.969 
Tomasz Witkowski - członek, działając na podstawie art. 13 
pkt 8 
 
02:00:25.149 --> 02:00:32.695 
i art. 19 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 7 października 1992 roku 
 
02:00:32.795 --> 02:00:36.838 
o regionalnych izbach obrachunkowych (tekst jednolity, 
 
02:00:37.538 --> 02:00:42.236 
Dziennik Ustaw z 2023 roku, poz. 1325) 
 
02:00:42.236 --> 02:00:49.486 
w związku z art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
 
02:00:49.547 --> 02:00:52.128 
o samorządzie gminnym (tekst jednolity, 
 
02:00:52.308 --> 02:00:59.053 
Dziennik Ustaw z 2024 roku, poz. 609 ze zmianami) po 
zapoznaniu się 
 
02:00:59.073 --> 02:01:02.894 
z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Sulechowie opiniuje 
 
02:01:02.954 --> 02:01:07.096 
pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Sulechowie 
 
02:01:07.116 --> 02:01:11.057 
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Sulechowa z wykonania 
 
02:01:11.117 --> 02:01:15.444 
budżetu za rok 2023. Uzasadnienie. 
 
02:01:15.679 --> 02:01:19.301 
Po przeanalizowaniu wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej 
 
02:01:19.341 --> 02:01:24.444 
w Sulechowie z dnia 14 maja 2024 w sprawie udzielenia 
absolutorium 
 
02:01:24.504 --> 02:01:29.648 

Burmistrzowi Sulechowa z wykonania budżetu za rok 2023 
stwierdzono, 
 
02:01:29.708 --> 02:01:32.951 
że Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się ze sprawozdaniem 
z wykonania 
 
02:01:33.011 --> 02:01:39.016 
budżetu za rok 2023 wraz z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej 
 
02:01:39.076 --> 02:01:43.420 
o tym sprawozdaniu, sprawozdaniem finansowym oraz 
instrukcją o stanie 
 
02:01:43.440 --> 02:01:47.524 
mienia Gminy Sulechów pozytywnie opiniuje wykonanie 
budżetu za 2023 rok 
 
02:01:49.345 --> 02:01:52.406 
i wnioskuje do Rady Miejskiej w Sulechowie o udzielenie 
absolutorium 
 
02:01:52.466 --> 02:01:54.306 
Burmistrzowi Sulechowa. 
 
02:01:54.326 --> 02:01:57.707 
Komisja Rewizyjna dokonując oceny wykonania budżetu 
Gminy Sulechów 
 
02:01:57.747 --> 02:02:00.107 
zapoznała się ze wszystkimi dokumentami, 
 
02:02:00.147 --> 02:02:06.448 
o których mowa w art. 270 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 
2009 
 
02:02:06.508 --> 02:02:09.349 
o finansach publicznych (tekst jednolity, 
 
02:02:09.389 --> 02:02:14.006 
Dziennik Ustaw z 2023 roku, poz. 1270 
 
02:02:14.006 --> 02:02:18.654 
ze zmianami) skład orzekający Regionalnej Izby 
Obrachunkowej 
 
02:02:18.694 --> 02:02:21.898 
w Zielonej Górze, który opiniował sprawozdanie roczne z 
wykonania 
 
02:02:21.978 --> 02:02:26.342 
budżetu Gminy Sulechów nie zgłosił uwag do 
przedłożonych dokumentów. 
 
02:02:26.382 --> 02:02:33.830 
Uchwała nr 181/2024 z dnia 2 kwietnia 2024. 
 
02:02:33.830 --> 02:02:38.472 
Mając powyższe na uwadze skład orzekający postanowił 
jak z sentencji 
 
02:02:38.512 --> 02:02:44.375 
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zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 7 października 1992 
 
02:02:44.395 --> 02:02:48.357 
o regionalnych izbach obrachunkowych, od niniejszej 
uchwały składu 
 
02:02:48.417 --> 02:02:53.659 
orzekającego przysługuje prawo odwołania się do 
Kolegium Regionalnego 
 
02:02:53.699 --> 02:02:57.941 
Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w terminie 14 dni od 
dnia jej 
 
02:02:58.001 --> 02:02:59.341 
doręczenia. 
 
02:02:59.381 --> 02:03:05.224 
Podpisano Przewodniczący składu orzekającego Dominik 
Kamedulski. Dziękuję. 
 
02:03:05.264 --> 02:03:08.487 
- Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 4. 
 
02:03:08.527 --> 02:03:12.950 
Dyskusja. Szanowni Państwo, otwieram dyskusję 
dotyczącą absolutorium 
 
02:03:12.970 --> 02:03:17.934 
dla Burmistrza Sulechowa i ta dyskusja była przy wotum 
zaufania, 
 
02:03:17.954 --> 02:03:19.555 
dlatego widzę, że nikt się nie zgłasza. 
 
02:03:19.595 --> 02:03:22.717 
Zatem przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 5. 
 
02:03:22.777 --> 02:03:25.679 
Głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielania 
absolutorium 
 
02:03:25.719 --> 02:03:31.392 
Burmistrzowi Sulechowa za 2023 rok, druk numer 839. 
 
02:03:31.392 --> 02:03:40.499 
Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
02:03:40.559 --> 02:03:43.121 
Za 19 radnych. 
 
02:03:43.201 --> 02:03:46.244 
Stwierdzam, że udzieliliśmy Panu Burmistrzowi 
absolutorium 
 
02:03:46.284 --> 02:03:47.545 
jednogłośnie. 
 
02:03:47.645 --> 02:03:56.952 
Bardzo gratuluję Panie Burmistrzu. [oklaski] Bardzo proszę 
Panie Burmistrzu. 
 

02:03:59.908 --> 02:04:01.168 
- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
 
02:04:01.188 --> 02:04:04.429 
szanowni Państwo, chciałem Wam wszystkim raz jeszcze 
serdecznie 
 
02:04:04.469 --> 02:04:06.890 
podziękować za ten czas, który jest już za nami. 
 
02:04:06.930 --> 02:04:11.571 
Prosić o to, abyśmy wspólnie dla dobra naszych 
mieszkańców 
 
02:04:11.611 --> 02:04:15.272 
z radością, ochotą do pracy, spoglądali na to, 
 
02:04:15.332 --> 02:04:16.392 
co przed nami. 
 
02:04:16.432 --> 02:04:19.373 
Na pewno trudnych decyzji, trudnych rozmów będzie 
wiele, 
 
02:04:19.433 --> 02:04:22.554 
ale od tego też tutaj wszyscy jesteśmy. 
 
02:04:22.594 --> 02:04:25.875 
Raz jeszcze dziękuję moim współpracownikom i tym 
najbliższym, 
 
02:04:25.935 --> 02:04:29.257 
ale również wszystkim pracownikom Urzędu podległych 
jednostek, 
 
02:04:29.317 --> 02:04:32.560 
bo zamknięcie budżetu to jest zawsze praca, 
 
02:04:32.580 --> 02:04:36.783 
praca zdecydowanie zespołowa, a taka powinna być praca 
w samorządzie. 
 
02:04:36.823 --> 02:04:38.464 
Bardzo wszystkim Państwu dziękuję. 
 
02:04:40.405 --> 02:04:43.848 
- Dziękuję Panie Burmistrzu, jeszcze raz gratuluję. 
 
02:04:43.888 --> 02:04:45.369 
Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
02:04:45.449 --> 02:04:46.590 
Punkt 12. 
 
02:04:47.684 --> 02:04:50.386 
Rozpatrzenie i głosowanie projektów uchwał. 
 
02:04:50.426 --> 02:04:53.948 
Na początek druk numer 840 o zmianie uchwały w sprawie 
emisji 
 
02:04:54.028 --> 02:04:56.629 
obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, 
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02:04:56.669 --> 02:04:57.970 
nabywania i wykupu. 
 
02:04:58.010 --> 02:05:00.412 
Czy ktoś z Państwa Radnych lub Pan Burmistrz chciałby 
zabrać głos 
 
02:05:00.452 --> 02:05:02.713 
w tym punkcie? Bardzo proszę, Pan Radny Sebastian 
Różycki. 
 
02:05:05.013 --> 02:05:07.676 
- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 
 
02:05:07.736 --> 02:05:14.042 
Szanowna Rado, zaproponowana w projekcie uchwały 
kwota w stosunku 
 
02:05:14.082 --> 02:05:17.226 
do wielkości dochodów, które generujemy jest znikoma. 
 
02:05:17.346 --> 02:05:20.132 
Rozmawiamy o kwocie 300000,00 złotych. 
 
02:05:20.172 --> 02:05:25.593 
W dobie kiedy za chwileczkę będziemy w budżecie 
głosować zmiany 
 
02:05:25.633 --> 02:05:30.174 
dotyczące z większego wynagrodzenia za przygotowanie 
dokumentacji 
 
02:05:30.214 --> 02:05:35.915 
projektowych, uważam, że warto byłoby się podchylić nad 
następującą 
 
02:05:35.975 --> 02:05:41.156 
kwestią, aby tą kwotę 300000,00 złotych zamiast 
przeznaczyć 
 
02:05:41.196 --> 02:05:45.657 
na wcześniejszą spłatę zobowiązania, a miejmy na uwadze, 
 
02:05:45.697 --> 02:05:49.058 
że ta dokumentacja projektowa trwa sporo czasu, 
 
02:05:49.118 --> 02:05:54.741 
zrealizować jedno bądź kilka zadań wymienionych w 
Wieloletniej 
 
02:05:54.981 --> 02:05:57.162 
Prognozie Finansowej. 
 
02:05:57.202 --> 02:05:59.884 
Wydaje mi się najbardziej sensowne, 
 
02:05:59.984 --> 02:06:03.346 
aby zamiast tą kwotę 300000,00 na spłatę, 
 
02:06:03.386 --> 02:06:09.350 
przeznaczyć ją na realizację następującego zadania 
wymienionego w WPF. 

 
02:06:09.450 --> 02:06:14.754 
Chodzi o ulicę na Krężołach, bo to jest odpowiednik tej 
kwoty, 
 
02:06:14.834 --> 02:06:18.218 
a mianowicie budowa dróg Anyżowa... 
 
02:06:18.618 --> 02:06:20.139 
Przepraszam, to nie to. 
 
02:06:20.200 --> 02:06:23.262 
Budowa dróg Gdańska, Cicha, Łąkowa, 
 
02:06:23.323 --> 02:06:26.205 
Młyńska, Żytnia, Rzepakowa, Pszenna, 
 
02:06:26.265 --> 02:06:29.128 
Jęczmienna, Gryczana, ulica Makowa, 
 
02:06:29.168 --> 02:06:31.611 
Rolnicza, Chabrowa, Żniwna w Krężołach. 
 
02:06:32.231 --> 02:06:34.832 
Dlaczego uważam, że to zadanie a nie inne? 
 
02:06:34.892 --> 02:06:37.533 
Możecie Państwo zaproponować inne rozwiązania, 
 
02:06:37.613 --> 02:06:41.354 
bo mamy też takie po 50000,00, 70000,00. 
 
02:06:41.394 --> 02:06:46.096 
Ja tutaj jestem skłonny ulec też kompromisowi i możemy 
się dogadać. 
 
02:06:46.136 --> 02:06:48.877 
Dlaczego te ulice akurat zaproponowałem. 
 
02:06:48.897 --> 02:06:52.258 
Po pierwsze odpowiadają wielkości kwoty, 
 
02:06:52.298 --> 02:06:57.120 
która została zaproponowana przez Burmistrza jeśli chodzi 
o spłatę 
 
02:06:57.240 --> 02:07:00.962 
tych obligacji, czyli 300000,00 złotych. 
 
02:07:01.062 --> 02:07:02.682 
Natomiast zadań, jeśli chodzi o ulic, 
 
02:07:02.702 --> 02:07:04.443 
tam mamy bardzo dużo. 
 
02:07:04.503 --> 02:07:08.545 
I już wielokrotnie bywało w historii naszej gminy, 
 
02:07:08.665 --> 02:07:14.007 
że zadania etapowaliśmy, ale przygotowanie takiej 
dokumentacji będzie 
 
02:07:14.067 --> 02:07:18.409 
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krokiem w przyszłość, żeby te tereny po prostu uzbroić w 
drogi, 
 
02:07:18.429 --> 02:07:22.570 
w oświetlenia i w odprowadzenia wód na przyzwoitym 
poziomie. 
 
02:07:22.610 --> 02:07:27.833 
Więc taka jest moja propozycja, żeby pieniądze 
przeznaczone w ramach 
 
02:07:27.893 --> 02:07:33.615 
tej uchwały przeznaczyć na realizację zadania z 
Wieloletniej Prognozy 
 
02:07:33.675 --> 02:07:35.335 
Finansowej. 
 
02:07:35.375 --> 02:07:39.517 
Oszczędności, które są podane w uzasadnieniu 20000,00 
złotych 
 
02:07:39.537 --> 02:07:45.179 
nie mają się nijak do kosztów, które będą wzrastały w 
wyniku bieżącej 
 
02:07:45.199 --> 02:07:48.760 
działalności firm, które realizują tego typu zadania. 
 
02:07:49.200 --> 02:07:53.603 
Nadmieniam, że zadanie, które mamy teraz do 
przegłosowania 
 
02:07:53.643 --> 02:07:57.645 
za chwileczkę w uchwale budżetowej to jest wzrost o 
120000,00 ponad 
 
02:07:58.125 --> 02:08:03.768 
złotych, czyli wzrost opłaty z 480 na 611000,00. 
 
02:08:03.809 --> 02:08:09.692 
Więc wydaje mi się, że te 300000,00 nijak nie wpłynie na 
sytuację 
 
02:08:09.752 --> 02:08:11.353 
zadłużenia naszej gminy. 
 
02:08:11.393 --> 02:08:16.636 
Natomiast pozwoli nam w przyszłości mieć dokumentację 
na kolejne 
 
02:08:16.716 --> 02:08:18.577 
realizacje inwestycji. Dziękuję bardzo. 
 
02:08:19.607 --> 02:08:22.070 
- Dziękuję. Jak rozumiem, jeżeli dobrze odczytuję, 
 
02:08:22.130 --> 02:08:26.135 
to Pan Radny wnioskuje, żebyśmy po prostu nie przyjęli tej 
uchwały, 
 
02:08:26.195 --> 02:08:28.538 
ale nie zgłasza konkretnego wniosku, 

 
02:08:28.578 --> 02:08:30.780 
bo to nie jest ten moment, dopiero przy uchwale 
budżetowej. 
 
02:08:30.820 --> 02:08:33.724 
- Tak. Natomiast też wskazuję na co środki te przeznaczyć, 
 
02:08:33.744 --> 02:08:35.346 
żeby nie trafiły jako wolne środki, 
 
02:08:35.406 --> 02:08:36.847 
tylko były przeznaczone na inwestycję. Dziękuję. 
 
02:08:37.007 --> 02:08:38.269 
- Dziękuję. 
 
02:08:38.309 --> 02:08:39.931 
Bardzo proszę Panie Burmistrzu, ad vocem. 
 
02:08:43.152 --> 02:08:46.073 
- Ja w kontekście czysto finansowym poproszę, 
 
02:08:46.193 --> 02:08:47.954 
aby zabrał głos Pan Marcin Fafuła, 
 
02:08:47.994 --> 02:08:49.495 
widzę, że się zgłosił. 
 
02:08:49.515 --> 02:08:56.438 
Natomiast Panie Sebastianie, bo ja czegoś nie rozumiem. 
 
02:08:56.498 --> 02:08:59.920 
Chce Pan, żebyśmy nie spłacili szybciej zadłużenia, 
 
02:09:02.441 --> 02:09:08.104 
tym samym przetrzymywali kredyt, którego nie 
potrzebujemy, 
 
02:09:08.164 --> 02:09:12.186 
po to, abyśmy najwcześniej w przyszłym roku zapłacili za 
zadanie, 
 
02:09:12.226 --> 02:09:15.947 
które jest i tak będzie zlecone do realizacji. 
 
02:09:15.987 --> 02:09:17.288 
Bo ja to tak rozumiem. 
 
02:09:17.328 --> 02:09:21.649 
Ja zapłacę 20000,00 więcej tylko za tą przyjemność, 
 
02:09:21.689 --> 02:09:22.690 
że zrobię to z kredytu. 
 
02:09:23.782 --> 02:09:26.465 
Przecież to jest w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
 
02:09:26.505 --> 02:09:29.707 
Przecież to oznacza, że to zadanie będzie ogłaszane do 
realizacji, 
 
02:09:29.767 --> 02:09:31.849 
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a płatność na pewno będzie w przyszłym roku. 
 
02:09:32.720 --> 02:09:34.541 
No to ja mogę to odczytać tylko w ten sposób, 
 
02:09:34.581 --> 02:09:37.182 
że chodzi po prostu o to, żeby zapłacić to wprost, 
 
02:09:37.262 --> 02:09:39.783 
jak gdyby mieć w głowie, że to płacę z tych pieniędzy. 
 
02:09:39.803 --> 02:09:41.624 
Bo oczywiście to są szanowni Państwo, 
 
02:09:41.684 --> 02:09:44.425 
czysto wirtualne pieniądze, bo my też nie możemy mówić, 
 
02:09:44.465 --> 02:09:46.686 
że to jest dokładnie ta kupka, to jest tutaj, 
 
02:09:46.766 --> 02:09:50.588 
a tamta tam, ale w praktyce to się do tego sprowadza. 
 
02:09:50.648 --> 02:09:54.410 
My zadanie mamy wpisane w Wieloletniej Prognozie. 
 
02:09:55.866 --> 02:10:01.070 
Jeśli ja coś przegapiłem, to proszę mnie Panie Skarbniku 
naprostować. 
 
02:10:01.110 --> 02:10:04.033 
Ale ja rozumiem, że zadanie jest w Wieloletniej Prognozie, 
 
02:10:04.053 --> 02:10:08.816 
w związku z czym jest ogłaszane do realizacji i nie będzie 
płacone 
 
02:10:08.836 --> 02:10:10.418 
w tym roku. 
 
02:10:10.438 --> 02:10:13.000 
No to ja nie bardzo rozumiem, jaki to ma związek z tym, 
 
02:10:13.040 --> 02:10:17.664 
żebym nie zaciągał albo zaciągał zobowiązanie. 
 
02:10:17.744 --> 02:10:19.345 
Coś, co jest przyszłościowe. 
 
02:10:20.810 --> 02:10:22.392 
To ja bym powiedział w takich kategoriach, 
 
02:10:22.412 --> 02:10:23.794 
to ja bym powiedział, to dzisiaj się umówmy, 
 
02:10:23.834 --> 02:10:28.681 
że ja w przyszłym roku zaciągnę 300000,00 złotych kredytu 
po to, 
 
02:10:28.721 --> 02:10:32.065 
żeby w przyszłym roku za to zapłacić i wolałbym to 
zaciągnąć 
 

02:10:32.105 --> 02:10:35.229 
w ostatnim dniu przed płatnością, żeby kredyt jak 
najkrócej 
 
02:10:35.269 --> 02:10:37.897 
funkcjonował. 
 
02:10:37.937 --> 02:10:39.318 
No dla mnie to jest bardzo logiczne. 
 
02:10:39.378 --> 02:10:42.640 
- Może jeszcze warto dodać, że akurat takie zadanie jest na 
tyle 
 
02:10:42.680 --> 02:10:45.281 
skomplikowane, że jeszcze może się wydarzyć, 
 
02:10:45.321 --> 02:10:47.142 
że płatności w przyszłym roku nie będzie. 
 
02:10:47.222 --> 02:10:50.603 
- No ale zgodnie z tym, co sobie zakładamy, 
 
02:10:50.623 --> 02:10:56.886 
to będzie trwało po prostu powyżej roku i płatność nastąpi 
w roku 
 
02:10:57.367 --> 02:11:01.088 
2025. Tak jest wpisane w tabeli, Panie Marcinie, tak? 
 
02:11:01.148 --> 02:11:04.350 
Proszę zweryfikować ewentualnie moje słowa, 
 
02:11:04.370 --> 02:11:06.091 
bo mówię z pamięci bez tabeli. 
 
02:11:06.631 --> 02:11:12.177 
No ja uważam szanowni Państwo, że nie jest to właściwe i 
być może 
 
02:11:12.197 --> 02:11:15.360 
20000,00 to rzeczywiście nie są jakieś duże oszczędności, 
 
02:11:15.400 --> 02:11:19.324 
no ale ja przekonuję wszystkich swoich podległych 
pracowników 
 
02:11:19.364 --> 02:11:23.188 
do tego, żeby te małe łyżeczki składać i dzięki tym małym 
łyżeczkom 
 
02:11:23.228 --> 02:11:25.801 
mamy to co mamy. 
Dziękuję. 
 
02:11:26.891 --> 02:11:28.273 
- Dziękuję. Bardzo proszę Panie Skarbniku. 
 
02:11:30.579 --> 02:11:31.881 
- Jeżeli mogę, szanowni Państwo, tak, 
 
02:11:31.901 --> 02:11:35.546 
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potwierdzam w WPF-ie mamy zadanie 'Budowa dróg ulica 
Anyżowa, 
 
02:11:35.586 --> 02:11:37.549 
Rumiankowa, Miętowa, Ziołowa, Lewandowa, 
 
02:11:37.609 --> 02:11:39.451 
Tymiankowa w Krężołach'. 
 
02:11:39.491 --> 02:11:43.296 
Szacunkowa warta zadania 300000,00 złotych, w tym roku 
0 złotych, 
 
02:11:43.316 --> 02:11:47.922 
w przyszłym roku, czyli 2025 również 300000,00 złotych. 
 
02:11:47.942 --> 02:11:50.263 
Szanowni Państwo, przesunięcie tych środków na ten rok 
nic nam 
 
02:11:50.323 --> 02:11:53.383 
nie da, bo to jest zadanie, tak jak Pan Przewodniczący 
słusznie 
 
02:11:53.423 --> 02:11:55.784 
zauważył, być może płatność nawet nie będzie w 
przyszłym roku, 
 
02:11:55.824 --> 02:11:58.805 
tylko w 2026 roku. 
 
02:11:58.825 --> 02:12:02.946 
Zadanie jest dosyć skomplikowane, obejmuje wiele dróg. 
 
02:12:02.966 --> 02:12:05.266 
Z tego co wiemy, z różnych branż, 
 
02:12:05.326 --> 02:12:07.767 
więc to nie będzie tylko branża drogowa, 
 
02:12:07.807 --> 02:12:10.408 
ale być może elektryczna, sanitarna, 
 
02:12:10.488 --> 02:12:12.908 
uzgodnienia. 
 
02:12:12.948 --> 02:12:15.590 
Gdzieś tam idzie rów, to pewnie Wody Polskie, 
 
02:12:15.690 --> 02:12:19.131 
decyzje środowiskowe, więc to jest zadanie 
skomplikowane, 
 
02:12:19.151 --> 02:12:20.692 
dlatego takie zadanie szanowni Państwo, 
 
02:12:20.752 --> 02:12:22.093 
mamy w WPF, tak? 
 
02:12:22.133 --> 02:12:25.214 
Dlatego, że po prostu niemożliwe jest zrealizowanie w 
okresie 
 

02:12:25.254 --> 02:12:27.595 
rocznym, więc te zadanie w budżecie jest. 
 
02:12:27.635 --> 02:12:29.916 
Tu nie ma co przesuwać, bo nawet jak przesuniemy 
1000000,00 złotych 
 
02:12:29.936 --> 02:12:32.177 
na ten rok, to my tego zadania nie zrealizujemy, 
 
02:12:32.197 --> 02:12:35.259 
bo fizycznie projektant nie jest w stanie dostać pozwoleń 
na budowę 
 
02:12:35.299 --> 02:12:36.319 
mówiąc wprost. 
 
02:12:36.359 --> 02:12:40.703 
A te 300000,00, szanowni Państwo, tutaj dwie rzeczy 
wchodzą w grę. 
 
02:12:40.763 --> 02:12:43.006 
Po pierwsze koszty obsługi tego zadłużenia, 
 
02:12:43.046 --> 02:12:47.272 
które jak słusznie zauważyliście wynosiło prawie 
900000,00 złotych 
 
02:12:47.292 --> 02:12:49.815 
i przez całą poprzednią kadencję też słyszeliśmy nieraz, 
 
02:12:49.875 --> 02:12:53.981 
że o których ja też wspominałem, wydatki bieżące nas 
zjadają, 
 
02:12:54.061 --> 02:12:55.343 
nie mamy nadwyżki operacyjnej. 
 
02:12:55.843 --> 02:12:58.605 
Więc tutaj wspólnie z Panem Burmistrzem robimy 
wszystko, 
 
02:12:58.645 --> 02:13:02.927 
żeby te wydatki bieżące ścinać w taki sposób, 
 
02:13:02.987 --> 02:13:06.710 
żeby nie było decyzji niepopularnych i dla Państwa, 
 
02:13:06.790 --> 02:13:11.552 
i dla nas. Czyli nie mówimy tutaj o diametralnych rzeczach, 
 
02:13:11.692 --> 02:13:14.194 
diametralnie różnych rzeczach, niepopularnych, 
 
02:13:14.234 --> 02:13:17.096 
które gdzieś tam też się pojawiały przy wskaźnikach, 
 
02:13:17.256 --> 02:13:19.617 
gdzie nam typu likwidujemy fundusz sołecki. 
 
02:13:20.237 --> 02:13:21.578 
Nie robimy tego. 
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02:13:21.618 --> 02:13:23.960 
Robimy coś, co krzyku żadnego nie będzie, 
 
02:13:25.521 --> 02:13:27.742 
no bo jaki będzie krzyk, że spłacamy nasze zadłużenia. 
 
02:13:27.782 --> 02:13:28.923 
To jest po pierwsze rzecz. 
 
02:13:28.963 --> 02:13:30.144 
20000,00 i dużo, i mało. 
 
02:13:30.164 --> 02:13:32.785 
Dla mnie to jest dużo, bo jak ja widzę ile muszę upomnień 
wysłać 
 
02:13:32.805 --> 02:13:36.347 
na kwotę 100,00 zł ludziom, to 20000,00 naprawdę jest to 
dużo, 
 
02:13:36.387 --> 02:13:41.250 
a bo panie mecenaski jak sprawy sądowe za 500,00 zł w 
imieniu gminy 
 
02:13:41.270 --> 02:13:43.632 
zakładają, to 20000,00 dla mnie jest dużo. 
 
02:13:43.692 --> 02:13:46.434 
A druga sprawa, dla mnie w tej chwili może istotniejsza. 
 
02:13:46.514 --> 02:13:47.574 
Lewa strona wzoru. 
 
02:13:48.895 --> 02:13:54.817 
Art. 243 ust. 3b ustawy, od wielu lat po sławnej reformie 
ministra 
 
02:13:54.837 --> 02:13:57.838 
Rostowskiego dla każdej gminy indywidualnie 
wprowadziła wskaźnik 
 
02:13:58.238 --> 02:14:02.840 
zadłużenia. Państwo pamiętacie, kiedyś były sławne 60% 
do dochodów. 
 
02:14:02.860 --> 02:14:05.081 
Niektórzy samorządowcy jeszcze gdzieś tam w głowie 
mają. 
 
02:14:05.201 --> 02:14:07.682 
W tej chwili dla każdej gminy jest ten wskaźnik 
indywidualny. 
 
02:14:07.742 --> 02:14:12.644 
My spłacając szybciej z wolnych środków możemy tą 
wskaźnik możemy 
 
02:14:12.684 --> 02:14:14.805 
poprawić wyłączając ze wzorów. 
 
02:14:14.845 --> 02:14:17.946 
W WPF-ie, jeżeli Państwo zobaczycie, jest taka pozycja 
wyłączenie 

 
02:14:17.986 --> 02:14:21.508 
wynikające z 243 i jest to ta kwota właśnie 300000,00. 
 
02:14:21.548 --> 02:14:25.390 
Powoduje nam poprawę wskaźników w danym roku. 
 
02:14:25.410 --> 02:14:29.552 
Na przyszły rok mamy wykup kolejnych 1200000,000 zł i 
nie ukrywam, 
 
02:14:29.572 --> 02:14:31.993 
że z Panem Burmistrzem być może Państwu na jesień, 
 
02:14:32.013 --> 02:14:34.074 
jeżeli sytuacja finansowa będzie na tyle stabilna, 
 
02:14:34.914 --> 02:14:37.755 
również zaproponujemy wykup o pół roku szybciej. 
 
02:14:37.795 --> 02:14:42.757 
Po pierwsze wskaźnik, po drugie wtedy w 2025 rok 
wchodzimy 
 
02:14:42.817 --> 02:14:44.618 
bez konieczności wykupowania obligacji, 
 
02:14:44.658 --> 02:14:47.939 
bo mamy w tej chwili jeszcze 1200000,00 do wykupu na 
przyszły rok. 
 
02:14:47.999 --> 02:14:50.200 
Pół roku wykupu to jest kolejne przy kwocie 1200000,00, 
 
02:14:50.500 --> 02:14:55.424 
która zostanie kolejnym powiedzmy 80000,00 złotych i 
poprawę 
 
02:14:55.444 --> 02:15:00.188 
wskaźnika spowoduje, że ta lewa strona wzoru będzie 
zupełnie 
 
02:15:00.208 --> 02:15:01.289 
inaczej wyglądać. 
 
02:15:01.309 --> 02:15:05.453 
Więc tutaj dwa argumenty, które dla mnie są istotne i stąd 
nasza 
 
02:15:05.493 --> 02:15:06.794 
propozycja. Dziękuję bardzo. 
 
02:15:07.775 --> 02:15:09.897 
- Dziękuję. Pan Radny Sebastian Różycki, bardzo proszę. 
 
02:15:10.956 --> 02:15:14.701 
- Panie Burmistrzu, Panie Skarbniku, być może zadanie, 
 
02:15:14.741 --> 02:15:17.764 
które wskazałem rzeczywiście jest obszerne i 
rozbudowane, 
 
02:15:17.824 --> 02:15:21.108 
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że wydatkujemy te pieniądze w przyszłym roku, 
 
02:15:21.188 --> 02:15:24.813 
ale to nie stoi nic na przeszkodzie, żebyśmy na przykład 
zrealizowali 
 
02:15:24.873 --> 02:15:28.037 
zadania mniejsze, które byłyby do wydatkowania jeszcze w 
tym roku. 
 
02:15:28.557 --> 02:15:30.058 
Mamy czerwiec, więc wydaje mi się, 
 
02:15:30.098 --> 02:15:34.140 
że na przykład budowa drogi wewnętrznej na osiedlu 
Zacisze, 
 
02:15:34.180 --> 02:15:37.422 
że dokumentacja mogłaby się skończyć już w tym roku 
bądź na przykład 
 
02:15:37.482 --> 02:15:41.484 
budowa dróg ulica Spokojna i Wesoła prawdopodobnie też 
w tym roku. 
 
02:15:41.504 --> 02:15:44.966 
Więc ja tylko dałem jedną z alternatyw. 
 
02:15:44.986 --> 02:15:48.849 
Natomiast to Rada mogłaby zadecydować albo też 
zasugerować może Pan 
 
02:15:48.909 --> 02:15:53.170 
Burmistrz, czy te pieniądze nie przeznaczyć na inną 
dokumentację, 
 
02:15:53.230 --> 02:15:55.790 
która mogłaby się zamknąć jeszcze w tym roku, 
 
02:15:55.830 --> 02:15:59.251 
na przykład dokumentacja oświetlenia, o którą też 
mieszkańcy 
 
02:15:59.271 --> 02:16:02.292 
wielokrotnie proszą i być może zakończyła się nie dość, 
 
02:16:02.312 --> 02:16:07.893 
że przygotowanie dokumentacji, to też i realizacją tego 
zadania. 
 
02:16:07.933 --> 02:16:12.554 
Więc proszę mi wierzyć, 300000,00 złotych, gdzie 
spłacamy 
 
02:16:12.634 --> 02:16:17.616 
zobowiązania i emisję obligacji z roku 2026, 
 
02:16:17.656 --> 02:16:21.720 
w mojej ocenie uzysk 20000,00 jest mały, 
 
02:16:21.760 --> 02:16:27.384 
dlatego że wydatki, które realizujemy przy każdym 
kolejnym zadaniu 

 
02:16:27.464 --> 02:16:32.168 
i tak wzrastają, bo koszty pracy i koszty materiałów też 
wzrastają. 
 
02:16:32.208 --> 02:16:36.972 
Więc nie ma w moim odczuciu tak dużego problemu, 
 
02:16:37.032 --> 02:16:39.013 
aby ewentualnie się nad tym zastanowić, 
 
02:16:39.074 --> 02:16:42.036 
bo kwota tej spłaty też jest niewielka. Dziękuję. 
 
02:16:42.981 --> 02:16:45.631 
- Dziękuję. Nie widzę więcej... Widzę. 
 
02:16:45.671 --> 02:16:46.936 
Pan Skarbnik, bardzo proszę. 
 
02:16:48.730 --> 02:16:49.931 
- Jeśli tylko mógłbym, szanowni Państwo, 
 
02:16:49.951 --> 02:16:53.914 
w tej chwili w WPF-ie mamy 36 zadań do realizacji. 
 
02:16:54.134 --> 02:16:59.117 
Dokładanie kolejnych zadań sami Państwo wiecie, 
 
02:16:59.157 --> 02:17:02.239 
że jest to niewykonalne. 
 
02:17:02.319 --> 02:17:03.600 
My też nie jesteśmy w stanie w tej chwili, 
 
02:17:03.680 --> 02:17:06.242 
na ten rok w budżecie mamy około 100 pozycji, samych 
zadań 
 
02:17:06.282 --> 02:17:09.024 
inwestycyjnych, a gdzie zadania remontowe, 
 
02:17:09.044 --> 02:17:12.106 
gdzie zadania bieżące, które też są powyżej 130000,00 
złotych 
 
02:17:12.126 --> 02:17:15.630 
i musimy robić przetargi. Fizycznie wprowadzanie zadań w 
czerwcu, 
 
02:17:15.630 --> 02:17:18.446 
w lipcu nie ma najmniejszego sensu, bo my naprawdę ich 
 
02:17:18.446 --> 02:17:21.955 
po pierwsze nie zdążymy, nie wykonamy, po drugie wiecie 
Państwo 
 
02:17:21.955 --> 02:17:23.860 
jak wygląda branża czy elektryczna, czy drogowa. 
 
02:17:23.860 --> 02:17:25.593 
Zamówienia są w pierwszej części roku, 
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02:17:25.593 --> 02:17:28.633 
wykonawcy się podzielili i w tej chwili ogłaszanie 
przetargów 
 
02:17:28.633 --> 02:17:31.088 
spowoduje, że albo nikt się nie zgłosi, 
 
02:17:31.148 --> 02:17:34.250 
albo ci co się zgłoszą to będą ceny powyżej kosztorysów i 
nie ma 
 
02:17:34.290 --> 02:17:35.631 
szans na realizację tych zadań. 
 
02:17:35.671 --> 02:17:39.433 
A kolejna rzecz, wiecie Państwo jakie zadania są przed 
nami. 
 
02:17:39.493 --> 02:17:42.415 
Rozmawialiśmy niedawno choćby o moście w Pomorsku i 
innych rzeczach. 
 
02:17:42.455 --> 02:17:45.497 
My na takie środki musimy, na takie zadaje musimy 
zostawić środki, 
 
02:17:45.557 --> 02:17:48.639 
a nie wprowadzać kolejnych małych, 
 
02:17:48.719 --> 02:17:52.603 
szczególnie do WPF-u, gdzie tych zadań jest w tej chwili już 
36. 
 
02:17:52.603 --> 02:17:56.226 
WPF jest tak spuchnięty, że żadnego roku odkąd powstał 
WPF, 
 
02:17:56.286 --> 02:18:01.451 
czyli powiedzmy 15 lat, taka ilość zadań 
nigdy w tym załączniku nie była. Dziękuję bardzo. 
 
02:18:02.952 --> 02:18:04.053 
- Dziękuję. 
 
02:18:04.113 --> 02:18:06.055 
Bardzo proszę, ad vocem Pan Rady Sebastian Różycki. 
 
02:18:06.622 --> 02:18:12.128 
- Panie Skarbniku, ja nie sugeruję wprowadzenia żadnego 
dodatkowego zadania. 
 
02:18:12.168 --> 02:18:14.911 
Ja tylko sugeruję, żeby pieniądze w razie czego wydać na 
takie 
 
02:18:14.951 --> 02:18:18.135 
zadanie, gdzie możemy zapłacić w bieżącym roku. 
 
02:18:18.155 --> 02:18:22.800 
Natomiast nie moją intencją jest rozbudowywanie 
wachlarzu inwestycji. 
 
02:18:25.598 --> 02:18:27.939 

Chodzi o zrozumienie intencji. 
 
02:18:27.979 --> 02:18:30.121 
Natomiast decyzję podejmą radni. 
 
02:18:30.161 --> 02:18:36.424 
Ja uważam, że uzysk 300000,00 złotych jest mizerny w 
stosunku 
 
02:18:36.484 --> 02:18:39.806 
do tego, co moglibyśmy zrealizować w przypadku 
oczywiście 
 
02:18:39.866 --> 02:18:41.727 
wydatkowania tych pieniędzy w bieżącym roku. 
 
02:18:41.767 --> 02:18:43.048 
Dziękuję. 
 
02:18:43.108 --> 02:18:45.049 
- Dziękuję. Nie widzę więcej głosów w dyskusji. 
 
02:18:45.089 --> 02:18:46.350 
Przechodzimy do głosowania. 
 
02:18:46.390 --> 02:18:48.871 
Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach, 
 
02:18:48.911 --> 02:18:53.604 
druk numer 840, o zmianie uchwały w sprawie emisji 
obligacji 
 
02:18:53.644 --> 02:18:55.045 
oraz określenia zasad ich zbywania, 
 
02:18:55.085 --> 02:19:03.390 
nabywania i wykupu. 
 
02:19:03.490 --> 02:19:05.691 
Za 16 radnych, przeciw 3. 
 
02:19:05.691 --> 02:19:06.852 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta. 
 
02:19:06.892 --> 02:19:08.113 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
02:19:08.818 --> 02:19:13.322 
druk numer 841, o zmianie uchwały w sprawie dotacji na 
realizację 
 
02:19:13.342 --> 02:19:17.245 
inwestycji 'Renowacja wnętrza kościoła pod wezwaniem 
podwyższenia 
 
02:19:17.285 --> 02:19:20.027 
Krzyża Świętego w Sulechowie przy placu kościelnym, 
 
02:19:20.067 --> 02:19:22.689 
numer działki 176'. 
 
02:19:22.689 --> 02:19:25.972 
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Czy ktoś z Państwa Radnych lub Pan Burmistrz chciałby 
zabrać głos 
 
02:19:26.012 --> 02:19:27.113 
w tym punkcie? Nie widzę. 
 
02:19:27.133 --> 02:19:28.394 
Zatem przechodzimy do głosowania. 
 
02:19:28.454 --> 02:19:31.657 
Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
02:19:31.717 --> 02:19:33.759 
Druk numer 841. 
 
02:19:42.193 --> 02:19:44.914 
Za 19 radnych. 
 
02:19:44.974 --> 02:19:49.298 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
02:19:49.318 --> 02:19:50.579 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
02:19:50.639 --> 02:19:54.883 
druk numer 842, w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Województwu 
 
02:19:54.923 --> 02:19:57.305 
Lubuskiemu. Czy ktoś z Państwa Radnych lub Pan 
Burmistrz chciałby 
 
02:19:57.345 --> 02:19:59.687 
zabrać głos w tym punkcie? 
 
02:19:59.708 --> 02:20:01.249 
Nie widzę. Zatem przechodzimy do głosowania. 
 
02:20:01.289 --> 02:20:03.952 
Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach, 
 
02:20:04.012 --> 02:20:05.663 
druk numer 842. 
 
02:20:12.657 --> 02:20:15.026 
Za 19 radnych. 
 
02:20:15.026 --> 02:20:17.860 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
02:20:17.880 --> 02:20:21.823 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
02:20:21.903 --> 02:20:26.867 
druk numer 843, o zmianie uchwały budżetowej Gminy 
Sulechów na 2024 rok. 
 
02:20:26.907 --> 02:20:29.770 
Czy ktoś z Państwa Radnych lub Pan Burmistrz chciałby 
zabrać głos 
 

02:20:29.790 --> 02:20:31.792 
w tym punkcie? 
 
02:20:31.832 --> 02:20:33.293 
Nie widzę, zatem przechodzimy do głosowania. 
 
02:20:33.353 --> 02:20:36.035 
Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
02:20:36.095 --> 02:20:46.956 
Druk numer 843. 
 
02:20:46.956 --> 02:20:56.602 
Pani Krystyno? 
 
02:20:56.662 --> 02:20:57.942 
Za 19 radnych. 
 
02:20:57.982 --> 02:21:00.024 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
02:21:00.064 --> 02:21:01.364 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
02:21:01.404 --> 02:21:05.727 
druk numer 844, o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej 
 
02:21:05.787 --> 02:21:09.815 
Prognozy Finansowej Gminy Sulechów na lata 2024-2030. 
 
02:21:09.815 --> 02:21:12.151 
Czy ktoś z Państwa Radnych lub Pan Burmistrz chciałby 
zabrać głos 
 
02:21:12.211 --> 02:21:13.474 
w tym punkcie? 
 
02:21:13.514 --> 02:21:14.998 
Nie widzę, zatem przechodzimy do głosowania. 
 
02:21:15.058 --> 02:21:17.606 
Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach, 
 
02:21:17.646 --> 02:21:19.313 
druk numer 844. 
 
02:21:22.552 --> 02:21:25.313 
Za 19 radnych. 
 
02:21:25.353 --> 02:21:27.374 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
02:21:27.414 --> 02:21:28.895 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
02:21:28.995 --> 02:21:32.637 
druk numer 845, w sprawie przekazania środków 
finansowych Komendzie 
 
02:21:32.657 --> 02:21:36.179 
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Miejskiej Policji w Zielonej Górze z przeznaczeniem dla 
Komisariatu 
 
02:21:36.239 --> 02:21:38.680 
Policji w Sulechowie. Czy ktoś z Państwa Radnych lub Pan 
Burmistrz 
 
02:21:38.700 --> 02:21:40.421 
chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
 
02:21:40.441 --> 02:21:41.562 
Nie widzę. 
 
02:21:41.602 --> 02:21:42.603 
Zatem przechodzimy do głosowania. 
 
02:21:42.643 --> 02:21:45.184 
Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach, 
 
02:21:45.224 --> 02:21:48.138 
druk numer 845. 
 
02:21:54.834 --> 02:21:57.655 
Za 19 radnych. 
 
02:21:57.695 --> 02:21:59.436 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
02:21:59.476 --> 02:22:01.679 
Przechodzimy do kolejnego druku, 
 
02:22:01.739 --> 02:22:05.462 
druk numer 846, o zmianie uchwały w sprawie zarządzenia 
wyborów 
 
02:22:05.502 --> 02:22:08.385 
sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Leśna Góra w Gminie 
Sulechów 
 
02:22:08.425 --> 02:22:09.666 
na nową kadencję. 
 
02:22:09.766 --> 02:22:11.988 
Czy ktoś z Państwa Radnych lub Pan Burmistrz chciałby 
zabrać głos 
 
02:22:12.008 --> 02:22:13.090 
w tym punkcie? 
 
02:22:13.130 --> 02:22:14.651 
Nie widzę, zatem przechodzimy do głosowania. 
 
02:22:14.691 --> 02:22:17.234 
Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
02:22:17.294 --> 02:22:19.287 
Druk numer 846. 
 
02:22:23.678 --> 02:22:26.379 
Za 19 radnych. 
 

02:22:26.419 --> 02:22:28.661 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
02:22:28.701 --> 02:22:30.002 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
02:22:30.042 --> 02:22:33.066 
druk numer 847, w sprawie stanowiska w przedmiocie 
nabycia 
 
02:22:33.106 --> 02:22:35.328 
nieruchomości na rzecz Gminy Sulechów. 
 
02:22:35.368 --> 02:22:37.710 
Czy ktoś z Państwa Radnych lub Pan Burmistrz chciałby 
zabrać głos 
 
02:22:37.730 --> 02:22:38.772 
w tym punkcie? 
 
02:22:38.812 --> 02:22:40.633 
Nie widzę. Zatem przechodzimy do głosowania. 
 
02:22:40.674 --> 02:22:42.956 
Bardzo proszę. 
 
02:22:42.976 --> 02:22:44.017 
Widzę. Pan Burmistrz, bardzo proszę. 
 
02:22:45.602 --> 02:22:47.103 
- Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, 
 
02:22:47.123 --> 02:22:49.045 
ja tylko chciałem wypowiedzieć, chciałbym, 
 
02:22:49.085 --> 02:22:52.648 
żeby to wybrzmiało, że to jest wyłącznie wyrażenie zgody 
 
02:22:52.708 --> 02:22:54.910 
a nie fizyczne zrealizowanie na dzisiaj tego. 
 
02:22:54.950 --> 02:22:57.833 
Zakładamy, że ta procedura nawet jeśli dojdzie do skutku, 
 
02:22:57.873 --> 02:22:59.915 
będzie trwała około roku. 
 
02:22:59.955 --> 02:23:01.737 
To chciałbym, żebyście Państwo po prostu wiedzieli. 
 
02:23:04.339 --> 02:23:05.440 
- Dziękuję. 
 
02:23:05.480 --> 02:23:06.741 
Przechodzimy do głosowania. 
 
02:23:06.801 --> 02:23:09.263 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na swoich 
urządzeniach, 
 
02:23:09.303 --> 02:23:11.134 
druk numer 847. 
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02:23:15.909 --> 02:23:18.649 
Za 19 radnych. 
 
02:23:18.689 --> 02:23:20.950 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
02:23:20.990 --> 02:23:22.251 
Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
02:23:22.331 --> 02:23:24.681 
Punkt 13. Przerwa. 10 minut? 
 
02:23:25.525 --> 02:23:27.771 
Ogłaszam 10 minut przerwy. 
 
02:34:13.245 --> 02:34:15.767 
Bardzo proszę Państwa Radnych już o zajęcie miejsc. 
 
02:34:20.952 --> 02:34:25.896 
Szanowni Państwo, wznawiam obrady III sesji IX kadencji 
Rady 
 
02:34:25.936 --> 02:34:28.558 
Miejskiej w Sulechowie. 
 
02:34:28.598 --> 02:34:32.181 
Jesteśmy w punkcie zapytania sołtysów i mieszkańców 
oraz udzielenie 
 
02:34:32.201 --> 02:34:33.923 
odpowiedzi. 
 
02:34:33.983 --> 02:34:36.425 
I teraz pytanie do Państwa Sołtysów. 
 
02:34:37.672 --> 02:34:40.514 
Czy któryś z Państwa Sołtysów chciałby zadać pytanie 
 
02:34:40.554 --> 02:34:41.795 
lub z mieszkańców? Bardzo proszę, 
 
02:34:41.875 --> 02:34:44.157 
Pan Sołtys Wiesław Kołakowski. 
 
02:34:44.257 --> 02:34:46.779 
Bardzo proszę. 
 
02:34:46.819 --> 02:34:48.820 
- Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 
 
02:34:48.880 --> 02:34:53.224 
szanowni Goście, dwie sprawy. 
 
02:34:53.324 --> 02:34:59.028 
Jedna to jest prośba od mieszkańców ulicy Leśnej o 
wymalowanie pasów 
 
02:34:59.068 --> 02:35:01.050 
ruchu na skrzyżowaniu z ulicą Odrzańską. 
 
02:35:02.233 --> 02:35:06.816 
chodzi o to, że kierujący, zwłaszcza pojazdami dużymi 
ciężarowymi 

 
02:35:06.876 --> 02:35:08.657 
wjeżdżają w drogę. 
 
02:35:08.717 --> 02:35:11.599 
Jak będą mieli pasy ruchu, to będzie wjeżdżał w pas ruchu 
 
02:35:11.639 --> 02:35:14.361 
pozostawiając miejsce dla... 
 
02:35:14.461 --> 02:35:18.364 
Leśna z Odrzańską. 
 
02:35:18.444 --> 02:35:20.345 
Tam też trochę krzaki na rowie zasłaniają, 
 
02:35:20.425 --> 02:35:24.127 
ale to jest nie wiem czy powiatowa, czy wojewódzka droga, 
 
02:35:24.207 --> 02:35:26.949 
także chyba poza nami. Nasza? 
 
02:35:27.009 --> 02:35:29.431 
A, no to prośba też o przycięcie trochę krzaków na tym 
rowie, 
 
02:35:29.471 --> 02:35:31.012 
bo trochę wizurę zasłaniają. 
 
02:35:33.280 --> 02:35:34.801 
Druga rzecz, o której chciałem powiedzieć, 
 
02:35:34.881 --> 02:35:39.962 
to Flis Odrzański. 
 
02:35:40.002 --> 02:35:43.483 
Chciałem trochę Państwu przybliżyć co to jest w ogóle. 
 
02:35:43.503 --> 02:35:44.944 
Skąd się wzięło. 
 
02:35:44.984 --> 02:35:51.346 
Otóż prawie 30 lat temu kilku ludzi postanowiło 
wypromować troszeczkę 
 
02:35:51.386 --> 02:35:54.487 
odrzańską drogę wodną w miejscowości Nadodrzańskie, 
 
02:35:55.908 --> 02:36:05.763 
porty, trochę taką świadomość ekologiczną pobudzić i na 
zasadzie 
 
02:36:05.843 --> 02:36:11.350 
kultywowania tradycji spławiania drewna rzeką 
postanowili zrobić 
 
02:36:11.370 --> 02:36:14.272 
takie show. 
 
02:36:14.332 --> 02:36:20.455 
Pierwszy flis, który przycumował w porcie w Cigacicach był 
przywitany 
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02:36:20.495 --> 02:36:24.557 
przez dwie osoby, kierownika portu i kierownika Zarządu 
Dróg Wodnych. 
 
02:36:25.477 --> 02:36:30.882 
Ale w następnych latach do akcji dołączyła się Rada 
Sołecka Cigacic. 
 
02:36:30.942 --> 02:36:35.326 
Zostało zorganizowane festyn rodzinny przy tej okazji, 
 
02:36:35.366 --> 02:36:38.049 
dołączyli się mieszkańcy innych miejscowości. 
 
02:36:38.089 --> 02:36:44.755 
Ja również w tym uczestniczyłem i ten festyn przybierał na 
sile. 
 
02:36:44.835 --> 02:36:46.036 
Zyskiwał popularność. 
 
02:36:46.056 --> 02:36:48.579 
Wreszcie przerósł możliwości mieszkańców. 
 
02:36:48.639 --> 02:36:54.620 
Do akcji dołączyła się gmina z Domem Kultury i wtedy się 
zaczęło. 
 
02:36:54.660 --> 02:36:57.463 
Zaczęły się imprezy naprawdę bardzo duże, 
 
02:36:57.503 --> 02:37:01.206 
bardzo fajne i znane nie tylko w województwie lubuskim, 
 
02:37:01.226 --> 02:37:04.348 
nie tylko w Polsce, ale i za granicą. 
 
02:37:04.408 --> 02:37:08.732 
Były występy, były pokazy, inscenizacje, 
 
02:37:08.772 --> 02:37:19.868 
wystawy, wiadomo stragany, no i wszystko co się z tym 
wiąże. 
 
02:37:19.948 --> 02:37:23.889 
Cigacicom zazdrościły miejscowości niemieckie. 
 
02:37:23.909 --> 02:37:26.550 
Najpierw dołączyło się miejscowość Szwed, 
 
02:37:26.610 --> 02:37:30.751 
potem Eisen-Kittenstadt i ten flis się rozciągał coraz 
bardziej 
 
02:37:30.811 --> 02:37:33.852 
zyskując na popularności, a na Cigacice mówiono, 
 
02:37:33.892 --> 02:37:35.873 
że to jest mały Szczecin. 
 
02:37:35.913 --> 02:37:38.454 
W tym roku w sobotę przepłynął flis, 
 

02:37:38.494 --> 02:37:41.555 
to z brzegu tylko im pomachałem, w ogóle nawet do 
Cigacic 
 
02:37:41.595 --> 02:37:44.376 
nie zajeżdżali. 
 
02:37:44.416 --> 02:37:47.717 
W tym czasie w Sulechowie odbywała się inna impreza, 
 
02:37:47.757 --> 02:37:49.338 
Miasto Winiarskie. 
 
02:37:49.398 --> 02:37:51.139 
I tak sobie pomyślałem Panie Burmistrzu, 
 
02:37:51.159 --> 02:37:55.041 
że w przyszłych latach może uda się połączyć te imprezy. 
 
02:37:55.121 --> 02:37:58.442 
Flisu do Sulechowa nie przeniesiemy, ale Miasteczko 
Winiarskie 
 
02:37:58.462 --> 02:38:02.644 
na nabrzeżu portowym jak najbardziej i wtedy 
przywrócilibyśmy 
 
02:38:02.684 --> 02:38:08.187 
troszeczkę świetność całej sprawie. 
 
02:38:08.247 --> 02:38:14.309 
Jeszcze jedna rzecz. W przyszłym roku przypada setna 
rocznica 
 
02:38:14.369 --> 02:38:19.273 
powstania mostu w Cigacicach i z tej okazji jest szykowana 
jakaś tam 
 
02:38:19.333 --> 02:38:21.494 
impreza, jakiś festyn. 
 
02:38:21.534 --> 02:38:24.016 
Spotkanie w tej sprawie wiem, że ma się odbyć u 
Burmistrza. 
 
02:38:25.056 --> 02:38:27.978 
Bardzo fajnie, że gmina chce się dołączyć i objąć 
patronatem to 
 
02:38:28.018 --> 02:38:30.600 
wydarzenie. 
 
02:38:30.640 --> 02:38:35.584 
Żałuję tylko, że nie został na te rozmowy zaproszony 
pomysłodawca, 
 
02:38:35.664 --> 02:38:37.725 
ale to już dzieje się poza mną. Dziękuję bardzo. 
 
02:38:39.158 --> 02:38:40.839 
- Dziękuję. Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 
 
02:38:45.422 --> 02:38:50.306 
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- Panie Wiesławie, wypada zapytać, a to jest 
pomysłodawcą? 
 
02:38:50.346 --> 02:38:52.287 
My tego nie wiemy. 
 
02:38:53.648 --> 02:38:55.289 
My mieliśmy kontakt z inną osobą, 
 
02:38:55.369 --> 02:38:56.650 
byłym radnym. 
 
02:38:56.710 --> 02:38:59.372 
Ta osoba się zawsze z nami kontaktowała i rozmawialiśmy 
na ten temat 
 
02:38:59.392 --> 02:39:01.754 
już właściwie od mniej więcej roku. 
 
02:39:01.774 --> 02:39:03.916 
W tej chwili... 
 
02:39:03.936 --> 02:39:07.678 
Proszę? Znaczy ja o tym nie wiem, więc... 
 
02:39:07.718 --> 02:39:13.435 
Ewentualnie Pani Marzena, tak? 
 
02:39:13.455 --> 02:39:15.296 
Ale ja w międzyczasie pozwolę sobie, 
 
02:39:15.336 --> 02:39:20.117 
oczywiście te pasy przy ulicy Leśnej i Odrzańskiej 
zanotowaliśmy. 
 
02:39:20.197 --> 02:39:22.198 
Jeśli chodzi o Flis Odrzański, Panie Wiesławie, 
 
02:39:22.218 --> 02:39:26.719 
to żeby Pan wiedział, my zadaliśmy pytanie, 
 
02:39:26.779 --> 02:39:32.481 
nie uzgodniono z nami absolutnie, nie wiedzieliśmy o tym 
terminie. 
 
02:39:32.541 --> 02:39:36.362 
Ale dobrze, ale to ja chcę powiedzieć coś szerzej, 
 
02:39:36.402 --> 02:39:39.077 
bo to nie pierwszy raz. 
 
02:39:39.157 --> 02:39:43.965 
My co roku prosimy o pewną informację organizatorów. 
 
02:39:44.025 --> 02:39:46.349 
Oni za każdym razem to od nas słyszą jak się z nami 
kontaktują. 
 
02:39:47.343 --> 02:39:50.465 
I nie wiem już, czy być może co roku jest inny organizator, 
 
02:39:50.485 --> 02:39:52.527 
czy nie notujemy sobie pewnych rzeczy. 

 
02:39:52.547 --> 02:39:55.529 
My staramy sobie pewne rzeczy zanotować. 
 
02:39:57.971 --> 02:40:00.953 
Kilka lat temu była dyskusja szanowni Państwo, 
 
02:40:00.973 --> 02:40:05.617 
na temat kalendarza imprez w gminie i wtedy sami 
powiedzieliśmy, 
 
02:40:05.657 --> 02:40:09.120 
że nie robimy w jednym terminie imprez konkurencyjnych, 
 
02:40:09.140 --> 02:40:12.622 
bo po pierwsze oczywiście dla nas jest to technicznie 
często 
 
02:40:12.722 --> 02:40:15.865 
wyzwaniem, ale najczęściej kosztotwórczym, 
 
02:40:15.925 --> 02:40:18.426 
tak? No bo oczywiście można pewne rzeczy zamówić na 
zewnątrz, 
 
02:40:18.466 --> 02:40:20.288 
ale wtedy trzeba zapłacić. 
 
02:40:20.368 --> 02:40:23.049 
Tutaj w tym roku była dokładnie też taka sama sytuacja. 
 
02:40:23.109 --> 02:40:26.932 
Flis w momencie kiedy przepływał przez Cigacice, 
 
02:40:26.952 --> 02:40:28.533 
zresztą była z naszej strony taka propozycja, 
 
02:40:28.573 --> 02:40:35.880 
że możemy ewentualnie uczestników Flisu przewieźć do 
Sulechowa na tą imprezę. 
 
02:40:35.920 --> 02:40:37.921 
O pozostałych rzeczach chyba nie chciałbym mówić, 
 
02:40:37.961 --> 02:40:40.944 
Panie Wiesławie, w kontekście poprzednich lat, 
 
02:40:40.984 --> 02:40:47.449 
bo kilka miałem bardzo mało przyjemnych rozmów z 
osobami, 
 
02:40:47.489 --> 02:40:52.032 
które były na Flisie i jako chyba tacy zwykli mieszkańcy, 
 
02:40:52.052 --> 02:40:55.235 
uczestnicy powiedzmy coś tam obserwowali i 
skomentowali. 
 
02:40:55.275 --> 02:40:57.477 
Myślę, że fajnie jak porozmawiamy w kuluarach. 
 
02:40:58.895 --> 02:41:02.658 
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Bo nie wszystko nam się też podoba w kontekście samego 
Flisu 
 
02:41:02.718 --> 02:41:04.280 
z poprzednich lat. 
 
02:41:04.320 --> 02:41:09.824 
Natomiast jeśli chodzi o organizację, wracając do tego 
ostatniego 
 
02:41:09.864 --> 02:41:11.826 
Pana pytania, organizację stulecia, 
 
02:41:11.846 --> 02:41:14.888 
rzeczywiście mamy w tym tygodniu spotkanie umówione i 
tu poproszę 
 
02:41:14.928 --> 02:41:20.653 
Panią Marzenę, która jest liderem tego zespołu do spraw 
organizacji. Pani Marzena. 
 
02:41:23.712 --> 02:41:28.033 
- Szanowni Państwo, bodajże od trzech lat przyznajemy 
Stowarzyszeniu 
 
02:41:28.113 --> 02:41:32.854 
Regionu Cigacic dotację właśnie pod kątem stulecia mostu. 
 
02:41:32.894 --> 02:41:36.255 
Od około trzech lat rozmawiamy o tym, 
 
02:41:36.315 --> 02:41:40.196 
w jaki sposób uczcić taką rocznicę, 
 
02:41:40.236 --> 02:41:43.496 
która może być pretekstem do naprawdę ciekawego, 
 
02:41:43.516 --> 02:41:46.537 
atrakcyjnego dla mieszkańców, dla turystów wydarzenia. 
 
02:41:46.557 --> 02:41:48.717 
Także nie chciałabym tutaj wskazywać, 
 
02:41:48.797 --> 02:41:53.119 
kto jest liderem, bo myślę, że no nie na tym ta rzecz 
powinna 
 
02:41:53.199 --> 02:41:56.281 
polegać. W czwartek spotykamy się po raz pierwszy. 
 
02:41:56.341 --> 02:42:01.223 
A przepraszam, ale Pana Tomasza Włocha nazwisko jako 
lidera dzisiaj 
 
02:42:01.283 --> 02:42:02.764 
pierwszy raz usłyszałam. 
 
02:42:02.784 --> 02:42:05.085 
Także tak jak mówiłam, przygotowujemy Cigacice, 
 
02:42:05.145 --> 02:42:06.926 
przygotowujemy bunkry. 
 

02:42:07.006 --> 02:42:11.048 
Właśnie z myślą o tym, żeby za rok podjąć turystów, 
 
02:42:11.108 --> 02:42:14.670 
pokazać mieszkańcom jak ciekawe mamy miejsca. 
Dziękuję. 
 
02:42:18.013 --> 02:42:19.055 
- Dziękuję bardzo. 
 
02:42:19.095 --> 02:42:20.939 
Proszę, Pani Radna Krystyna Jagodzińska-Kochaniak. 
 
02:42:23.022 --> 02:42:28.606 
- Chciałabym przekazać informację zgłoszoną przez 
mieszkańców wsi 
 
02:42:28.687 --> 02:42:31.589 
Krężoły z ulicy Wiosennej. 
 
02:42:31.649 --> 02:42:35.532 
Tam powstała ścieżka rowerowa, ścieżka rowerowa 
bardzo ładna, 
 
02:42:35.672 --> 02:42:40.456 
ale cała ta ścieżka rowerowa jest podzielona jak gdyby na 
dwie części. 
 
02:42:40.476 --> 02:42:44.019 
Albo inaczej, droga jest podzielona na dwie części na tą 
ścieżkę 
 
02:42:44.059 --> 02:42:48.302 
rowerową i na tą część dla pojazdów. 
 
02:42:49.839 --> 02:42:55.862 
Mieszkańcy proszą, żeby przyjrzeć się oznakowaniu tej 
ścieżki 
 
02:42:55.902 --> 02:43:02.506 
i uważają, że najlepszym rozwiązaniem byłoby na części 
rowerowej 
 
02:43:02.566 --> 02:43:07.529 
wymalować znaki poziome, ponieważ zaobserwowali, 
 
02:43:07.589 --> 02:43:12.432 
że użytkownicy tej drogi niekoniecznie wiedzą jak mają z 
niej 
 
02:43:12.472 --> 02:43:14.273 
korzystać. 
 
02:43:14.353 --> 02:43:22.805 
Droga ta nie jest za szeroka i ta część ażurowa przy 
przejeździe 
 
02:43:22.865 --> 02:43:25.227 
samochodów, a jeżdżą tak jak chcą, 
 
02:43:25.327 --> 02:43:29.390 
czyli jeżdżą tak powiedziałabym ruchem prawostronnym, 
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02:43:29.470 --> 02:43:34.393 
więc jadą i po ścieżce rowerowej, i po tej części drogowej. 
 
02:43:34.473 --> 02:43:42.159 
Natomiast sprzęt ciężki, który przemieszcza się z Brzezia 
przez tą 
 
02:43:42.239 --> 02:43:45.501 
drogę jadąc na swoje pola w kierunku Bukowa, 
 
02:43:46.317 --> 02:43:49.661 
po prostu przejeżdżają całą szerokością, 
 
02:43:49.701 --> 02:43:54.206 
ponieważ w inny sposób się przemieścić nie mogą. 
 
02:43:54.246 --> 02:44:00.113 
Mieszkańcy zauważają, że ciężki sprzęt rolny najczęściej, 
 
02:44:00.153 --> 02:44:05.580 
który przejeżdża przez tą drogę niszczy to podłoże 
ażurowe. 
 
02:44:07.042 --> 02:44:10.144 
Ta podłoże jest za słabe do takiej, 
 
02:44:10.204 --> 02:44:11.325 
do takich tonaży. 
 
02:44:11.365 --> 02:44:15.487 
Tam jeżdżą wielkie ciągniki z wielkimi przyczepami i to 
głównie 
 
02:44:15.588 --> 02:44:19.050 
w okresie zbioru. 
 
02:44:19.090 --> 02:44:21.771 
Tam się to przemieszcza bardzo często. 
 
02:44:21.891 --> 02:44:28.075 
No i tam jest tak o tyle niebezpiecznie, że rowerzyści jadą 
po jednej 
 
02:44:28.095 --> 02:44:32.478 
i po drugiej stronie kierując się ruchem prawostronnym. 
 
02:44:33.867 --> 02:44:37.669 
Gdybyśmy, uważają tak mieszkańcy, że gdybyśmy tam na 
tej części 
 
02:44:37.709 --> 02:44:41.892 
rowerowej pomalowali te znaki, rowery, 
 
02:44:41.952 --> 02:44:46.275 
to być może większość by się do tego przystosowała, 
 
02:44:46.675 --> 02:44:48.216 
bo tak to się nie stosują. 
 
02:44:48.236 --> 02:44:51.738 
Stosują prawostronny ruch. To tyle od mieszkańców. 
 
02:44:53.820 --> 02:44:55.400 

- Ja tylko jedno zdanie. 
 
02:44:56.181 --> 02:45:00.255 
Słuchajcie, w poprzedniej kadencji przyjęliśmy ten 
harmonogram naszej sesji. 
 
02:45:00.315 --> 02:45:03.518 
I nasze pytania radnych mają być w piętnastym punkcie, 
 
02:45:03.578 --> 02:45:05.380 
wolne wnioski, informacje oraz dyskusja. 
 
02:45:05.420 --> 02:45:08.704 
Tak tylko mówię Pani Krystyno, żeby o tym się pamiętać, 
 
02:45:08.764 --> 02:45:11.607 
bo nowi radni zaraz nam się pozgłaszają i będą myśleć, 
 
02:45:11.627 --> 02:45:14.249 
że to jest ten punkt, a nasz punkt jest piętnasty, 
 
02:45:17.192 --> 02:45:20.596 
a czternasty punkt jest mieszkańców i sołtysów. 
 
02:45:20.636 --> 02:45:22.998 
Bardzo proszę, Pan Sołtys Wiesław Kołakowski. 
 
02:45:24.557 --> 02:45:25.838 
- Dziękuję. 
 
02:45:25.858 --> 02:45:28.198 
Jeszcze jedna sprawa, o której zapomniałem. 
 
02:45:28.258 --> 02:45:34.460 
Jakiś czas temu złożyłem wniosek o ograniczenie tonażowe 
na ulicy 
 
02:45:34.500 --> 02:45:36.860 
Podgórnej w Cigacicach. 
 
02:45:36.920 --> 02:45:40.721 
Ja ten wniosek poparłem, poprzedziłem jakimś tam 
wywiadem, 
 
02:45:40.961 --> 02:45:43.782 
czy jak to będzie mieszkańcom przeszkadzało, 
 
02:45:44.722 --> 02:45:49.027 
no i w kontekście wjeżdżania pojazdów ciężarowych. 
 
02:45:49.067 --> 02:45:55.193 
Natomiast nie przewidziałem jednej rzeczy i to się urodziło 
właśnie wczoraj. 
 
02:45:55.213 --> 02:45:57.435 
Dzisiaj dlatego o tym mówię. 
 
02:45:57.475 --> 02:45:59.017 
Okazuje się, że jest jeden przedsiębiorca, 
 
02:45:59.057 --> 02:46:01.479 
który ma warsztat. 
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02:46:02.760 --> 02:46:06.443 
I nie jeżdżą do niego ciężarówki, ale czasem musi wjechać 
swoim 
 
02:46:06.523 --> 02:46:10.806 
ciężkim sprzętem, który waży znacznie więcej niż te 7,5 
tony 
 
02:46:10.846 --> 02:46:14.468 
i dlatego chciałbym prosić tutaj o jakąś zmianę, 
 
02:46:14.508 --> 02:46:17.470 
bo komisja zaopiniowała oczywiście pozytywnie ten 
wniosek, 
 
02:46:17.531 --> 02:46:21.293 
ale o jakąś zmianę, żeby nie dotyczyło mieszkańców czy 
tego 
 
02:46:21.333 --> 02:46:23.775 
przedsiębiorcę, bo tam będziemy pisali, 
 
02:46:23.795 --> 02:46:26.357 
że nie dotyczy służb miejskich, ale żeby dopisać jeszcze, 
 
02:46:26.397 --> 02:46:28.258 
żeby nie dotyczyło mieszkańców. Dziękuję. 
 
02:46:30.125 --> 02:46:35.929 
- Dziękuję. Pan Radny Przemysław Pokład ad vocem się 
zgłosił, czyli... Tak? 
 
02:46:36.009 --> 02:46:37.090 
Czyli w temacie. 
 
02:46:37.170 --> 02:46:40.472 
- Panie Przewodniczący, Panie, Panowie Radni, 
 
02:46:40.512 --> 02:46:42.233 
Panie Burmistrzu, szanowni Państwo, 
 
02:46:42.513 --> 02:46:45.796 
faktycznie komisja taka się odbyła. 
 
02:46:45.856 --> 02:46:48.618 
Z komisją żeśmy zaopiniowali wniosek pozytywnie. 
 
02:46:51.960 --> 02:46:56.001 
No wtedy mieliśmy taką wiedzę, że tam oprócz tych 
kierowców, 
 
02:46:56.021 --> 02:46:57.801 
którzy się mylą z dojazdem do [niezrozumiałe], 
 
02:46:57.841 --> 02:46:59.042 
to nikt tam nie jeździ. 
 
02:46:59.082 --> 02:47:02.042 
Teraz się okazało, że jednak będzie problem. 
 
02:47:02.082 --> 02:47:06.663 
Teraz tylko tak, zaczniemy robić też wyłączenie jakiegoś 
tam, 

 
02:47:06.683 --> 02:47:08.104 
no to zaraz ktoś znowu się pojawi, 
 
02:47:08.144 --> 02:47:13.505 
że wyłączamy z ruchu innych tam uczestników czy 
mieszkańców. 
 
02:47:14.565 --> 02:47:18.667 
Także nie wiem, moje propozycje albo zostawmy teraz po 
prostu ten 
 
02:47:18.727 --> 02:47:21.247 
wniosek, żeby nie realizować go, 
 
02:47:21.928 --> 02:47:25.629 
tego znaku nie ustawiać, ograniczenia tonażowego, 
 
02:47:25.689 --> 02:47:28.249 
zostawić po prostu sytuację tak jak teraz jest. 
 
02:47:28.290 --> 02:47:30.250 
Taki jest mój wniosek. 
 
02:47:30.290 --> 02:47:32.031 
Może nie wniosek, ale propozycja. 
 
02:47:32.051 --> 02:47:35.132 
Bo mówię, jak zaczniemy wyłączać kolejne pojazdy, 
 
02:47:35.192 --> 02:47:37.912 
to będzie tabliczki będą do samego, 
 
02:47:38.013 --> 02:47:39.433 
aż do samej ziemi. Dziękuję bardzo. 
 
02:47:43.420 --> 02:47:48.202 
- Dziękuję. No to wrócicie do dyskusji. Dobrze. 
 
02:47:48.282 --> 02:47:50.083 
Nie widzę więcej głosów w tym punkcie. 
 
02:47:50.103 --> 02:47:51.464 
Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
02:47:51.544 --> 02:47:52.625 
Punkt 15. 
 
02:47:52.665 --> 02:47:55.106 
Wolne wnioski informacje oraz dyskusja. 
 
02:47:55.166 --> 02:47:57.687 
Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym 
punkcie? 
 
02:47:57.727 --> 02:47:59.528 
Bardzo proszę, Pan Radny Przemysław Pokład. 
 
02:48:00.321 --> 02:48:02.844 
- Dziękuję bardzo jeszcze raz za głos. 
 
02:48:02.964 --> 02:48:06.729 
Jutro odbędzie się posiedzenie komisji, 
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02:48:06.789 --> 02:48:10.614 
godzina 8.00 tutaj w sali 104 w sprawie tak zwanego planu 
 
02:48:10.634 --> 02:48:12.676 
monitoringu. 
 
02:48:12.696 --> 02:48:14.719 
Takie rozszerzenia, tutaj chcemy porozmawiać, 
 
02:48:14.759 --> 02:48:18.664 
zrobić mapę potrzeb, gdzie ten monitoring ma się 
znajdować. 
 
02:48:19.204 --> 02:48:22.246 
I jednocześnie informacja dla członków komisji. 
 
02:48:22.326 --> 02:48:26.568 
Ja mam nadzieję, że jutro wszyscy będą na tym 
posiedzeniu, 
 
02:48:26.628 --> 02:48:32.691 
ale też wpłynął do nas wniosek Pana Sołtysa wsi 
Górzykowo i teraz 
 
02:48:32.811 --> 02:48:35.193 
jest taka propozycja, może zapytanie, 
 
02:48:35.293 --> 02:48:38.814 
czy po tej komisji pojedziemy do tego Górzykowo, 
 
02:48:38.874 --> 02:48:42.536 
czy Państwo w międzyczasie do jutra zapoznają się z 
tematem, 
 
02:48:42.616 --> 02:48:47.138 
podjadą sobie tam, zobaczą, żebyśmy nie musieli jeździć i 
po prostu 
 
02:48:47.218 --> 02:48:49.879 
jutro też rozpatrzymy wniosek tutaj Pana? 
 
02:48:50.019 --> 02:48:51.539 
Znaczy taka jest chyba najlepsza propozycja, 
 
02:48:51.559 --> 02:48:53.760 
żeby się zapoznać, podjechać sobie dzisiaj wieczorkiem, 
 
02:48:53.800 --> 02:48:57.621 
zobaczyć to miejsce, bo pismo wpłynęło i jutro byśmy 
podjęli jakąś 
 
02:48:57.681 --> 02:49:01.902 
decyzję po prostu, po tej komisji jeszcze raz byśmy 
powołali komisję 
 
02:49:01.922 --> 02:49:03.202 
i podjęli decyzję. 
 
02:49:03.242 --> 02:49:06.843 
I od razu Panie Wiesławie, Pan jest też członkiem tej 
komisji, 
 

02:49:06.883 --> 02:49:12.184 
to przypomnieć te Cigacice i też spróbujemy rozwiązać 
problem, 
 
02:49:12.304 --> 02:49:15.225 
znaleźć rozwiązanie i pochylić się nad tym. Dziękuję. 
 
02:49:16.406 --> 02:49:20.870 
- Niestety w dniu jutrzejszym nie mogę uczestniczyć w tym 
posiedzeniu. 
 
02:49:20.970 --> 02:49:23.012 
- Ale są inni członkowie, ja mam nadzieję też, że nie 
zapomnę, 
 
02:49:23.052 --> 02:49:25.013 
to pochylimy się o tym. Dziękuję bardzo. 
 
02:49:25.053 --> 02:49:26.815 
- Bardzo proszę, Pan Radny Romuald Modrzyk. 
 
02:49:28.572 --> 02:49:31.416 
- Szanowni Państwo, ja mam jedną taką prośbę, 
 
02:49:31.456 --> 02:49:33.479 
być może z pozoru błahą, ale myślę, 
 
02:49:33.519 --> 02:49:37.564 
że może, do Pana Burmistrza, być może da się na to 
zareagować. 
 
02:49:37.624 --> 02:49:39.507 
Taka z zasłyszenia sytuacja. 
 
02:49:39.547 --> 02:49:43.592 
Bardzo mocno eksploatowane są place zabaw, 
 
02:49:43.672 --> 02:49:45.815 
zatem dochodzi też do różnych awarii na tych placach. 
 
02:49:46.615 --> 02:49:51.278 
No i taka zasłyszana z rozmowy między mieszkańcami 
informacja, 
 
02:49:51.318 --> 02:49:54.240 
czy nie warto byłoby, czy nie można było na tych tablicach 
zamieścić, 
 
02:49:54.260 --> 02:49:56.461 
gdzie jest regulamin, zamieścić telefon, 
 
02:49:56.481 --> 02:49:58.343 
gdzie można zgłosić ewentualnie jakąś naprawę, 
 
02:49:58.403 --> 02:50:01.524 
bo widać, że wola była pozytywna. 
 
02:50:01.605 --> 02:50:02.985 
Ja tego nie sprawdzałem, ale wierzę, 
 
02:50:03.045 --> 02:50:04.286 
że jeżeli taka okoliczność jest, 
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02:50:04.306 --> 02:50:07.748 
to może jedną informacją, telefonem warto uruchomić 
taką możliwość 
 
02:50:07.788 --> 02:50:11.731 
mieszkańcom, żeby mogli jednym telefonem poprosić o 
naprawę. 
 
02:50:12.731 --> 02:50:17.953 
A druga rzecz, o której chcę też powiedzieć i tak powiem, 
 
02:50:18.013 --> 02:50:23.415 
że słyszę, Państwo mówicie tu w imieniu mieszkańców 
 
02:50:23.435 --> 02:50:25.236 
i dlatego też zdopingowaliście mnie, żeby o tym 
powiedzieć, 
 
02:50:25.296 --> 02:50:26.736 
bo sprawa, o której powiem to taka, 
 
02:50:27.397 --> 02:50:29.658 
w której uczestniczyłem jeszcze do niedawna jako 
mieszkaniec, 
 
02:50:29.698 --> 02:50:34.599 
a teraz po wyborach jestem radnym i chcę Państwu też 
powiedzieć może 
 
02:50:34.639 --> 02:50:35.940 
w takich dwóch. 
 
02:50:35.960 --> 02:50:38.501 
Pytanie mam jedno, ale też komentarz taki swój, 
 
02:50:38.561 --> 02:50:40.742 
czego raczej niezwykłe jestem tutaj mówić, 
 
02:50:40.762 --> 02:50:43.223 
natomiast powiem, że nie wyobrażałem sobie, 
 
02:50:43.263 --> 02:50:50.809 
żeby była taka możliwość, że mówię o wieży w tej chwili w 
Kruszynie, 
 
02:50:50.869 --> 02:50:53.952 
że można i powiem tu, żeby wyobraźnia zadziałała, 
 
02:50:53.992 --> 02:50:57.735 
że można obudzić się w domu, gdzie mieszka się 14 
metrów od działki, 
 
02:50:57.755 --> 02:51:01.738 
a następnego dnia na tej działce zobaczyć wieżę 
mieszkając 
 
02:51:01.798 --> 02:51:05.039 
z perspektywy mieszkańca jednego albo drugiego z 30 
metrów 
 
02:51:05.099 --> 02:51:06.500 
z podobnego oddalenia. 
 

02:51:06.540 --> 02:51:09.221 
Więc wierzę, pozostaję w wierze, że jest to niemożliwe, 
 
02:51:09.261 --> 02:51:12.582 
że tak ta sprawa pozostanie rzeczywiście rozstrzygnięta. 
 
02:51:12.722 --> 02:51:16.604 
Natomiast mam też jedno zapytanie do Pani Mecenas. 
 
02:51:16.664 --> 02:51:20.485 
Otóż chciałem zapytać czy na tym etapie sprawy kto może 
być stroną? 
 
02:51:20.545 --> 02:51:26.928 
Bo nie ma jasności w rozumieniu mieszkańców kto na tym 
etapie decyzji 
 
02:51:26.968 --> 02:51:30.950 
SKO może być stroną, czyli korzystać także z praw, 
 
02:51:30.990 --> 02:51:36.692 
które przysługują na tym etapie sprawy stronie w tej 
sprawie. 
 
02:51:36.752 --> 02:51:39.553 
Dokładnie tak, społeczne, albo kto ewentualnie, 
 
02:51:39.573 --> 02:51:41.934 
żeby usłyszeć, kto może zabrać głos, 
 
02:51:41.994 --> 02:51:43.435 
aby wyrazić sprzeciw tej sprawie. 
 
02:51:47.105 --> 02:51:49.426 
- Dziękuję. Bardzo proszę, Pani Radna Krystyna 
Jagodzińska. 
 
02:51:49.466 --> 02:51:51.267 
Pani Mecenas się zgłasza, tak? 
 
02:51:51.427 --> 02:51:53.989 
Czy od razu? 
- Może od razu bym odpowiedziała. 
 
02:51:54.029 --> 02:51:56.250 
- Może od razu, tak, dobrze. Bardzo proszę Pani Mecenas. 
 
02:51:56.290 --> 02:52:01.493 
- To jest postępowanie administracyjne, indywidualne i 
zakres tron 
 
02:52:01.513 --> 02:52:05.915 
został ustalony już w tym postępowaniu i strony są 
powiadamiane. 
 
02:52:05.975 --> 02:52:08.976 
Wiemy, że decyzja wróciła z SKO do ponownego, 
 
02:52:08.996 --> 02:52:13.722 
są wytyczne i sprawa jeśli chodzi o ocenę formalno-prawną 
jest 
 
02:52:13.762 --> 02:52:19.027 
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naprawdę zawiła, skomplikowana pod kątem właśnie 
mieszkańców. 
 
02:52:19.107 --> 02:52:23.812 
Natomiast kwestia ustalenia stron to jest decyzja organu, 
 
02:52:23.892 --> 02:52:28.456 
czyli tutaj Pana Burmistrza i to jest w tym postępowaniu 
ustalone. 
 
02:52:28.576 --> 02:52:31.038 
A szczegóły to już w aktach sprawy są. 
 
02:52:32.134 --> 02:52:33.155 
- Dziękuję bardzo. 
 
02:52:33.175 --> 02:52:35.737 
Proszę, ad vocem Pan Radny Romuald Modrzyk. 
 
02:52:35.817 --> 02:52:39.321 
- To pytanie pojawi się z tej okoliczności, 
 
02:52:39.401 --> 02:52:42.003 
że mieszkaniec w zasadzie nie do końca jest traktowany jak 
strona. 
 
02:52:42.043 --> 02:52:45.406 
Myślę, że w urzędzie taki wniosek był składany. 
 
02:52:45.466 --> 02:52:47.728 
Rozumiem. Dziękuję bardzo. 
 
02:52:48.529 --> 02:52:51.331 
- Dziękuję bardzo. Proszę, Pani Radna Krystyna 
Jagodzińska-Kochaniak. 
 
02:52:54.314 --> 02:53:00.198 
- Proszę Państwa, ja w imieniu Klubu Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości 
 
02:53:00.218 --> 02:53:03.679 
Rady Miejskiej w Sulechowie dzisiaj złożę w Biurze Rady 
interpelację, 
 
02:53:03.840 --> 02:53:08.902 
którą sobie pozwolę teraz odczytać. 
 
02:53:09.002 --> 02:53:14.344 
Dotyczy ona relokacji nielegalnych migrantów. 
 
02:53:14.384 --> 02:53:18.066 
W imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości proszę 
o pisemną 
 
02:53:18.106 --> 02:53:19.587 
informację w zakresie: 
 
02:53:20.778 --> 02:53:23.999 
czy do Urzędu Miasta i Gminy Sulechów wpłynęło pismo 
Wojewody 
 
02:53:24.019 --> 02:53:29.960 

Lubuskiego lub innej instytucji dotyczące relokacji 
migrantów 
 
02:53:30.020 --> 02:53:32.161 
na terenie naszej gminy? 
 
02:53:32.181 --> 02:53:36.402 
W przypadku aprobaty Burmistrza Sulechowa prosimy o 
informację jaką 
 
02:53:36.442 --> 02:53:40.323 
liczbę migrantów gmina jest w stanie przyjąć, 
 
02:53:40.363 --> 02:53:42.923 
gdzie zostaną rozlokowani i w jakim terminie. 
 
02:53:44.144 --> 02:53:48.885 
W przypadku istniejącej dokumentacji w tym zakresie 
oczekujemy na kserokopię pism. 
 
02:53:52.338 --> 02:53:54.844 
- Dziękuję. Panie Burmistrzu, od razu? Bardzo proszę, ad 
vocem. 
 
02:53:56.533 --> 02:53:59.595 
- W sumie chciałem na końcu zabrać w sprawach różnych 
i właśnie 
 
02:53:59.655 --> 02:54:03.979 
powiedzieć. Szanowni Państwo, zaraz się ustosunkuję 
wprost do pytania 
 
02:54:04.039 --> 02:54:08.262 
Pani Radnej, natomiast z przykrością obserwuję w mediach 
 
02:54:08.302 --> 02:54:14.327 
społecznościowych i na różnego rodzaju stronach 
nieprawdziwe 
 
02:54:14.347 --> 02:54:18.690 
informacje o tym, że w Sulechowie są nielegalni imigranci. 
 
02:54:18.770 --> 02:54:21.893 
Jedną z osób, która podaje takie informacje to jest były 
kandydat 
 
02:54:21.973 --> 02:54:23.854 
PiS-u na prezydenta Zielonej Góry. 
 
02:54:26.054 --> 02:54:28.635 
To są absolutnie nieprawdziwe informacje, 
 
02:54:28.675 --> 02:54:30.376 
nie mamy żadnej wiedzy. 
 
02:54:30.456 --> 02:54:33.857 
A odpowiadając wprost na pytanie Pani Radnej, 
 
02:54:34.337 --> 02:54:36.818 
nie mamy takiej informacji, nie byli lokowani, 
 
02:54:36.858 --> 02:54:40.559 
nie było prób lokowania na terenie gminy takich osób, 
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02:54:40.619 --> 02:54:43.540 
chyba że przepraszam, może niestosowny żart, 
 
02:54:43.560 --> 02:54:46.001 
ktoś trzyma takiego imigranta w piwnicy, 
 
02:54:46.021 --> 02:54:47.242 
o czym ja nie wiem. 
 
02:54:47.302 --> 02:54:52.206 
Bo w kontekście oficjalnej działalności żadna z instytucji 
 
02:54:52.246 --> 02:54:57.991 
nie kontaktowała się z nami nigdy i może tytułem pewnego 
wyjaśnienia, 
 
02:54:58.051 --> 02:55:00.353 
bo parę osób mnie już o to pytało. 
 
02:55:00.393 --> 02:55:02.915 
Na szczęście są tacy, którzy zadają pytania wprost mi, 
 
02:55:02.975 --> 02:55:07.159 
a nie piszą gdzieś tam i dzięki temu mogę coś 
odpowiedzieć od razu. 
 
02:55:08.199 --> 02:55:12.941 
Szanowni Państwo, w budynkach na ulicy Prostej w 
akademikach 
 
02:55:12.981 --> 02:55:16.843 
Uniwersytetu Zielonogórskiego od początku konfliktu na 
Ukrainie są 
 
02:55:17.023 --> 02:55:19.284 
ulokowani uchodźcy z Ukrainy. 
 
02:55:19.324 --> 02:55:22.165 
Nie było tam żadnych innych imigrantów. 
 
02:55:22.185 --> 02:55:27.327 
Nic mi o tym nie wiadomo, więc traktuję to niestety tylko 
 
02:55:27.367 --> 02:55:33.209 
w kategoriach kolejnej burzy, która ma chyba wywołać 
zamęt i jakieś 
 
02:55:33.229 --> 02:55:37.071 
zdenerwowanie wśród mieszkańców, bo naprawdę tylko w 
tych kategoriach 
 
02:55:37.111 --> 02:55:39.813 
potrafię odbierać tego rodzaju informacje, 
 
02:55:39.853 --> 02:55:42.615 
szczególnie kiedy są one podawane przez osoby, 
 
02:55:42.655 --> 02:55:45.997 
które w mojej ocenie mają wiedzę i możliwości, 
 
02:55:46.037 --> 02:55:50.240 

dysponują telefonami czasami nawet bezpośrednimi do 
osób, 
 
02:55:50.260 --> 02:55:52.521 
które mogłyby na takie pytanie odpowiedzieć. 
 
02:55:52.581 --> 02:55:54.983 
Więc już później nie będę zabierał głosu, 
 
02:55:55.043 --> 02:55:56.704 
ale jednoznacznie chcę, żeby to wybrzmiało. 
 
02:55:57.204 --> 02:56:02.248 
Na terenie Gminy Sulechów nie rozlokowywano 
dotychczas i nie mamy 
 
02:56:02.288 --> 02:56:06.491 
żadnych sygnałów, żeby była podejmowana jakakolwiek 
próba lokowania 
 
02:56:06.551 --> 02:56:10.034 
na terenie Gminy Sulechów nielegalnych imigrantów. 
Dziękuję bardzo. 
 
02:56:10.134 --> 02:56:14.017 
- Dziękuję bardzo. Proszę, Pan radny Sebastian Różycki. 
 
02:56:14.117 --> 02:56:16.599 
- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 
 
02:56:16.659 --> 02:56:19.581 
Panie Skarbniku, Pani Kierownik Marto Blicharska, 
 
02:56:20.021 --> 02:56:25.169 
chciałbym się odnieść do raportu o stanie gminy, 
 
02:56:25.229 --> 02:56:29.073 
konkretnie o uchwały realizowane z bieżącej działalności 
gminy. 
 
02:56:29.113 --> 02:56:33.356 
Analizując ten dokument nasunęły mi się takie 
przemyślenia, 
 
02:56:33.416 --> 02:56:38.441 
które myślę, że mogą spowodować, że pewnego typu 
decyzje związane 
 
02:56:38.501 --> 02:56:46.388 
z uchwałami Rady Miejskiej możemy wycofać albo 
przeanalizować na nowo. 
 
02:56:46.428 --> 02:56:51.093 
Chodzi mi o punkt 4.1, czyli zasady udzielania dotacji 
celowej 
 
02:56:51.153 --> 02:56:54.817 
na dofinansowanie kosztów budowy przydomowych 
zbiorników 
 
02:56:54.858 --> 02:56:58.361 
na nieczystości ciekłe na terenie Gminy Sulechów. 
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02:56:58.401 --> 02:57:03.847 
W roku 2023 wpłynął jeden z wniosek i ten wnioskodawca 
jeszcze usunął 
 
02:57:03.907 --> 02:57:05.108 
ten wniosek. 
 
02:57:05.188 --> 02:57:08.450 
Czyli pula pieniędzy, która była na to przeznaczona, 
 
02:57:08.510 --> 02:57:10.130 
została przesunięta na inne zadanie, 
 
02:57:10.170 --> 02:57:12.731 
bo to oznacza, że nie ma zapotrzebowania. 
 
02:57:12.911 --> 02:57:14.712 
Tak jest, ja to odbieram. 
 
02:57:14.732 --> 02:57:18.514 
Nie ma zapotrzebowania na tego typu wsparcie, 
 
02:57:18.554 --> 02:57:22.215 
jeśli chodzi o mieszkańców gminy. 
 
02:57:22.295 --> 02:57:26.317 
Punkt 4.2 dotyczył budowy przydomowych oczyszczalni. 
 
02:57:26.377 --> 02:57:30.138 
Tutaj było wniosków w sumie 20, 19 zostało 
zrealizowanych, 
 
02:57:30.178 --> 02:57:33.900 
więc widać, że mieszkańcy takiego wsparcia i takiej dotacji 
oczekują. 
 
02:57:34.808 --> 02:57:42.151 
Punkt 4.3 dotyczył wymiany źródeł ciepła i tutaj wpłynęło 
15 dotacji 
 
02:57:42.191 --> 02:57:44.472 
i one zostały zrealizowane, czyli mamy kolejny element, 
 
02:57:44.532 --> 02:57:46.973 
który gmina wspiera jeśli chodzi o ten zakres. 
 
02:57:47.053 --> 02:57:51.295 
Ale punkt 4.4 z kolei chodzi o przydomowe 
przepompownie, 
 
02:57:52.255 --> 02:57:56.178 
0. Więc może zastanowić się i dokonać takiej analizy, 
 
02:57:56.238 --> 02:58:00.881 
czy w ogóle te uchwały, które tutaj są jako w punktach 4.4 
i 4.1 mają 
 
02:58:00.941 --> 02:58:03.462 
sens, czy nie zwiększyć środków na to, 
 
02:58:03.502 --> 02:58:06.544 
gdzie większe jest zapotrzebowanie ze strony 
mieszkańców. 

 
02:58:06.664 --> 02:58:08.765 
Takie przemyślenia. Dziękuję bardzo. 
 
02:58:08.865 --> 02:58:11.187 
- Dziękuję. Bardzo proszę, Pan Radny Wiesław Kołakowski. 
 
02:58:13.608 --> 02:58:16.190 
- Dziękuję. Jeszcze przypomniała mi się jedna rzecz, 
 
02:58:16.230 --> 02:58:21.853 
którą już podnosiłem jednokrotnie i odpowiedzi udzielane 
były. 
 
02:58:21.893 --> 02:58:26.716 
Chodzi o przekazanie przez Starostwo dla Gminy Sulechów 
działki 
 
02:58:26.736 --> 02:58:29.838 
pod OSP Cigacice. 
 
02:58:29.898 --> 02:58:35.201 
Z tego co wiem, z informacji uzyskanej w Starostwie to na 
czerwcowej 
 
02:58:35.261 --> 02:58:38.083 
sesji ma zostać podjęta taka uchwała. 
 
02:58:38.103 --> 02:58:40.524 
Tylko chciałbym zapytać może Pana Kierownika, 
 
02:58:40.544 --> 02:58:44.907 
bo będzie najbardziej zorientowany, czy jesteśmy w stanie 
w tym roku 
 
02:58:44.947 --> 02:58:48.731 
dotrzymać terminu zrealizowania projektu? 
 
02:58:48.811 --> 02:58:51.093 
Bo to jest jeszcze termin. 
 
02:58:51.133 --> 02:58:53.195 
Jak to się będzie technicznie odbywało? 
 
02:58:53.255 --> 02:58:55.677 
Zakładamy, że Starostwo podejmuje uchwałę. 
 
02:58:55.757 --> 02:58:57.659 
ona się musi uprawomocnić. 
 
02:58:57.699 --> 02:58:59.561 
Potem jest przekazanie działki. 
 
02:58:59.601 --> 02:59:02.143 
Potem jest ogłoszenie przetargu. 
 
02:59:02.183 --> 02:59:05.426 
Potem jest okres związania z przetargiem, 
 
02:59:05.486 --> 02:59:07.027 
chyba miesiąc z tego co pamiętam. 
 
02:59:08.068 --> 02:59:10.651 
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Potem jest okres realizacji i dopiero rozliczenia. 
 
02:59:10.691 --> 02:59:14.896 
Czy my jesteśmy w stanie w tym roku jeszcze ten projekt 
wykonać? 
 
02:59:14.996 --> 02:59:17.219 
Bardzo proszę o odpowiedź. 
 
02:59:17.219 --> 02:59:20.896 
Dziękuję. 
- Dziękuję. Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 
 
02:59:20.936 --> 02:59:22.317 
- Znaczy nie chcę nic odbierać Kierownikowi, 
 
02:59:22.377 --> 02:59:25.038 
ale jego odpowiedź nie będzie konieczna. 
 
02:59:25.078 --> 02:59:30.061 
Panie Wiesławie, my czekamy w tej chwili tylko na uchwałę 
ze strony powiatu. 
 
02:59:30.081 --> 02:59:33.022 
Nie będziemy nawet czekać na fizyczne przekazanie tej 
działki, 
 
02:59:33.062 --> 02:59:35.864 
więc może Pan z góry założyć, że jak będziemy mieć 
pewność 
 
02:59:35.924 --> 02:59:39.145 
w cudzysłowie polityczną, że decyzja została podjęta, 
 
02:59:39.205 --> 02:59:44.508 
to my na zasadzie umowy naszej do dysponowania 
gruntem z powiatem 
 
02:59:44.548 --> 02:59:47.509 
będziemy sobie, jeszcze nie przekazania fizycznej działki, 
 
02:59:47.529 --> 02:59:49.070 
będziemy procedować to, o czym Pan mówi. 
 
02:59:51.045 --> 02:59:53.128 
- Dziękuję. Nie widzę więcej głosów w dyskusji. 
 
02:59:53.168 --> 02:59:56.052 
Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
02:59:56.113 --> 02:59:57.555 
Punkt 16. 
 
02:59:57.595 --> 02:59:58.776 
Zamknięcie obrad. Wysoka Rado, stwierdzam, 
 
02:59:58.796 --> 03:00:01.460 
że porządek obrad dzisiejszej sesji został zrealizowany. 
 
03:00:01.500 --> 03:00:04.244 
Zamykam III sesję Rady Miejskiej w Sulechowie IX kadencji. 
 
03:00:04.264 --> 03:00:05.765 

Dziękuję bardzo. 


